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TA TEDEN / TA TEDEN 

Odprimo vrata! 
Najbrž ste že kdaj, ko ste prečkali Dravo v Ptuju, opazili na 

mostu kakšnega turista, ki je navdušen opazoval grad na bre
gu, stare mestne hiše, ki se kot piščeta pod kokljo stiskajo pod 
mogočno obzidje, pa mestni stolp, ki še bolj razgiba že tako nič 
kolikokrat občudovan pogled. Podoba, ki nas zmeraj znova 
pozdravi, pa naj gremo mimo nje vsak dan, se vračamo po 
daljši odsotnosti (takrat se gnezdeče nad Dravo še prisrčneje 
dotakne našega srca) ali pa jo vidimo prvič. In človek, ki ve, 
da v našem okolju prisegamo, da nas bo v lepšo prihodnost po
peljal turizem, bi pomislil: 'Srečni, ki lahko mimoidočemo 
ponudijo toliko lepega!' 

Pa res znamo ponuditi vse to? Pravzaprav ali znamo vse to 
privoščiti tudi sebi? Ali je grajski kompleks vpet v naše 
vsakdanje življenje? Se tam res dogaja toliko najrazličnejših 
prireditev, da bi ga človek upravičeno štel za središče dogajanja 
v mestu? To, da sta ta teden na gradu dve prireditvi (včeraj 
koncert in nocoj predavanje), je bolj izjema kot pravilo. Se več: 
niti razgleda z grajskega dvorišča si ne moreš privoščiti, ko bi si 
zaželel, ker prideš pred zaprta vrata. Kot da bi bil kak Turek, 
pred katerim se je treba braniti z obzidjem in okovanimi vrati. 
Zaljubljenci še zvezd ne morejo iti štet na najvišjo točko v mes
to. So grajske sobane res preveč svete, da ne bi tam mogli na 
primer opravljati porok? Tudi stare mestne ulice, da niti ne 
omenjamo dvorec, ki jih skriva stotero vrat in kjer bi gotovo 
bili nenavadni prostorčki za takšno ali drugačno dogajanje, ne 
ponujajo ničesar posebnega, ptujskega. Je potem nenavadno, če 
obiskovalci najstarejšega slovenskega mesta, namesto da bi 
občudovali grad, raje zavijejo k jeklenemu mostu? 

Odprimo stotero ptujskih vrat! To bo najbrž lažje, ko bomo 
našli ključ do tistih majhnih vratc v svojih glavah. 

Kaj že potrebuje Anton v-

Martin Slomšek, da postane j / U 

svetnik? Samo en čudež? Naj l/^^^ """'"^^^ 
ga stori tu, pri nas! r 

V nedeljo sta bilo Maribor in z njim vsa Slovenija s slovesnostjo ob beatifikacij i Antona Martina 
Slomška središče krščanskega sveta. (Več o prireditvi na straneh 4 in 5.) Foto: Mart in Ozmec 

LONDON / PODELITEV NAGRAD BRITANSKEGA ZDRUŽENJA JEKLARJEV 

Hoviptuiskimostia peste med nailepimi 
v h o t e l u Cumber land v Lon

d o n u b o d o danes p o p o l d a n 

pode l i l i l e tošnje nagrade 

br i tanskega združenja jek

larjev, ki j i h podeljujejo vsa

k o l e to za najboljše j e k l e n e 

konstrukci je . M e d letošnj i 

mi nagrajenc i j e tudi Slove

nija oz i roma m e s t o Ptuj s 

svojim novim m o s t o m za 

p e š c e in kolesarje . 
Gre za prvo takšno nagrado, ki 

jo bo prejela kakšna jeklena 
konstrukcija v Sloveniji. Skupaj 
bodo podelili petnajst nagrad. 
Nagrada je skupinska - prejeli jo 
bodo v imenu investitorja župan 
mestne občine Ptuj Miroslav 
Luci, projektant Marjan Pipen-
baher, univ. dipl. ing. gradb., in 
arhitekt prof. Peter Gabrijelič. 

Podelitvi bo sledil svečani 
sprejem, ki se ga bo udeležila 
tudi bri tanska princesa. 

MG 

D v a t i s o č l e t n o m e s t o t u d i v s e d a n j o s t i s k r b i z a s v o j o k a k o v o s t n o p o d o b o . 
Foto: M a r t i n O z m e c 

CELJE / NAGRADE OBRTNE 
ZBORNICE SLOVENIJE 

Bronasti cefc za Marjana Rogina 
Med letošnjimi nagrajenci mednarodnega obrtnega sejma v Cel
ju je ponovno obrtnik Marjan Rogina iz Ptuja, ki že deset let raz
vija dejavnost žičnega pletarstva (ograje, žične mreže). Prvi bro
nasti ceh je dobil že leta 1992. Letošnji bronasti ceh, s katerim 
ga je nagradila Obrtna zbornica Slovenije, je prejel za komplet
no ponudbo in kvaliteto, saj daje 25-letno garancijo za cinkano-
plastificirane izdelke. 

MG 



AKTUALNO 

SPODNJI GAJ PRI PRAGERSKEM / V OBRATOVALNICI MESO IZDELKI JOŽETA FINGUŠTA 

Obnilovalnka xa Evropo 
Jože Fingušt je obrtnik že enajst let - skupaj z ženo sta začela 
obrtno dejavnost leta 1988. Po enajstih letih je eden naju
spešnejših obrtnikov, članov Območne obrtne zbornice Ptuj. 
Njegova obratovalnica iz Spodnjega Gaja pri Pragerskem 
Meso izdelki Jože Fingušt zaposluje danes že 40 delavcev. Let
no proizvedejo več sto ton izdelkov, kupcem je na voljo 60 vrst 
zelo kvalitetnih izdelkov, ki so vedno na zalogi, največ pa je 
obarjenih in poltrajnih, sledijo sveži in trajni. 

Kljub lastnim sedmim proda
jalnam so njihovi največji kup
ci še vedno menze, restavracije 
in gostilne. Prodajalne imajo v 
Celju, Rušah, Zgornjem Duple-
ku, Mariboru (v Novi vasi in na 
Pobrežju in od letošnjega fe
bruarja tudi na osrednji mari
borski tržnici) ter v Spodnjem 
Gaju, na dveh lokacijah - v Slo
venj Gradcu in Miklavžu pri 
Mariboru - pa mesnici še pri
pravljajo, prostor so že kupili. 
Večina lokalov je njihova last. 
Za izdelke uporabljajo domačo 
surovino, živino kupujejo na 
Ptujskem in Dravskem polju 
ter tudi v Prekmurju. Predelava 
poteka po najsodobnejši tehno
logiji s stroji iz Nemčije. 

Idejni projekt za objekt, ki 
razpolaga s 3500 m2 proizvod
nih in delovnih površin, je Jože 
Fingušt v celoti sam izdelal. 
Vsi, ki so si ga doslej ogledali, 
so navdušeni. Projektiran je 
tako, da je brez razširitev, a s 
posodobitvami, mogoče proiz
vodnjo povečati za dvakrat. 
Proizvodnja je avtomatsko vo
dena, optimalno so rešene čiste 
in nečiste pot, vhodi in izhodi. 
Celoten sistem obratovanja te
melji na sistemu izpodrivanja. 
Obratovalnica Meso izdelki 
Jože Fingušt je že v tem trenut

ku obratovalnica za Evropsko 
skupnost, vendar pa še nima 
enotne številke, ker zaradi pre
drage surovine v Sloveniji še ni 
pogojev za izvoz. V tem trenut
ku Jože Fingušt nima velikopo-

J o ž e F i n g u š t . 
Foto: Č r t o m i r Gozn i l c 

teznih načrtov, želi ohranit i to, 
kar so izgradili v teh enajstih 
letih. Je pa njegova ambicija še 
vedno, da bi prišel v eno od 
trgovskih mrež. Pogovori o tem 
že nekaj časa potekajo. 

Najhujše so prebrodili , razvoj 
gre v zadnjih letih s 
počasnejšim tempom od plani

ranega. Glavni razlog so razme
re na Slovenskem, zaščitene 
maloprodajne cene mesa so jih 
skoraj pokopale. Šestdeset od
stotkov bruto prodaje mesa pri 
njih predstavlja svinjsko meso. 
Država sicer po Finguštovem 
mnenju ni nenaklonjena razvo
ju obrti , vendar ko so sami po
trebovali investicijska sredstva, 
jih niso dobili. Najeti so morali 
komercialne kredite po zelo 
neugodnih pogojih. Več pa bi v 
državi prav gotovo morali nare
diti na področju stimulativ-
nejšega zaposlovanja, plačilne
ga reda, zajezitvi sive ekonomi
je. Prav posebno obravnavo pa 
zasluži dohodninska lestvica, ki 
za samostojnega podjetnika ni 
st imulativna; pri firmi je ta 
spodbudnejša. 

Jože Fingušt se danes lahko 
pohvali, da sta skupaj z ženo v 
enajstih letih ustvarila zavidljiv 
nivo proizvodnje, ki poteka v 
evropskih pogojih dela in ki jo 
ustvarja mlad, strokovno pod
kovan kolektiv v povprečni sta
rosti 23, 24 let. Delavci so na
grajeni skladno s kolektivno 
pogodbo in dodatnimi stimula
cijami za dobro delo. So eden 
izmed redkih kolektivov, če že 
ne edini na Ptujskem, ki svojim 
delavcem zagotavljajo vsako ju
tro brezplačen zajtrk med 7.30 
in 7.45 uro ter malico oziroma 
kosilo po 11. uri. Tud i kava in 
drugi napitki ter pijače so brez
plačni. 

Zavedajo se, da je le kvaliteta 
porok za uspeh. Dobro ime si 
gradijo počasi in ga nadgrajuje
jo. Za vsak njihov izdelek se 
točno ve, kakšen mora biti v 

vsakem trenutku - in taj^šen 
tudi je. Vsako nihanje v kvalite
ti ima lahko drage posledice. 
Ne dajo se presenetiti , zato tudi 
ne poznajo nihanja pri dobavi 
surovin. Lani so kot prvi v Slo
veniji zgradili objekt za 
računalniško pitanje telet, sami 
pa tudi dopitajo nepravilno spi-
tana goveda. Ta obrat so uredili 
v Stražgonjci 21, kjer so za te 
namene preuredili staro 
zapuščeno kmetijo. Teletom pi
tajo mlečne nadomestke, obo
gatene z beljakovinami in vita
mini , ki so enakovreden nado
mestek kravjemu mleku. Na ta 
način pridejo do prireje visoko 
kvalitetnega telečjega mesa, ki 
je na voljo, ko ga potrebujejo. 
Govedo dopitajo s hrano, ki jo 
sami zmešajo iz koruze, 
ječmena in soje. Odsev tega pi
tanja je vrhunsko kvalitetno 
meso, ki ni zamaščeno in je tudi 
najbolj zdravo za človeški drga-
nizem. Uspeli so tudi, da vso 

govejo živijo in teleta s prostega 
odkupa individualnim kmetom 
plačajo drugi dan po povzetju 
na žiro račun. 

Jože Fingušt je z ženo zelo po
nosen na vse, kar so dosegli od 
leta 1988, ko je začel delati na 
svoje. Začetki so bili vse prej 
kot lahki. Imel pa je veliko vol
je, toliko da bi z golimi rokami 
premikal stene. Za prevoz je v 
tistih časih uporabljal star 
kombi IMV, ki ga je lastnik 
pred njim uporabljal že 12 let. 
V začetku je delal 16 in več ur 
dnevno. Dve leti je vsak dan do 
dveh zjutraj delal klobase. Pre
delavo je začel že takoj na 
začetku, ker so v tistih časih 
bili predpisi ohlapnejši - že z 
eno hladilnico je bilo mogoče 
organizirati predelavo. Vzpon 
obratovalnice je bil zelo hiter, 
ne glede na začetne težave. Že v 
prvem letu je s svojimi izdelki 
oskrboval Mercator ter ga zala
gal še celo leto 1989 in do prve 

polovice leta 1990. Ko je sode
lovanje prenehalo, je nastopil 
čas za ustvarjanje lastne prodaj
ne verige. Danes ocenjuje, da je 
to začel še pravi čas. 

Na začetku dejavnosti je mo
ral delati vsak dan 16 ur, to pa 
mu danes ob dobro vpeljani 
proizvodnji in vrhunski organi
zaciji dela ni več potrebno. Vsa
ko leto lahko gre neovirano na 
dopust, na krajše izlete, edino 
ob božiču za mesarje ni dopus
ta. Sprostitev pa najde tudi ob 
konjih, ki domujejo v 
Stražgonjci in za katere vzorno 
skrbi njegov skrbnik. 

Jože Fingušt je tudi eden tis
tih obrtnikov, ki se mu ni bati 
za naslednika. Hčerki , stari 12 
in 13 let, že sedaj pr idno poma
gata, ko je treba, ter se zanimata i 
za delo v proizvodnji in na ko
mercialnem področju. 

MG 
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TEDENSiCI KOMENTAR IZ ILIRIKE - BORZNOPOS-
REDNISKE HISE 

Obrat 
Meja 2000 indeksnih točk je bila trenutno pre

velik zalogaj za slovenski borzni indeks. Pri 
vrednosti 1974 indeksnih točk, kolikor je njego
va vrednost znašala prejšnji petek, se je ta 
obrnila in pričela padati. V petek se je njegova 
vrednost ustavila pri 1920 indeksnih točkah, pa
danje pa se je zaustavilo. 

Prav tako kot indeks se je zniževal tudi promet. 
Vzroke za nižanje tečajev lahko delno iščemo v 
pomanjkanju povpraševanja, kar je posledica 
odstotnosti tujih vlagateljev. Domači vlagatelji 
so kupovali vrednostne papirje in tako dvigali 
tečaje z mislimi, da bo tuje povpraševanje poti
snilo tečaje še nekoliko višje, pa vendar se ta 
scenarij ni uresničil. Vnovčevanje dobičkov krat
koročnih vlagateljev je kot reakcija potisnilo 
tečaje navzdol. 

Največje učinke smo lahko spremljali pri delni
cah farmacevtskih podjetij. Krki se je vrednost v 
pretekli teden znižala kar dobrih 5 odstotkov. 
Tečaj njene delnice je krepko zakorakal pod 
29.000 tolarjev in se je v petek ustavil pri 28.317 
tolarjih. Malo bolj je bilo prizanešeno delnici 
Leka. Njena vrednost se je znižala za tri odstot
ke in pristala konec prejšnjega tedna 40 tolarjev 
pod 40.000 tolarji. Precej visoko izgubo so v 
preteklem tednu zabeležili tudi delničarji Merca-
torja. Delnica, ki je v zadnjih pol leta pridobila na 
svoji vrednosti kar 60%, je svoje lastnike tokrat 
nekoliko razočarala. Njena vrednost se je spus
tila na 13.031 tolarjev, ker je v enem tednu po
menilo 4,3 odstotka. Padanje tečaje ni bilo pri
zanešeno tudi naftnima podjetjema. Delnica Pe-
trola, ki se je kar nekaj časa držala nad 27.000 
tolarji, se je zopet spustila pod to mejo. Splošno 
negativno stanje je potisnilo tečaj na 26.488 to
larje oziroma 2.2 odstoka nižje kot pred tednom 
dni. Istrabenz je prav tako končal v rdečih števil
kah, čeprav je bil odstotek mnogo manjši kot pri 
Petrolu. 0.47-odstotni padec je delnico potisnil 

na 2993 tolarjev, manjše količine delnic pa je z 
nekoliko truda mogoče pridobiti tudi pri nižjih 
cenah. 

Združevanje Luke Koper in Intereurope je v 
zadnjih dneh prejšnjega tedna postreglo z novi
mi novicami. Državi je bil ponujen predlog, po 
katerem bi v združenem podjetju ostala delničar 
z enakim deležem kot do sedaj v Luki Koper, 
določeno pa je bilo tudi menjalno razmerje med 
delnicami. Ugibanja, katero delnico se trenutno 
bolj splača imeti, so še zavita v meglo. Sicer pa 
se delnici na trgu gibljeta približno sorazmerno z 
razliko okoli 1000 tolarjev. Luka Koper je bila v 
petek vredna 3.388 tolarjev, Intereuropina delni
ca pa okoli 2.400 tolarjev. 

Na prostem trgu še vedno kraljuje delnica Go
renja. Njena vrednost je sicer v preteklem tednu 
padla za 0,17 odstotka, vendar je to v primerjavi 
s celotnim trgom lep rezultat, saj se še vedno 
trdno oklepa nivoja 2.400 tolarjev. Trenutna niz
ka kupna moč velikih igralcev na borzi se je še 
bolj kot v uradni kotaciji odrazila na trgu poob
laščenih investicijskih družb. Pixu seje vrednost 
znižala kar za 3,8 odstotka. Najvišji prispevek k 
padcu indeksa izmed polnih pidov je imela Na
cionalna finančna družba 1. Njena vrednost se 
je znižala 6,3 odstotka na 82,9 tolarja. Prav tako 
se je močno pocenila tudi delnica Triglava ste
ber I. Štiriinpolodstoten padec v tednu dni je po
nesel delnico pod 88 tolarjev. Še večji udarec so 
doživeli delničarji praznih pidov, katerih pre
moženje se je v enem tednu znižalo kar za pri
bližno 9 odstotkov. 

Pretekli teden je pokazal, kako nepredvidljivo 
in hipoma se lahko trg vrednostnih papirjev 
obrne iz pozitivnega v negativno. Slovenski 
borzni indeks je padal ves teden, le v petek seje 
ta padec spremenil v stagnacijo. Odločilni po 
men pri nadaljnjem razvoju dogodkov na borzi 
ima začetek tega tedna. Če bodo delnice še pa' 
dale, je petkovo mirovanje pomenilo le korekcijo 
tečajev, v nasprotnem primeru pa lahko pričaku
jem, da se bodo vrednosti delnic umirile ali celo 
nekoliko okrepile. 

Matjaž Bernik, Uirika BPH, d.d-

PTUJ / SVEČANO ODPRLI NOVE PROSTORE ZAVODA ZA 
ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE 

Prostori EO danes infirtri 
v ptujski izpostavi območne enote Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije je bila 17. sep
tembra krajša slovesnost ob odprtju novih prostorov. Na stari lokaciji v Trstenjakovi ul ic i 9 je 
izpostava delala od leta 1957 do julija letos. Sčasoma so prostori postali utesnjeni , zato se je 
bilo potrebno odločiti za prenovo ali novogradnjo. Po zaslugi direktorice Območne enote za
voda Maribor Rosvite Svenšek je pretehtala odločitev o novih prostorih, je na slovesnosti pove
dala vodja ptujske izpostave Tilčka Šuman. Odprtje so obogatili gorišniški tamburaši in pevci, 
udeležil i pa so se ga tudi nekdanji delavci, kar je dogodku dalo še slovesnejši prizvok. 

Novi prostori so lepi, svetli, 
funkcionalni in prijazni. Ptuj
ska izpostava je ena od 55 loka
cij, na katerih dela Zavod za 
zdravstveno zavarovanje Slove
nije, je v petek med drugim po
vedal Franc Košir, generalni 
direktor zavoda, ki je nove 
prostore s simboličnim prere
zom vrvice tudi uradno predal 
namenu. Bolniška blagajna ima 
v slovenskem zdravstvu že 110-
letno tradicijo, zato jo je po
trebno ohranit i , vzdrževati in 
razvijati. Novembra bomo v 

Sloveniji ustanovili novo vza
jemno družbo, novi prostori 
Zavoda za zdravstveno zavaro
vanje Slovenije v Ptuju pa bodo 
služili tudi razvoju prosto
voljnega zdravstvenega zavaro
vanja, ki ga prav tako želimo 
čimbolj približati zavarovan
cem, je še povedal Košir. Za
hvalil se je vsem, posebej pa še 
mestni občini Ptuj in sodelav
cem ter drugim, ki so se trudili 
za nove prostore, saj ti zagotav
ljajo nadaljnji razvoj. 

MG 

N o v e p r o s t o r e Z a v o d a za z d r a v s t v e n o z a v a r o v a n j e 
S l o v e n i j e v P t u j u v V o d n i k o v i 2 j e o d p r l g e n e r a l n i d i r e k t o r 
z a v o d a F r a n c K o š i r . Foto: K o s i 

TEDNIK je naslednik Ptujske
ga tednika oziroma Našega 
dela, ki ga je ustanovil Okraj
ni odbor OF Ptuj leta 1948. Iz
daja 
RADIO-TEDNIK, d . o . c , Ptuj. 
Direktor.- Franc Lačen. 
Uredništvo; Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože 
Bračič, Majda Goznik, Viki 
Klemenčič Ivanuša, Martin 
Ozmec (novinarji), Slavko 
Ribarič (vodja tehnične 
redakcije) in Jože Motiorič 
(grafično-tehinični urednik). 
Propaganda.- Oliver Težak, 
•s 041-669-509. 
Naslov.- RADIO-TEDNIK, p.p. 
95, Raičeva 6, 2250 Ptuj: 
•a (062) 749-34-10, 
749-34-15, 749-34-37; 
faks (062) 749-34-35. 
Celoletna naročnina 
6.890 tolarjev, za tujino 
13.780 tolarjev. 

Žiro račun: 52400-601-47280 
Tisk: MA-TISK, Maribor. 
Davek na dodano vrednost /e 
vračunan v ceno izvoda in se 
obračunava v skladu s 7. 
točko 25. člena Zakona o 
davku na dodano vrednost. 
Uradni list 23. 12. 1998, št 89. 
Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo. 
Strani na Internetu: 
mviv, radio-tednik.si. 
E-pošta: 
nabiralnikaradio-tednik.si 
tednikSamis.net 

http://tednikSamis.net


O R M O Ž / 3 . IZREDNA SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Prvič v novih prostorih 
5 V E T N I K I NE BODO VEC DVIGOVALI KARTONOV 
y torek, 14. septembra, so se sestali člani ormoškega 
Qt)činskega sveta na 3 . izredni seji, ki je potekala prvič v no-
0 prostorih. Nekdanjo č i ta lnico in igralnico ormoške 
l^ji/nice so v času počitnic preuredili v sodobno urejeno se-

Sodobna tehnična oprema, 
gzvočenje, snemalne naprave in 
mikrofoni bodo omogočali sne
manje pogovorov ormoških svet
nikov. Tokrat so tudi zadnjič voli
li z dvigovanjem zelenih in rdečih 
Icarionov. V bodoče bodo v prijet
no hladnem ali toplem prostoru, 
kar bo omogočala klimatska 
naprava, ob glasovanjih samo še 
pritisnili na gumb, rezultat pa se 
bo izpisal na zaslonu nad župano
vo glavo. Upajmo, da bo velika ok-' 
rogla miza, zaradi katere se svet
niki bolje vidijo med seboj, pripo
mogla tudi k uspešnejšemu sejan
ju. Ureditev ter oprema prostora, 
ki bo namenjen tudi za razne sim
pozije in strokovne posvete, je sta
la 5 milijonov tolarjev. 
Po končani seji je ormoški 

župan Vili Trofenik povedal ne
kaj več o razlogih za selitev sejne 
sobe. Skoraj pet let je namreč 
ormoški občinski svet deloval v 
improviziranem prostoru, bivši 
pisarni občinskega tajnika. Zaradi 
narave dela in iz spoštovanja do 
občinskega sveta kot najvišjega 
občinskega organa je bilo 
potrebno zagotoviti primeren 
prostor. Poleg tega bodo v gradu 
nadaljevali adaptacijo prostorov, 
ki so tudi statično vprašljivi. Do 
sedaj sta bila obnovljena dva, 
bivša poročna dvorana in sobana 
zraven nje. V začetku oktobra je 
predvidena slovesnost ob zakl
jučku obnovitvenih del. Levji 
delež so predstavljali restavrators
ki in konzervatorski posegi na 
stenskih freskah ter stropu, ki jih 
je opravil akademski slikar in aka
demski konzervator specialist 
Viktor Povše. Takrat si bodo 
občani lahko ogledali tudi novo 

sejno sobo. Restavratorske posege 
na freskah bodo nadaljevali v 
dosedanji sejni sobi. "Obnovitve
na dela grajskih prostorov so nu
jna, če želimo ohraniti grad in tis
to, kar je v njem še ostalo, tudi za 
prihodnje rodove," je dodal Vili 
Trofenik. Povedal je tudi, da je bil 
program ureditve nove sejne sobe 
predviden v letošnjem proračunu 
in finančno ovrednoten z znes
kom 4 milijone tolarjev. Nabavlje
no je bilo ozvočenje, ki so si ga do 
sedaj za vsako sejo izposojali, in 
druga tehnična oprema. Istočasno 
je ozvočenje tudi del glasovalne 
naprave. Soba je opremljena tudi z 
velikim krožnim omizjem, zaradi 
katerega so bodo v bodoče svetni
ki gledali iz oči v oči in naj bi 
omogočalo boljšo komunikacijo. 
V okviru ureditve prostora so bila 
nabavljena tudi svetlobna telesa, 
skromna klima naprava in ureje
no je bilo prezračevanje. Zaradi 
nepredvidenih stroškov je prišlo 
do prekoračitve porabe finančnih 
sredstev za 1 milijon tolarjev. Ta 
znesek je bil poravnan iz namens
kih sredstev amortizacije 
občinske uprave, ki se je odpove
dala delu nujnih nabav zato, da je 
lahko sejna soba dostojno in pri
merno urejena. Istočasno so 
gradbeniki pregradili hodnik ter 
tako zagotovili uporabo edinih sa
nitarij v gradu, ki so jih do sedaj 
lahko uporabljali samo obiskoval
ci knjižnice, za vse obiskovalce 
gradu. Knjižnica bo dobila nado
mestne prostore v grajskem prit
ličju, tako da ormoški ljubitelji 
knjig ne bodo v ničemer pri
krajšani. Ormoški župan. Vili 
Trofenik vabi vse občane, naj pri
dejo v začetku oktobra pogledat 

obnovljene prostore. 

3. IZREDNA SEJA 
OBČINSKEGA 
SVETA 

Na prvi jesenski seji so svetniki 
odločali kar po stari navadi. Po
novno smo bili priča dialogu, ki je 
bil vse prej kot strpen, še manj pa 
konstruktiven, med svetnikom 
Alojzem Sokom in županom Vili-
jem Trofenikom. Med drugim so 
sprejeli odlok o spremembi odlo
ka o gospodarskih javnih službah 
v občini Ormož. Do sprememb je 
prišlo delno zaradi spremenjene 
zakonodaje, tokrat pa so dodali 
odloku še dve gospodarski javni 
službi: za vzdrževanje občnskih 
cest in gospodarjenje s stavbnimi 
zemljišči. Opredelili so tudi način 
izvajanja teh dveh služb. Tudi od
lok o spremembi odloka o konce
siji za vzdrževanje in varstvo lo
kalnega cestnega omrežja v občini 
je bil sprejet, prav tako sklep o 
razpisu referenduma za uvedbo 
krajevnega samoprispevka v KS 
Ivanjkovci. 

Kljub mnenju Alojza Soka, da je 
pogodba s SKB Investicijskim 
podjetjem, d.d., Ljubljana o pre
nosu zemljišča, potrebnega za iz
gradnjo doma starejših občanov v 
Ormožu nedodelana, so svetniki 
sprejeli sklep o sklenitvi pogodbe 
z županovim argumentom, da je 
vse, kar je sporno, stvar nas
lednjih pogodb. Sprejetje in po
dpis pogodbe bosta omogočila 
pridobitev potrebnih dovoljenj za 
gradnjo, ki se bo pričela predvido
ma že v letošnjem letu. V komisijo 
za dodeljevanje kreditov pod 
ugodnimi pogoji pa so za člana 
imenovali Branka Kukca. Podali 
pa so tudi soglasje k rebalansu 
proračuna KS Kog. 

M a i d a F r i d I 

l̂ liieii smo 
i^. B. VOUČ V PTUJSKI BOiNIŠNICi 

• j j sko boln išn ico je na povab i lo direktor ja Lojze
ta Arka v torek obiskal dr. Božidar Vol jč , vršilec 

dolžnost i Zavoda Republ ike Slovenije za transfuzi jo 
krvi, s sodelavcem dr. Ljubišo Lukičem. O g l e d a l si je 
tranfuzijski odde lek , zatenn pa se pogovar ja l z 
vodstvom bolnišnice in predsto jn ico transfuzi jskega 
odde lka Ireno Marač ič , dr. m e d . , o organizaci j i te 
službe in o novem zakonu o krvodaja ls tvu, zaradi ka
terega je vprašlj iv obstoj ob robn ih transfuzijskih pos
ta j , ki imajo man j kot pet t isoč odvzemov kn/i na leto 
(ptujska jih ima man j kot štiri t isoč), če bo besedi lo 
zakona ostalo nespremenjeno. 

V BUPINI O OBVOZNiCi 

¥ d o m u kra janov v Budini - Brstje v Belšakovi ul ici 
v Ptuju (mestna četrt Jezero) bo 2 7 . septembra ob 

19. uri zbor kra janov te četrt i , na katerem b o d o 
predstavil i reševanje prometne prob lemat ike v Ptuju s 
p o u d a r k o m na trasi b o d o č e hitre ceste Ha jd ina -
O r m o ž . Zbo r je sklical župan mestne obč ine Miros lav 
Luci. 

KAVARNA V HAJEM 
•Dpujsko zasebno podjet je Belvi šport , ki je kup i lo 

S nekoč znano ptujsko kavarno Evropa, se je 
od loč i lo , da bo da lo ob jekt v na jem na jbo l j šemu 
ponudn iku . Direktor Dušan Belšak je poveda l , da 
pogovor i o na jemu že po teka jo , da pa p o g o d b a še 
ni sk lenjena. V zadn jem času je bi lo namreč večkrat 
slišati, da so lokal že oddali v najem. 

ROZIKA NAPRODAJ 
• • e i n i š k a družba Kmetijski komb ina t Ptuj je pred 
• ^ d n e v i ob jav i la p roda jo znane ptujske gost i lne Ro-
ziko, ki jo p roda ja za 6 0 mi l i jonov tolar jev. Ponudbe 
bodo sprejemal i 15 dni po ob jav i p roda je . V razpisu 
posebej nava ja jo , da je za gost i lno sklenjena na jem
no p o g o d b a , ki velja do leto 2 0 1 1 . G lede na 
predkupno pravico so gost i lno najpre j ponud i l i v od-
l<up mestni obč in i FHuj. Podobno so storil i pri bastij i 
(klet na N o v e m t rgu) , za katero b o d o l ic i taci jo 
predv idoma objavi l i p r ihodn j i mesec; izklicna cena 
bo 2 0 mi l i jonov tolar jev. O d srede septembra pa je 
prazna tudi gost i lna Bakhov hram v Lackovi u l ic i . 

PREVI PR. Z. ZAiOKAR - DIVJAK 

Gostja jesenskih učnih mladinsk ih delavnic Društva 
za izboljšanje kvalitete življenja Timotej bo nocoj 

o b 19. uri znana slovenska ps iho log in ja dr. Zdenka 
Za lokar -D iv jak , ki je avtor ica tud i dveh zelo o d 
mevnih kn j ig : Vzgoja za smisel živl jenja in Vzgoja je -
ni znanost. V dvo rano C ID v Dravski ulici 7 v Ptuju 
vabi jo vse, ki jih zan ima mladinska p rob lemat i ka , še 
posebej pa srednješolce. 

NOVI PRIZNANJI ZA STANKA ŠERCA 

Znani karikaturist Stanko Šerc iz M a r i b o r a , ki je 
doslej za svoje kar ikature prejel že več kot petde

set medna rodn ih pr iznanj , je pred kratk im prejel novi 
p o m e m b n i mednarodn i pr iznanj i . N a C ip ru je prejel 
nag rado za kar ikature na t emo Svet se smej i , na 
Norveškem pa je osvoji l nag rado na t emo G lasba . 
Stanko Sere je g lavni urednik za kar ikaturo v novem 
mesečniku Sršen, ki izhaja v Ptuju. Stanko Šerc je 
znan tudi po t em, da naredi kar ikaturo č loveka v 5 0 
sekundah. 

O POSLOVNEM PROTOKOLU 

V hotelu Črni les v Zamarkov i pri Lenartu bo 2 9 . 
septembra enodnevna učna delavnica o poslov

nem p ro toko lu , ki jo pr ipravl ja podjet je Elite. Vodi la 
jo bo N a d j a Flajs, ,profesorica z d ragocen im i 
izkušnjami in boga t im znan jem o komun ikac i j i . 

JUTRI NA KTV GORIŠNICA 

Gledalci kabelske televizije v obč in i Gor išn ica si 
b o d o lahko jutri ob 2 0 . uri in v nedeljski ponovi t 

vi ob 15. uri og leda l i dal jšo televizijsko reportažo s 
terena. Nasta la je pri snemanju radijske odda je 
Rajžamo iz kroja v kraj na g radu Bor lu, ob pomoč i 
ek ipe radia Ptuj po jo je pr ipravi l snemalec Mar jan 
Petek. (TM) 

NA PTUJSKI TV 

Na p rog ramu sta g lasbena odda ja s predstavitvi jo 
vročih v ideospotov tega polet ja in po l judna o d 

da ja "Kako biti zdrav in zmagovat i " . 

P r i p r a v i l a : M G 

Izvedeli smo 



ZANIMIVOSTI, REPORTAŽE 

JMARIBOR / DRUGI PAPEŽEV OBISK V SLOVENIJI 

Škof Anton Martin Slomšek /e blaženi 
Slomškova b^otjhkoaia. raiglasitov škofa Slomška za blaženega in pozneje za svetnika je dolg proces in pomeni zgodovinski napor verajoiih Slovencev te, traia tako rekoč „i 

Slomškove smrt, leta ,962. Uradno so ,e proces začel leta ,924, ko so duhovniki dekaniie Sv. Lenart v Slovenskih Goricah vložili uradno prošJjo na lavantinskiordinariat 
Sivo in megleno nedeljsko jutro, 

19. septembra, ni dalo slutiti, da 
se bo kmalu prelevilo v lep in 
sončen predjesenski dan, v dan, ki 
je eden najpomembnejših v zgo
dovini slovenske Cerkve ter 
nedvomno pomemben tudi za 
promocijo Slovenije v svetu. Pol
jana ob betnavskem dvorcu je 
zaživela že pred drugo uro zjutraj, 
ko so prišli varnostniki in teh
nične službe, prvi verniki so prišli 
okoli pol štirih, uro pozneje pa že 
prve večje skupine. 

Prireditveni prostor je bil 
pripravljen veličastno. Vse poli so 
vodile k velikemu belemu oltarju. 
Desno od oltarja se je razprostiral 
velik bel križ, ob njem slavnostni 
zvonovi, v sredini je nad 
papeževim prestolom od daleč 
blestela mogočna slika matere 
Božje s Ptujske Gore, na oltarju pa 
je bilo z velikimi črkami izpisano 
Slomškovo besedilo: "Sveta vera 
bodi vam luč, materin jezik pa 
ključ do zveličavne narodove 
omike." 

Kar 1005 avtobusov in 29 vlakov 
je v Maribor pripeljalo od 170 do 
180 tisoč vernikov in drugih obis
kovalcev od blizu in daleč. Tudi iz 
Kanade, Amerike, Argentine in 
Avstralije so prišli naši zdomci, da 
bi skupaj doživeli drugi obisk 
papeža Jeneza Pavla II. v Sloveniji 
in beatifikacijo škofa Antona 
Martina Slomška. V programu 
pričakovanja, ki je na betnavski 
poljani pred živopisano množico 
potekal že od sedme ure, so v 
režiji radia Ognjišče, ki je vse do
gajanje neposredno prenašal, so
delovali Čuki, Ivan Hudnik, Gia-
ni Rijavec in Vladimir Čadež, Ta
dej Sadar, ansambel Gašperji in 
vokalne skupine Spoznanje, Glo-
ria. Krila, Savinjski rožmarin, 
mladi Zambijci, ki jih je v Slove
nijo pripeljal misijonar pater 
Miha Drevenšek, program pa so 
povezovali Ida Baš, Danica Go
dec, Jure Sesek in Matjaž Merljak. 

OB PRIHODU PAPEŽA 

POSimO SONCE 

Letalo Alitalie s papežem je nad 
mariborsko letališče v Slivnici 
priletelo okrog 10 minut pred de
seto, ko je megla končno popustila 
soncu, da je zasijalo v vsej lepoti 
in je bil trenutek še lepši. Takoj 
po pristanku so ob 10. uri visoke
mu gostu v pozdrav zadoneli zvo
novi vseh cerkva v Sloveniji, na 
prireditvenem prostoru pa so se 
jim pridružili pritrkovalci s 
Smlednika. Ob spremljavi or
kestra slovenske policije je papež s 
težkimi koraki in vidno utrujen 
stopal po stopnicah na slovensko 
zemljo, kjer ga je med številnimi 
visokimi gosti prvi pričakal 

predsednik Republike Slovenije 
Milan Kučan s soprogo. Potem 
ko je pozdravil slovensko zastavo 
in pregledal častno stražo 12. 
gardnega bataljona, se je papež s 
svojim vozilom in spremstvom 
odpeljal proti osrednjemu prizo
rišču na Betnavo. 

Med navdušeno in z rumenimi 
trakovi mahajočo množico na bet
navski poljani se je Janez Pavel II. 
pripeljal natanko ob pol enajstih. 
Zadonela je pesem Ti si Peter, ska
la, ki je veljala kot pozdrav 
papežu. Vrhunec vsega pa je bila 
11. ura, ko se je pričelo slovesno 
bogoslužje, ki ga je v slovenskem 
jeziku vodil sam papež. Med mašo 
ga je mariborski škof dr. Franc 
Kramberger zaprosil, da razglasi 
blaženost škofa Antona Martina 
Slomška. Pred razglasitveno cere
monijo je med množico potoval 
relikviarij, v katerem je bil košček 
Slomškove kosti in so ga ob koncu 
prinesli do papeža, da se je simbo
lično srečal s Slomškovim tele
som. Med ljudmi je od radosti 
završalo in z velikim aplavzom so, 
v glavnem stoje, pozdravili obred 
razglasitve Slomška za blaženega, 
ki ga je papež opravil natanko ob 
11.25 z besedami: 

"Po goreči želji našega brata 
Franca Krambergerja, maribors
kega škofa, mnogih drugih bratov 
v škofovski družbi, mnogih verni
kov in potem, ko smo slišali mnen
je kongregacije za zadeve svetni
kov, s svojo apostolsko oblastjo 
dovoljujemo, da se častitljivi 
božji služabnik Anton Martin 
Slomšek odslej imenuje blaženi in 
se njegov god obhaja na krajih in 
po ustaljenih pravnih predpisih 
vsako leto 24. septembra." 

Medtem se je levo od oltarskega 
prostora z veliko sliko ptujsko-
gorske Marije simbolično odstira
la in dokončnpo prikazala velika 
Slomškova slika, delo slikarja 

Staneta Kregarja. Po razglasitvi 
je zadonela pesem Zazvonite zdaj 
zvonovi, ki jo je za ta slovesni tre
nutek zložil mariborski skladatelj 
Milko Homer, zatem pa se ji je 
pridružila še Slomškova pesem V 
nebesih sem doma, ki ji je pritegnila 
tudi več desettisoč glava množica. 
Kmalu po beatifikaciji je Janez 
Pavel II. v daljšem nagovoru 
množici podrobneje predstavil 
blaženega Antona Martina 
Slomška kot prvega sina sloven
skega naroda, ki je povzdignjen 
do časti oltarja. 

Od 1200 povabljenih slovenskih 
duhovnikov se ga je slovesnega 
somaševanja s papežem udeležilo 
več kot 800, večina pa je bila v 
masnih plaščih z izrezanim logo
tipom papeževega obiska in 
Slomškove beatifikacije. Sodelo
valo je tudi več kot 800 redovnic, 
iz vseh slovenskih župnij je prišlo 
več kot 2100 ministrantov, na po
sebnem prostoru v neposredni 
bližini oltarja je bilo več kot 1500 
invalidov, vabilu mariborskega 
škofa, gostitelja srečanja s svetim 
očetom, se je odzvalo tudi več kot 
1600 častnih gostov, med njimi 
tudi predsednik Republike Slove
nije Milan Kučan, prišlo je okoli 
2000 slovenskih skavtov, okoli 
800 romarjev z območja nekdanje 
Jugoslavije, slovesni dogodek pa 
je poneslo v svet javnosti 470 
predstavnikov množičnih medi
jev iz domovine in tujine. 

Veselje nad papeževim obiskom 
in beatifikacijo je s pesmijo počas
tilo 2500 pevcev iz župnijskih 
zborov mariborske škofije, ljubl
janski in koprski stolni zbor, so
delovali pa so tudi pevci zborov iz 
Celovca, Gornjega Senika in celo 
iz daljnega Clevelanda. Ob 
spremljavi pihalne godbe KUD 
Pošta Maribor in pod taktirko 
Jožeta Trošta so prepevali zbo
rovske in sakralne pesmi. Za or

gelsko spremljavo je skrbel Tone 
Potočnik, pomembnejše dele sa
kralnega obreda pa je prepeval so
list, bas baritonist Juan Vasle, ki 
se je rodil slovenskim staršem v 
Argentini, od leta 1990 pa je solist 
ljubljanske opere. 

Ob obhajilu je hostije vernikom 
delilo hostije več kot 320 delivcev, 
ki so jih v lepih rumenih sončni-
kih papeške barve spremljali dija
ki škofijske gimnazije Antona 
Martina Slomška iz Maribora. 

IZ MARIBORA V SVET: 

ANGELOVO ČAŠČENJE 
Pomembna posebnost 

nedeljskega slavnostnega bo
goslužja je bila redna opoldanska 
papeževa molitev angelskega 
čaščenja, ki jo je po televizijski sli
ki iz Maribora spremljal ves svet 
in v katerem se je sveti oče v mo
litvi obrnil na Marijo, saj ji je bil 
blaženi A. M. Slomšek vedno zelo 
vdan. Papež je nagovoril tudi ver
nike v tujih jezikih - najprej v 
hrvaškem, zatem v italijanskem, 
nemškem in madžarskem jeziku. 

Po slovesnem bogoslužju se je 
papež s spremstvom odpeljal na 
Slomškov trg v Mariboru, kjer je 
ob 14.20 kosil s slovenskimi škofi, 
kardinali in gosti. Po popol
danskem počitku se je nekaj po 
17. uri srečal z osebjem škofijske
ga dvorca, ob 17.30 pa je bila slo
vesnost v stolni cerkvi, kjer je za
radi prostora lahko bilo prisotnih 
le okoli 500 povabljencev. Papeža 
so pričakali člani slovenske sino
de, številni domači in tuji kardi
nali in škofje, redovni predstojni
ki in predstojniki slovenskih bo-
goslovcev, v slavnostna oblačila 

P a p e ž J a n e z P a v e l I I . s r e d i m n o ž i c e na b e t n a v s k i p o l j a n i 

Š k o f d r . K r a m b e r g e r j e p a p e ž a z a p r o s i l za S l o m š k o v o beatif i 
k a c i j o 

Na p r i r e d i t v e n i p r o s t o r s o s e m n o ž i c e z g r i n j a l e o d š t i r i h z ju t 
ra j 

V š k o f i j s k e m z b o r u s o p e l i t u d i č l a n i p t u j s k e g a z b o r a s v . V i k t o r i n a 

P r o š n j e v e r n i k o v s o m e d m a š o I z r e k a l i v s l o v e n s k e m In d r u 
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ZANIMIVOSTI, R C P O R T A i e 

^jeti rektorji podonavskih uni-
,̂grz, malteški vitezi ter nekateri 

jzbrani predstavniki slovenskega 
jgvnega in političnega življenja. 
Qbisk v mariborski stolnici je bil 
parnenjen predvsem molitvi ob 
grobu blaženega Slomška, kar je 
papež opravil ob navzožnosti ma
riborskega škofa Krambergerja. 
fa ga seznanil z novembrskim 
prvim zasedanjem pokrajinskega 
cerkvenega zbora - slovenske si-
pode, katere vodilo je geslo Izberi 
0jenje. S sinodo naj bi se namreč 
slovenski narod odvrnil od kul
turne smrti in se ponovno oklenil 
življenja. Tudi papež je v svojem 
poznejšem razmišljanju precej 
časa posvetil pričakovani slovens
ki sinodi, ki jo je pred dvema leto
ma razglasila slovenska škofovska 
konferenca. Sinoda je po njego
vem mnenju za Cerkev Slovenije 
zgodovinska priložnost, da v no
vih okoliščinah izdela posodobl
jen in jasen pastoralni načrt, 
papež je poklical tudi k vzgledu 
blaženega Slomška, ki je vedno 
gledal na človeka v danih oko
liščinah in znal videti njegove 
težave in najplemenitejša 
stremljenja. Dotaknil pa se je tudi 
države, saj je izrazil pričakovanje, 
da bi ob upoštevanju temeljne vlo
ge krščanstva in katoliške Cerkve 
v zgodovini in kulturi Slovenije 
sodelovanje med Cerkvijo in 

državo napredovalo hitreje, z 
večjo zavzetostjo za premagovanje 
sedanjih težav ter v dobro tistega 
sodelovanja, ki je v interesu celot
ne, družbe. Po nagovoru je papež 
Janez Pavel II. v spomin na 
razglasitev blaženstva Antona 
Martina Slomška mariborskemu 

škofu Krambergerju podaril spo
minski kelih. 

DRŽAVNIŠKO SLOVO 

NA LETALIŠČU 

Kmalu po 18.30 uri se je papež s 
spremstvom odpeljal do mari
borskega letališča, kjer se je na
jprej pozdravil s predsednikom 
državnega zbora za pripravo 
papeževega obiska Marjanom Po
dobnikom. V slovo in spomin je 
mariborski župan Boris Sovič 
papežu izročil cepljenko najsta
rejše trte na svetu, 400 let stare 

modre kavčine, darilo mesta Ma
ribora, papež pa se je drugič vpisal 
v zlato knjigo mesta Maribora. V 
letališki stavbi se je zatem papež 
med štirimi očmi, prisotna sta 
bila le še prevajalca, kakih 15 mi
nul pogovarjal s predsednikom 
Slovenije Milanom Kučanom. Po 
slovesnosti ob odhodu in po sim
bolični Slomškovi pesmi Glejte, že 
sonce zahaja pa je letalo z Janezom 
Pavlom II. v večernem siju pone-
vihlne mavrice ob pol osmih 
zvečer odletelo proti Rimu. 

Tekst in foto: 

M . O z m e c 

Za s p o m i n na s l o v e s n o s t v M a r i b o r u s o p r i s o t n i l a h k o o b k o n 
c u k u p i l i r o ž e , k i s o k r a s i l e p r i r e d i t v e n i p r o s t o r 
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P r i r e d i t e v o b b e a t i f i k a c i j i š k o f a S l o m š k a s o p o č a s t i l i s s v o j o 
p r i s o t n o s t j o t u d i p r e d s t a v n i k i n e k a t e r i h d r u g i h s l o v e n s k i h 
v e r s k i h s k u p n o s t i 

P o m e m b e n d e l e ž k u s p e h u p a p e ž e v e g a o b i s k a j e I m e l o t u d i 
p o d j e t j e A l b i n P r o m o t l o n iz L o v r e n c a s s v o j i m o z v o č e n j e m ; 
na f o t o g r a f i j i d i r e k t o r j u A l b i n u B r e n c l j u (na d e s n i ) za u s p e š n o 
o p r a v l j e n o d e l o č e s t i t a p r e d s t a v n i k iz V a t i k a n a 

' ^ n i š k o v g r o b v m a r i b o r s k i s t o l n i c i , o b k a t e r e m je m o l i l 

Rel ikviar i j s k o š č k o m S l o m š k o v e k o s t i 

FILMSKI KOTIČEK 

D e s e t s t v a r i f 

z a k a i s o v r a ž i m 

(lOThings I Hate About You) 
Zabave, tečni profesorji, strogi starši in prve ljubezni. 
Vse to so teme najstnišl<ega filma, ki se trudi napolniti 
naše kinematografe. Na žalost pa občinstvo po ogledu 
spozna, da k tej tako imenovani 'romantični komediji' 
prav tako spadajo zdolgočasenost, predvidljivost in 
neprestano pogledovanje na uro. 
Najstniški sestri Bianca in Kat nimata dosti skupnega; 
medtem ko je prva prijetna in zaželena v družbi, je dru
ga zaradi svoje upornosti nepriljubljena tako doma kot 
v šoli. Zdi se, da je zabave in fantje sploh ne zanimajo, 
zato se njun premeteni oče odloči, da bo mlajša smela 
hoditi ven šele, ko bo to storila tudi starejša. Začnejo 
se številni poskusi Biancinih oboževalcev, da bi Kat 
poiskali fanta... 
Film bi moral nositi posebno opozorilo: neprimeren za 
starejše od devetnajstih let. Številne pijane zabave, 
starši, ki se bojijo za svoje hčere (po besedah Čukov, 
da štorklje ne bi prehitro vzletele), ter neoriginalne šale 
(obstaja upanje, da jih mlado najstniško občinstvo še 
ni videlo) so namreč prava natezalnica za živce za bolj 
izkušene filmofile. 
Glavna tema je aktualna za adolescente, namreč biti 
originalen, drugačen. Toda to v tem filmu pomeni 
zmrdovati se, ko so drugi veseli, biti neprijazen ob 
vsaki priložnosti in zaničevati moški spol, saj jim je 
tako samo do seksa. Drugačnost skuša biti 
predstavljena uporniško, ta upornost pa se na koncu 
le razblini, saj glavna junakinja spozna, da je lažje pla
vati s tokom kot proti njemu. Aleluja, odrasla je še ena 
najstnica, film pa je kljub tako opevani originalnosti 
predvidljiv in dolgočasen. 
Deset stvari, zakaj te sovražim je gimnazijska priredba 
Shakespearjeve ukročene trmoglavke. Priznati mora
mo, da v filmu ni sledu o genialnosti, ki je značilna za 
dramo, toda morda obe deli le imata nekaj skupnega. 
Kdo ve, morda bo tudi film postal prava uspešnica 
šele po režiserjevi smrti. 

TEDNIKOVA KNJIGARNICA 

Zakljuiek slovenskega knjižnega kviza 
S e d e m n a j s t i s e p t e m b e r j e 

D A N Z L A T I H K N J I G . P o i m e n o 
v a n j e j e o s t a l o iz d a v n i h d n i , k o 
j e z a l o ž b a M l a d i n s k a k n j i g a š e 
r a z g l a š e v a l a » Z l a t o k n j i g o z a 
m l a d i n o « v t e k o č e m l e t u . P r a z 
n i k j e o s t a l , s a j j e s e d e m n a j s t i 
s e p t e m b e r r o j s t n i d a n i n z a d n j i 
d a n ž i v l j e n j a k l a s i k a s l o v e n s k e 
k n j i g e z a o t r o k e F r a n c e t a B e v k a 
i n n a t a d a n z a č e n j a t e k m o v a n j e 
z a B R A L N O Z N A Č K O te r s e 
k o n č u j e v s e s l o v e n s k i k n j i ž n i 
kv i z . 

T u d i v K n j i ž n i c i I v a n a P o t r č a 
s m o i z ved l i ž r e b a n j e p r i s p e l i h 
r eš i t ev k n j i ž n e g a k v i z a , k i j e l e t o s 
n o s i l n a s l o v France Prešeren in 
Gorenjslo. Z a h t e v n a v p r a š a n j a 
j e r e š e v a l o 3 5 4 u č e n c e v o s n o v 
n i h š o l n a š e g a o b m o č j a . N a d 
r e š e v a n j e m s o b d e l i š o l s k i 
k n j i ž n i č a r j i , k i s o s i c e r m e n t o r j i 
š t e v i l n i h š o l s k i h d e j a v n o s t i . 
D a l e č n a j v e č reš i t ev j e p r i s p e l o 
iz OŠ Videm ( 1 7 6 , m e n t o r Fran
ce Planteu), s l e d i j o OŠ Breg 
(45 , m e n t o r i c a Majda Forstna-
rlč), OŠ Markovci ( 4 3 , m e n t o r i ; 
c a Leonida Poplatnik), OŠ 
Kidričevo ( 39 , r n e n t o r i c a Zlatka 
Podvornik) , OŠ Oiga Megiič 
( 3 8 , m e n t o r i c a Alenka Zenuno-
vič), OŠ Desternik ( 1 1 ^ m e n t o r i 
c a Liiijana Pisar) in OS Mladika 
(5 , m e n t o r Vil jem Veg). 

Prav i l n i reš i tv i o z i r o m a g e s l i 
k v i z a s e g l a s i t a : PREŠERNA SE 
BRANI in NAJVEČ SVETA OTRO
KOM SLIŠI SLAVE. V s e reš i t ve 
b o d o s o d e l o v a l e n a o s r e d n j e m 
ž r e b a n j u v L j u b l j a n i , v m l a 
d i n s k e m o d d e l k u k n j i ž n i c e I v a n a 
P o t r č a p a s o ž e n a g r a j e n i z e n a 
k o v r e d n i m i k n j i ž n i m i n a g r a d a m i 
iz z b i r k e Z l a t a k n j i g a : GORAN 
BEZJAK, OŠ MARKOVCI, Z a -

bovci 50, 2281 Markovci; LUKA 
PEPELNIK, OŠ KIDRIČEVO, 
Strnišče 6b. 2325 Kidričevo; 
INES SMILJAN, OŠ BREG, G o -
lobova ulica 6, 2251 Ptuj. NINA 
HORVAT, OŠ VIDEM, Dravinjski 
Vrh 1, 2284 Videm, j e d o b i t n i c a 
p r v e n a g r a d e in b o p o t o v a l a v 
L j u b l j a n o n a z a k l j u č n o p r i r e d i t e v 
i n s n e m a n j e t e l e v i z i j s k e o d d a j e . 
P r i r e d i t e v b o v t o r e k , 5 . o k t o b r a , 
o d d a j a p a b o n a p r v e m p r o g r a 
m u T e l e v i z i j e S l o v e n i j a n a s l e d n j i 
d a n o b o s e m n a j s t i h . 

Obvestilo 

šolskim 

knjižniiarjeni 
v P i o n i r s k i k n j i ž n i c i O t o n a 

Ž u p a n č i č a , k je r j e d o s e d a n j o 
v o d j o T i l k o J a m n i k ( o s t a j a v is t i 
u s t a n o v i n a p r o j e k t u Borza bran
ja) z a m e n j a l a S n e ž a n a B a h o r , 
b o d o t u d i v š o l s k e m l e t u 
1 9 9 9 / 2 0 0 0 p r i p rav l j a l i S T R O 
K O V N A S R E Č A N J A M L A D I N S 
K I H IN Š O L S K I H K N J I Ž N I Č A R 
J E V . T a k š e n j e p r o g r a m p r v i h 
t r e h s r e č a n j v t e m l e t u : 13. ok
tobra Takšno je življenje ( I v a n a 
Ž o l g e r - p r e d s t a v i t e v z a l o ž b e 
O b z o r j a , F r a n c e P r o s n i k - p r e d a 
v a n j e iz b i b l i o t e r a p i j e , I d a M l a k a r 
- d e l o s k n j i g o ) ; lO.novembra 
poročanje Tilke Jamnik z 11. ev
ropske konference o branju; 
S.decembra Mala Alice in pomen 
družinskega branja ( M i h a M o h o r 
- o s r e d n j i g o s t ) . V s a s r e č a n j a 
p r i č n e j o o b p o l d e s e t i h i n p o t e 
k a j o v s o s e d n j i s t a v b i P i o n i r s k e 
k n j i ž n i c e O t o n a Ž u p a n č i č a , K o -
m e n s k e g a 9 v L j u b l j a n i . 

Uljana Klemeniii 



NASVETI 

Kuharski nasveti 

Sedi iz lajm in k u n c a 
Kakor večina divjačine je tudi divji kunec precej mršav in je 
meso povečini pusto in sulio, zaradi tega pa primerno, da ga 
dušimo v tekočini in omald ali kuhamo. 

Pri večjem kuncu je priporočlji
vo, da meso damo pred uporabo v 
kvašo oziroma ko smo kunca ali 
zajca razrezali, po njem potrese-
mo večjo količino narezane ze
lenjave. Od zelenjave izbiramo 
korenje, peteršiljevo korenino, 
malo zelene, čebulo ter začimbe, 
kot so timijan, rožmarin, lovorov 
list in zrnat poper. Meso pustimo 
v kvasi vsaj 4 ure ali čez noč. Na
rezano meso zajca ali kunca tako 
pridobi barvo, se zmehča in ima 
boljši okus. Po kvasi je primerno 
za vse toplotne postopke oziroma 
kuhanje, dušenje, pečenje in tudi 
cvrenje. Najbolje pa je, da upora
bimo postopek, pri katerem 
lahko iz za kvašo uporabljene ze
lenjave naredimo okusno omako 
oziroma da ga dušimo. 

Iz divjega kunca lahko zraven 
okusnih glavnih jedi pripravimo 
še dobre in okusne terine. Če 
kunčje meso pečemo, je pripo
ročljivo, da mu odstranimo večje 
kosti, in če ga nismo dali v kvašo, 
da ga preslaninimo ali bardiramo 
oziroma dele kunca zavijemo v na 
tanke lističe narezano slanino. 

Meso domačega zajca je nekoli
ko svetlejše, zelo nežno, brez 

trdih mišičnih vlaken in spomin
ja na perutnino. Domačega zajca 
razkosamo ter kose skupaj z 
zelišči in po želji s čebulo dušimo 
v pečici ali v kožici z zelišči in 
okus omake tik pred koncem iz
boljšamo s kislo smetano. Zraven 
kisle smetane pa se k dušenemo 
zajcu lepo poda še okus para
dižnika in sveže paprike, tako da 
meso lahko dušimo skupaj z nare
zano papriko in paradižnikom. 

Meso kunca in zajca je primer
no tudi za nadevanje. Zajca ali 
kunca obrnemo na hrbet, glavo 
odrežemo in jo zavržemo. Obrne
mo ga z zadnjimi nogami proti 
sebi. Prsni koš prerežemo po dol
gem, na eni strani režemo ob re-
brih, pri tem vsako rebro privzig-
nemo in odstranimo meso. Mede
nično kost zlomimo z rokami, da 
ležita zadnji nogi plosko na de
ski, pod repno kostjo zarežemo in 
medenično kost potegnemo 
navzgor ter jo odstranimo. Steg
nenico odrežemo od kolčnega 
sklepa, jo izrežemo iz mesa in od
stranimo. Lopatico in sprednje 
noge odstranimo. Ko smo odstra
nili vse kosti, meso narahlo po-
tolčemo, solimo in popramo ter 

nadevamo z nadevom. Zanj lahko 
uporabimo kruhov nadev, nadev 
iz kostanjev in suhih sliv ali pi
kantni nadev iz drobovine in 
mletega mesa. 

Nadev enakomerno porazdeli
mo po mesu, zavijemo v podolgo
vato rulado, zavežemo ali zašije-
mo s kuhinjsko vrvico in pečemo 
v pečici skupaj z zelišči in zelen
javo ali dušimo. Tako pripravlje
no zajčo ali kunčjo rulado ponu
dimo ob različnih svečanih pri
ložnostih kot uvodno ali glavno 
jed skupaj s prilogamo in omako. 
Ponudimo pa jo lahko toplo in 
hladno. 

Najznačilnejše jedi iz kunca so 
pečen kunec z zelišči, dušen ku
nec ali zajec v jajčno-limonini 
omaki, ocvrt kunec z omako iz jo-
giurta, kisle smetane in zelišč, za
jec v poprovi omaki, dušeni z vi
nom in čebulo. V Franciji pa pri
pravljajo še zajčji hrbet z gozdni
mi jagodami v vinski omaki. Zra
ven že omenjenih dodatkov pa se 
meso zajca in kunca ujema še s 
korenjem, bučkami, jabolki, vin
jakom in gobami. 

Kunca na način dobre gospo
dinje pripravimo tako, da mu od
stranimo kosti. Od kunčje drobo
vine si prihranimo srce, jetra in 
pljuča. Drobovino na drobno se
sekljamo, prav tako sesekljamo 
drobno čebulo in dodamo 10 de-
kagramov namočenega in ožetega 
kruha, dodamo še 25 dekagramov 
mletega mesa, sesekljan peteršilj, 
strt česen, timijan in zmlet lov
orov list. Nadev temeljito pre
mešamo, ga solimo in razporedi
mo po kuncu. Meso zavijemo ter 
s kuhinjsko nitko zašijemo ali 
močno povežemo. Meso 
popečemo na vroči maščobi sku
paj s korenčkom in čebulo; vza
memo 2 čebuli in 2 korenčka. 
Meso nato zalijemo z decilitrom 
vina in malo juhe ali vode, poso
do pokrijemo in dušimo do 
mehkega. S soka od dušenja po 
potrebi poberemo maščobo ter 
dodamo tik pred serviranjem še 
kislo smetano in malo vina. 

(Opomba: Kunci so krajši od 
zajcev, sezona kimcev je vse leto, 

zajca pa le od 
^ oktobra do 

' \ ^ sredine janu-
- - ^ ^ ^ arja.) 

Nada 
Pignar, 

učiteljica 
kuharstva 

K r v o d a j a l c i 
7. september - Jožef Štumberger, Osojnikova c. 26, Ptuj, Irena Ku-
kovec, Ptujska c. 25, Ormož, Dušan Zemijarič, Nova vas 93/c, Štefka 
Žlibar, Belšakova 69, Ptuj, Klavdija Čelan, Cirkovce 24, MilanTravni-
kar, Ob železnici 12, Ptuj, Ankica Indič, Lackova 8, Ptuj, Dušan Naj-
virt, Celestrina 11, Maribor, Peter Najvirt, Ložane 6. 
9. september - Ivan Hribernik, Na Boč 22, Potjčane, Žetjko Lukaček, 
Dolga lesa 9, Ormož, Vladimir Vozlič, Zamušani 4/a, ivan Obran, 
Moškanjci 65, Irena Pauko, Rimska ploščad 21, Ptuj, Marjeta Ras t , 
Pobrežje 52, Mirko Kodrič, Nova vas 81, Martin Vozlič, Zamušani 4, 
Bojan Kramberger, Arbajterjeva 5, Ptuj, Marjana Sok, Formin 1/a, 
Ivan Modric, Poljska cesta 38, Ptuj, Nevenka Maruh, Žnidaričevo na
brežje, Ptuj, Jože Vaupotič, Muretinci 39/a, Zdravko Sok, Formin 
1/a, Alojz Strelec, Bukovci 62/a, Stanko Zupanič, Gorišnica 100/b, 
Slavko Kolar, Zavčeva 9, Ptuj, Milan Avguštin, Lešje 37, Leon Petro
vič, Zaki 3, Renata Perhač, Mestni Vrh 7, Franc Malek, Žabjak 14/a, 
Milan Muršič, Zagojiči 19, Srečko Sitar, Lancova vas 58, Lidija Derič 
Simonič, Kicar 77/b, Drago Robnik, Markovci 67/a, Janko Bercko, 
Ul. Erne Starovasnik 1, Poljčane, Slavl<o Jesih, Prvomajski trg 15, 
Poljčane, Jože Koren, Leskovec 26, Marjan Hlušička, Ob Grajeni 1, 
Ptuj, Ivan Križanec, U l . Jožefe Lacko 17, Ptuj, Rajko Vrečar, Bišečki 
Vrh 18, Destrnik, Stanko Nipič, Zg. Korena 33, Miran Horvat, U t . 25. 
maja 9, Ruj, Gorazd Hlapčič, Benedikt 63/b, Anton Horvat, Krčevina 
133/a, Štefan Ourkin, Žmavčeva 4/a, Maribor, Milan Letonja, Nova 
ulica 6, Rače, 

PRIPRAVLJA M A G . BOJAN S I N K O , SPEC. 
K L I N . PSIH. / K A K O O B V A R U J E M O D U Š E V N O 
ZDRAVJE . - 243 . NAD 

Zmkon^ družina in 
duševno idruvle 

105. nadaljevanje 
Terapevtski proces 
zakona in družine -
na splošno -
2 2 . nad. 

Analitska celostna 
terapija 

O tej obliki govorimo izkl
jučno v zvezi z družinsko tera
pijo, in sicer tedaj, ko dela tera
pevt s celo družino hkrati. Pri 
tem je njegova pozornost 
usmerjena pretežno v interakci
jo med njenimi člani (torej v 
"družinsko patologijo" in ne 
zgolj v patologijo tega ali onega 
člana ali subsistema). 

Tehnično poteka terapija 
tako, da najprej zberemo an
amnestične podatke. Večinoma 
teh podatkov ne zbiramo od 

vsakega člana posebej, ločeno, 
pač pa na skupnih seansah, torej 
ob prisotnosti drugih družin
skih članov. Tako ne slišimo le 
subjektivnih opazk in stxlb, pač 
pa se takoj seznanimo tudi z re
akcijo drugih članov, ki v takem 
primeru skoraj nikoli ne izosta
nejo. Anamneza je še bogatejša, 
če jo vzamemo v stanovanju 
družine, saj pri tem opazimo 
marsikaj, kar nam služi za razu
mevanje družinske patologije. 

Terapija traja enkrat tedensko 
dve leti. Vsi člani v skupini so 
enakopravni, najnižja starost 
otrok, primerna za to obliko te
rapije, je tri leta. 

Običajno ločimo tri faze ana
litske, celostne družinske tera
pije. Pa si poglejmo najprej 
uvodno fazo. 

Družinski člani običajno ne 
kažejo tiste motiviranosti, da bi 

se refleksivno lotili svojih živl
jenjskih problemov, ko je to 
znano pri individualno, ambu
lantno zdravljenih bolnikih. 
Večkrat je bolezen sploh težko 
opaziti in prepoznati.; vsi razen 
bolnika dajejo vtis razumnosti 
in uravnovešenosti, tako da je 
zakon na prvi pogled povsem 
zdrav. Včasih traja dalj časa, 
preden opazimo subtilne pato
loške znake, ki prevevajo celo
ten sistem, npr. rivaliteto očeta, 
tlačen je samostojnosti otroka. 
Če starši že sodelujejo, potem ni 
redko, da pridejo v terapijo 
zgolj iz prepričanja, da bodo te
rapevtu pomagali zdraviti bol
nega člana družine. 

Naslednjič pa še več o tej 
uvodni fazi. 

mag. Bojan Sinko 

PREJELI SMO/VPRAŠANJE MESTNEMU SVETU 

Statut 
mestne 
obilne Ptuj 
dopolniti In 
spremeniti 

Statut mestne občine Ptuj (v nadaljevanju statut 
MOP) v svojem prvotnem besedilu je bil sprejet 
na seji mestnega sveta dne 24.2.1995 in objavljen 
v Uradnem vestniku občin Ormož in Ptuj št. 11 
dne 11. 5. 1995. Do sedaj je bilo prvotno besedilo 
tega statuta večkrat spremenjeno in dopolnjeno 
ter objavljeno v Uradnih vestnikih mestne občine 
Ptuj št. 4/96, 8/98,9/98,12/98,2/99. 

Do sprememb in dopolnitev prvotnega besedila 
statuta MOP, katerega pravna podlaga je zakon o lo
kalni samoupravi (ZLS), je prišlo predvsem zato, 
ker je bilo prvotno besedilo ZLS (Ur. list RS št. 
72/93) večkrat dopolnjeno in spremenjeno tudi v 
tistih določbah, ki se tičejo občinskih statutov (glej 
Ur. list RS št. 6/94 - odločba Ustavnega sodišča (US) 
45/94, odločba US 57/94, 14/95, 20/95 - odločba 
US63/95 - obvezna razlaga, 9/96 - odločba US, 44/96 
- odločba US, 26/97, 70/97, 10/98, 74/98). Da bi se 
dosegla večja preglednost in uporabnost v različnih 
številkah Uradnega vestnika objavljenih statutar
nih določb, je statutarno-pravni komisiji bilo 
naloženo, da zheie statutarne določbe in sestavi t.i. 

prečiščeno besedilo celotnega statuta, kar je tudi 
storila. Nato je Mestni svet Mestne občine Ptuj na 
seji 28. jimija 1999 sprejel statut v prečišenem bese
dilu. Tak je bil objavljen v Uradnem vestniku MOP 
št. 6 dne 22.7.1999. 

Ali so v sedanjem besedilu statuta MOP zajete vse 
na občinske statute nanašajoče se določbe iz ZLS? 
Odgovor na postavljeno vprašanje ni pritrdilen. Ker 
ne želim ponavljati vsega že napisanega, naj opozo
rim le tiste bralce, ki jih to zanima, zlasti pa svetni
ke in svetnice mestnega sveta MOP, ki bi jih to mo
ralo zanimati, da sem že v svojem članku "Nekaj pri
pomb k statutu MOP" (glej Tednik št. 17/99) med 
drugim zapisal, da bilo koristno (sedaj mislim, da bi 
bilo potrebno) v statut MOP zapisati zadevne 
določbe iz: 19 a čl. ZLS, 33 čl ZLS, 19b čl. ZLS,19 c 
čl. ZLS, 46 a čl.ZLS, 47 b čl. ZLS in še morda iz ka
terega drugega. 

Vse navedene določbe oz. členi so objavljeni: 
a) v Zakonu o spremembah in dopolnitvah zakona 

o lokalni samoupravi (Ur. 1. RS št 70/97) dne 14.11. 
1997, kjer je v 18. čl. določeno, da morajo občinski 
sveti uskladiti statute s tem zakonom v šestih mese
cih po njegovi uveljavitvi, 

b) v Zakonu o spremembah in dopolnitvah zakona 
o lokalni samoupravi (Rr . 1 RS št. 74/98) z dne 3.11. 
1998, kjer je v 44. čl. določeno, da morajo občinski 
sveti uskladiti statute in druge splošne akte s tem 
zakonom do 31. 3. 1999. 

Občane ptujske mestne občine zanima, ali omen-
j jena zakona veljata glede uskladitve tudi za statut 

MOP, in če veljata, zakaj do uskladitev ni prišlo v z 
zakonoma določenem roku. 

I Mirko Kostanjevec 

PISE: ING. MIRAN GLUSIC / ^ V VRTU * V VRTU * V VRTU * V VRTU * V VRTU * V VRTU * V VRTU 

Dobrodošlo kasno poletje! 
Tako lepega jesenskega vremena, ki sledi deževnemu polet
ju, se vesele tudi vrtnarji, ker jim omogoča pravočasno opra

viti še marsikaj pri negi vrtnega rastlinja, ki vegetacijo zaključuje, pa tudi pri 
trajnicah, ki se polagoma že pripravljajo na zimsko mirovanje. Nadejajmo se 
še naprej lepega in sončnega jesenskega vremena, kot ga po stanju 2 1 . sep
tembra napoveduje godovnjak Matevž: "Ako je Matevž vedren, bo prijetna je
sen!" 

V S A D N E M VRTU se bodo težave, nastale z 
okužbami po rastlinskih boleznih škrlupu, pepe-
lasti plesni in listni rji, ki smo jih imeli v letošnji 
deževni, za sadno drevje manj ugodni letini, pre
nesle tudi v naslednje sadjarsko leto, če sedaj v 
jeseni ne opravimo nekaj osnovnih opravil pri 
negi sadnega drevja. 

Sočasno z obiranjem in pobiranjem samood-
padlega sadja poberemo tudi vso poškodovano, 
bolno in nagnilo sadje ter ga iz nasada odstrani
mo. Ko je sadje iz sadovnjaka pospravljeno, ta
koj, preden je listje pričelo zoreti in odpadati, 
drevje izdatno poškropimo z euparenom ali cap-
tanom v predpisani koncentraciji, da uničimo kali 
poznih okužb sadnega škrlupa in mnogih drugih 
glivičnih rastlinskih bolezni. Drevesa, ki jim med 
letom nismo uspeli obvarovati pred nevarnimi 
glivičnimi boleznimi škrlupom, plesnijo, kodra-

vostjo, plesnijo in rjo, odvržejo močno okuženo 
listje predčasno. Tako listje pograbimo in 
sežgemo, s čimer zanesljivo uničimo največje 
zarodišče zimskih trosov, ki bi sicer spomladi še 
močneje okužili sadno drevje. Okuženega listja 
ne kompostiramo, če pa smo to že storili, kom-
postišče zalijemo z zalivko, ki smo ji primešali do 
1 % bakrenega apna ali drugega pripravka na 
osnovi bakra. 

V O K R A S N E M VRTU je septembra skrajni čas 
za setev trav na zelenice, da bi se do zime še do
volj obrastle, razvile dovolj razraščeno travno 
rušo in se utrdile za zimske razmere, da ne bi 
pomrznile. Trave naj bi do nastopa jesenskih 
slan zrastle še vsaj toliko, da bi bile sposobne 
dvakratnega odkosa. Posevek po potrebi dog-
nojimo z manjšim odmerkom lahko topnih 
mešanih gnojil za trato. Novi posevek trate mora 

ob setvi biti povaljan, da se seme dobro vtisne v 
zemljo, po potrebi pa z rošenjem zemlje oskrbo
van z dovolj vlage za kalitev travnih semen. 
Zemlje v nobenem primeru ne škropimo s cur
kom pod pritiskom, temveč v obliki rahlega 
dežja, da ne izperemo travnih semen. 

V drugi polovici septembra je pravi čas za sa
jenje narcis. V tem času tudi ne pozabimo na sa
jenje čebulic pomladnega podleska in žafrana, ki 
ob koncu zime na vrtu zacvetita med prvimi ob 
zvončkih in trobenticah, znanilkah pomladi. Na 
prostem gojene begonije, fuksije, čeveljčke in 
pelargonije z gred presadimo v lonce in prenese
mo v hladen in svetel prostor, kjer se bodo 
pričele prilagajati na rastne razmere v zimovniku, 
hkrati pa jim s presajanjem podaljšamo čas cve
tenja še v pozni jesenski čas. 

V Z E L E N J A V N E M VRTU že od zgodnje pom
ladi nabiramo vrtnine za sprotno porabo v 
svežem stanju. Proti jeseni pa se izbira vrtnih 
sadežev že toliko povečuje, da ob zbiranju vrtnin 
za sprotno porabo pospravljamo pridelke tudi za 
zimsko hrambo. 

Spomladi sejano korenje in rdeča pesa sta pri
delka, ki sta doslej dorastla, dozorela in sta spo
sobna za spravilo. Prekasno pobrano korenje 

prične že v tleh pokati, v razpoke se naselijo za-
jedavci in glive koreninske gnilobe, takšni koreni 
pa že v nekaj dneh začno v kleti gniti. Prezreli 
plodovi rdeče pese niso več sočni, so slabšega 
okusa, postanejo hrapavi in niso več primerni za 
sprotno porabo v svežem stanju niti za vlaganje 
v kozarce. Pri spravilu rdeče pese z grede ali nji
ve smo še posebej pozorni, da jo spravljamo, ko 
je zemlja toliko suha, da se zlahka osiplje s kore
na. Blatnih korenov ne spravljajmo z vrta. Listja 
oziroma listne rozete s korena ne obrezujemo, 
temveč le obtrgavamo, pa tudi repek glavne ko-
renike naj ostane pri puljenju nepoškodovan, da 
rdeča pesa ne skrvavi. 

V zelenjavnem vrtu še sejemo predzimske po
sevke vrtnin, kot so redkvica, motovileč in zim
ska solata, najbolje v desetdnevnih presledkih, 
ker je od časa setve, vremenskih razmer v jeseni 
ter pričetka in dolžine zime še posebej pri zimski 
solati odvisna njena prezimitev. Med vrtninami 
še ni prekasno za setev špinače, blitve, čebule 
majski srebrnjak, presadimo in razsajamo pa še 
lahko rabarbaro. 

Miran Glušič, ing. agr-



f/lARKOVCI / S 16. MEDNARODNE FOKLORNE REVIJE 

ftadklja, ki o s f o -

/ a In se rt/zvilo 
y vlarkovcih so prejšnji konec tedna organizirali že 16. med-
narodno folklorno revijo z udeleženci iz Makedonije, Hrvaške 
in Slovenije. Prvič letos so dvodnevni praznik folklore pripra
vili pod šotorom, v katerem je potekal tudi zabavni del 
letošnje prireditve s srečelovom in ansamblom Vagabundi, ki 
je IVlarkovčane in druge razveseljeval že lani. Revijo, ki je bila 
19. septembra, je s pozdravnim govorom odprl Franc Kekec, 
jupan občine Markovci, ki j e bila letos generalna pokrovi
teljica revije. 

Ples, glasba in petje ne poznajo 
uieja, je povedal. Folklora je iden
titeta vsakega naroda, ki se prenaša 
iz roda v rod. Zelja je, da bi se pr i - ' 
hodnje leto v Markovcih znova 
srečali. Predsednik FD Markovci 

Milan Gabrovec pa je v imenu or
ganizatorjev povedal, da imajo v 
društvu še veliko načrtov. Trudijo 
se, da bi z rednimi in resnimi vaja
mi izboljšali vse tisto, kar so nam 
zapustili naši predniki. Veliko se 

ne da spreminjati, saj ljudsko 
izročilo ne nastane od danes na ju
tri, kot mislijo nekateri, ampak 
nastaja desetletja in stoletja. Če se 
zavedamo svoje majhnosti, potem 
vemo, kako pomembno delo 
opravljamo fokloristi, je med dru
gim še povedal Milan Gabrovec, ki 
je med gosti in udeleženci revije še 
poseben podrav namenil častnemu 
predsedniku FD Antona Štrafela 
Markovci Francu Kolariču in 
častni članici Tereziji Maroh, ki 
že dolgo vodi ljudske pevke v okvi-r 
ru društva in piše pesmi zanje. 

V prireditvenem šotoru so v ne
deljo zaplesale, zaigrale in zapele 
skupine FD Markovci in OŠ Mar
kovci, skupina K D Alojza Zurana 
iz Podgorcev, FS Vinka Koržeta 
Cirkovci, KPD Francka Kozela 
Cirkulane, FD Lancova vas, KUD 
Vindija iz Varaždina, skupina iz 
Makedonije ter FS Bolnišnice Ptuj 
z glasbeno in pevsko skupino Spo
minčice. 

16. mednarodna folklorna revija 
v Markovcih je bila svojevrstna 
kronika vseh dosedanjih nastopov 
skupin, ki so se tudi tokrat pokaza
le v najlepši luči. Njihovi nastopi 
so porok, da tradicija ljudskega 
izročila ne bo izimirla. Nedeljska 
priznanja za nastope in sprejem 
novih članov so ena izmed podpor 
temu. 

MG 

F o k l o r i s t i i z P o d g o r c e v s o p r e d s t a v i l i s v a t o v s k e 
o b i č a j e 

N a j m l a j š i m a r k o v s k i f o k l o r i s t i s o k l j u b m l a d o s t i ž e 
stari z n a n c i š t e v i l n i h f o l k l o r n i h o d r o v v S l o v e n i j i i n t u 
jini; n a j b o l j s o p o n o s n i n a s v o j e 1 1 - d n e v n o g o s t o v a n 
je p o T u r č i j i . Foto: Č r t o m i r G o z n i k 

F r a n c K e k e c , ž u p a n 
o b č i n e M a r k o v c i , k i j e 
b i l a l e t o s g e n e r a l n a p o 
k r o v i t e l j i c a 1 6 . m e d n a 
r o d n e f o k i o r n e r e v i j e 

GLEDAI.ISCE PTUJ / V GOSTEH NAGRAJENA 
ZAGREBŠKA KOMEDIJA 

Zeietek sezone s komedijo Art 
Trije prijatelji, igrajo j ih veliki hrvaški igralci: Relja Bašič , 
Boris Buzančič in Vanja Drah, so običajni, uspešni moški 
brez večjih problemov, z enakim družbenim statusom. 
Običajno je tudi njihovo ljubezensko življenje: bivša žena -
ljubica - bodoča žena. 

Junaki komedije Art predstavl
jajo tri variacije sodobnega, ur

banega moškega. Vendar se "stari 
frendi" po petindvajsetih letih 

prijateljstva sprejo zaradi: slike -
kosa belega platna, ki ga eden od 
njih kupi za 200.000 frankov! 
"To je drek!" pravi drugi in tu se 
začnejo kazati razpoke v njiho
vih pogledih, predodkih, sta
liščih ... 

V komediji sodobne francoske 
dramatičarke Jasmine Reza Art, 
ki je v lanski sezoni postala sve
tovna uspešnica, prvič nastopajo 
skupaj trije magistralni hrvaški 
igralci. Nekateri kritiki, ki so vi
deli londonsko predstavo, meni
jo, da je zagrebška celo boljša 
Prav s predstavo Art praznuje za
grebški Teater u gostima 25-let-
nico svojega uspešnega delovan
ja. 

Tako si bomo za začetek nove 
sezone v Gledališču Ptuj lahko 
privoščili obilico smeha in užit
kov ob duhovitih, šarmantnih, 
vedrih ter inteligentnih mojstrih 
gledališke igre iz sosednjega Za
greba. Predstava bo to soboto ob 
19.30 uri. 

6 P 
V a n j a D r a c h , R e l j a B a š i č i n B o r i s B u z a n č i č - p r v i č 
s k u p a j n a o d r u 

POD^HEDA / ZAČETEK DNEVOV EVROPSKE KULTURNE 
DEDIŠČINE 

Tudi letos n a g r a -

len€llxPtvla 
Letošnji deveti Dnevi evropske kulturne dediščine v Sloveniji, 
ki j ih je organizator - Uprava Republike Slovenije za kulturno 
dediščino - poimenoval Kulturne poti, so se pričeli 18. sep
tembra na gradu Podsreda in bodo trajali do 26. septembra. 
Dnevi evropske kulturne dediščine so ena najuspešnejših ak
cij Sveta Evrope. Njeni začetki segajo v leto 1984. Letos v njej 
sodeluje že 46 držav, vključno z Armenijo in Gruzijo, ki letos 
prvič organizirata tovrstne prireditve. 

Na gradu Podsreda so v soboto 
odprli tudi razstavo fotografij 
letošnjih udeležencev Fotografske 
izkušnje, ki je sestavni del aktiv
nosti Dnevov evropske kulturne 
dediščine v Sloveniji. Na lanski 
prvi natečaj se je odzvalo 23 mla
dih iz osnovnih in srednjih šol, le
tos pa že 54. Tudi letos so med na
grajenci mladi Ptujčani, ki so bili 

med najboljšimi v konkurenci 
barvnih in tudi čmo-belih fotogra
fij. Med prvimi je drugo mesto pri
padlo Blažu Ivanuši, v konkuren
ci čmo-belih fotografij pa je bila 
Sanja Pintar s ptujske ekonomske 
šole tretja. Najetošnji raazstavi so
delujeta še Črtomir Goznik in 
Matjaž Tušek. Letošnja tema 
natečaja so bili obnovljeni kultur-

Z o d p r t j a l e t o š n j i h D n e v o v e v r o p s k e k u l t u r n e 
d e d i š č i n e v S l o v e n i j i . Foto: Č r t o m i r G o z n i k 

ni spomeniki, eden poglavitnih 
ciljev pa je spodbujanje mladih k 
pozomejšemu opazovanju in pre
bujanju njihovega zanimanja za 
varovanje kulturne dediščine. 

Na gradu Podsreda so v soboto 
predstavili tudi vodnik Kulturnih 
poti, v katerem je opisanih 25 slo
venskih spomenikov, ki so bili ob
novljeni v zadnjih letih. V Slove
niji že od leta 1991 ob Dnevih ev
ropske kulturne dediščine izdaja
mo knjige, s katerimi želimo ople
menititi vedenje o kultiu-i in zgo
dovini slovenskega prostora, je ob 
izdaji vodnika zapisala urednica 
Jerneja Batič. Z njim želijo skozi 
obnovo spomenikov približati 
delo konservatorjev in omogočiti 
pretanjeno poznavanje spomeni
kov, saj se za obnovljenimi fasada
mi in freskami skrivajo živa doga
janja preteklih dogajanj. V vodni
ku je predstavljen tudi Orfejev 
spomenik, eden od petih objektov, 
la so jih v letošnji fotografski izku
šnji fotografirali mladi fotografi. 

VOJSKA V LUČI 
ZGODOVINE 
PTUJA 

Uprava republike Slovenije za 
kulturno dediščino pri ministrst
vu za kultiu-o je pripravila letošnje 
Dneve evropske kulturne 
dediščine v sodelovanju s kulttir-
nimi društvi nekaterih občin, stro
kovnjaki iz spomeniško varstvene 
službe in muzeji. Pokrajinski mu
zej Ptuj sodeluje pri projektu s pre
davanjem višje kustosinje Nataše 
Kolar Vojska v luči zgodovine Ptuja. 
Zgodovino držav, pokrajin, mest, 
krajev lahko prikažemo z raz
ličnimi temami, ki predstavljajo 
politično, gospodarsko, kulturno, 
socialno, vojaško ali druga po
dročja. S predavanjem Vojska v luči 
zgodovine Ptuja predstavlja avtori
ca prisotnost pomembnejših 
vojaških enot, ki so bile povezane z 
zgodovino Ptuja. V letošnjem letu 
se spominjamo 1930. obletnico 
prve omembe Ptuja v pisnih virih 
(Tacit, Historiae III, 20). Preda
vanje bo danes, v četrtek, 23. sep
tembra, ob 18. uri v viteški dvora
ni ptujskega gradu. 

Letošnje dneve Evropske kul-
timie dediščine je odprl sekretar v 
ministrstvu za kulturo Silvester 
Gaberšček. 

MG 
N e m š k o - a v s t r i j s k i c i r k u s , r a z g l e d n i c a i z p r v e s v e t o v 
n e v o j n e . A r h i v P M P 

KIDRIČEVO / PEVSKI ZBOR TALUM NA VRHU TRIGLAVA 

Praznovali 51, roisHu dan 
Lansko leto je moški pevski zbor Talum Kidričevo proslavil že 
0̂ let delovanja in ob tem jubileju smo se odločil i , da se bomo 

'etos podali na Triglav. 
V četrtek, 19. avgusta, se je 

Pričela težko pričakovana pot. Ob 
Prihodu do Aljaževega doma se je 
Triglav zavijal v meglo, toda zju

traj smo še spočiti pričeli pohod. 
Pot nas je vodila čez Prag proti 
Staničevem domu, od tam pa smo 
po krajšem počitku nadaljevali 

proti Kredarici, kjer smo pre
nočili. V soboto se je vrh še vedno 
skrival v megli, toda to nam ni mo
glo preprečiti, da se ne bi podali 
proti svojemu cilju. Oblaki so se 
kmalu pričeli trgati in ob pesmi 
Oj, Triglav, moj dom, ki je zado-
nela med gorami, se je razpo
loženje še izboljšalo. Po dobri lui 
in pol hoda je na vrhu zavladalo 
nepopisno veselje in mnogi so 
doživeli svoj planinski krst, ob 
tem pa je stolp obsijalo še sonce. 
Po dobre pol ure prepevanja in fo
tografiranja smo pot nadaljevali 
proti Dolini triglavskih jezer. 
Vrhunec petja in veselja pa je bil v 
koči pri Triglavskih jezerih, kjer 
smo prenočili. Poj)očitku smo pot 
nadaljevali proti Črnemu jezeru in 
preko Komne do Bohinja. Ogleda
li smo si slap Savica, od tam pa 
smo se vračali nazaj proti Štajer
ski. 

Zahvaljujemo se vodnikom Ja
nezu, Antonu, Sandiju, Slavku in 
Franciju, ki so skrbeli, da smo var
no hodili po gorskih poteh. Poseb
na zahvala tudi višji medicinski 
sestri Albini, ki je pridno oskrbela 
žuljave noge in manjše nezgode. 

F r a n c Paternost T a l u m n a T r i g l a v u 





ZANIMIVOSTI, REPORTAZe 
0ODKOVCI / 24 . RIBIČIJADA SLOVENSKIH NOVINARJEV 

Ribe so bile neusmiliene... 
(^etošnje, 24. tradicionalno srečanje s lovenskih novinarjev v 
športnem ribolovu je potekalo ob Slodnjakovem ribniku Amur 
y Bodkovcih. Pa ne naključno, kajti v ptujskem aktivu novi-
„iirjev smo se želel i spomnit i 100. obletnice rojstva velikega 
Slovenca akademika dr. Antona Slodnjaka. Zato smo se na
jprej zbrali pod spominsko ploščo ob njegovi rojstni hiši , kjer 
jta predsednik Društva novinarjev Slovenije Branko Maksi-
piovič in nova predsednica ptujskega aktiva Anemari Kekec 
jikademiku v spomin v imenu vseh zbranih položi la šopek 
cvetja. Bogat šopek izbranih misl i o osebnost i in neprecenlji
vem prispevku dr. Antona Slodnjaka k slovenski literaturi in 
literarni zgodovini j e primaknil novinar Dela Franc Miloš ič , s 
lu-ajšo anekdoto pa se mu je pridružil še akademikov nečak, 
povinar Večera Jože Slodnjak. 

In potem smo brž odhiteli po pa
lice ter se z vso ribiško opremo' 
vred in seveda z izredno vnemo 
zakadili proti ribniku, kjer je gos
podar ribiške družine Ptuj Franc 
Terbuc že "zakoličil" startna mes

ta in storil vse potrebno za nemo
ten novinarski ribolov. Če nam je 
bilo vreme in prijetno okolje nak
lonjeno, so nam ribe tokrat obrni
le hrbet. Nekateri smo čakali in 
čakali in kakšen ribji repek tudi 

dočakali, drugi so malo "štrikali", 
malo preklinjali, tretji so klicali 
na pomoč višje sile in z "bogatim" 
besednim zakladom teptali svoj 
ribiško-novinarski ugled, četrti 
spet so bili zadovoljni z buljenjem 
v mirujoči plovček in se raje pre
dajali svežemu zraku ter užitkom, 
ki jih razkošno ponujajo trije 
srednje veliki Slodnjakovi ribniki 
v objemu Slovenskih goric ... 

Pa so minile tri urice, kot bi tre
nil, in začelo se je tehtanje ribiške 
sreče. Za miligrame je šlo, verje
mite, in tudi zaradi tega je bilo še 
veliko pikrih besed, začinjenih z 
obilnim smehom. Zavisti menda 
ni bilo, kajti tonaža (pravzaprav 

gramaža) našega ribjega plena je 
bila zanemarljiva; tam nekje okoli 
tri kilograme smo jih potegnili vsi 
skupaj, pa še te smo takoj po teh
tanju vrnili v njihov vodni raj. 

Kljub temu sta bili odločno na
jboljši ženska in moška ekipa Ra-
dio-Tednika; žensko so sestavljale 
Majda Goznik, Anemari Kekec in 
Justina Lah, ki so uspele ujeti kar 
80 gramov ribic, v moški ekipi pa 
smo bili Jože in Matjaž Šmigoc ter 
Martin Ozmec. Tudi mi ribjemu 
bogastvu nismo storili hudega, saj 
so nam (hudobe ribiške!) natehta
li le 225 gramov. V konkurenci 
posameznic je slavila naša Marija 
Slodnjak s 150 grami, druga je 

bila Nataša Vodušek iz revije Gur
man (125 g), tretja Nevenka Dobl-
jekar z mariborskega radia (75 g). 
V moški konkurenci se je s samo 
175 grami prvo mesto zasvetilo 
našemu Martinu Ozmecu, drugi 
je bil Stanko Šerc iz revije Sršen, 
tretji pa večerovec Jože Slodnjak, 
ki je na domačem terenu potegnil 
kar 50 gramov ribje sreče. 

Izven konkurence je imel daleč 
največ ribiške sreče Branko Lah 
mlajši, ki je ujel kar 625 gramov in 
med njimi tudi daleč naaaaaa-
jvečjo ribo. Zato je prejel posebno 
nagrado - oljno sliko, ki jo je med 
našim lovljenjem izdelala slikarka 
Cilka Bernjak, ptujska večerovka. 
Najmajnšo ribo je ujel Šmigočev 
Matjaž, posebej pa smo nagradili 
tudi najslajše najmlajše ribiče: 
domačega Urbana Slodnjaka, Gre
ga Ornika, Matjaža Šmigoca, 
Branka Laha in Žiga Lačna. 
Našega novinarskega predsednika 

Branka Maksimoviča smo v spo
min na njegovo udeležbo nagradi
li z veliko fotografijo Ptuja, pose
bej smo čestitali kolegu Vladu 
Šercu, ki je slavil svoj sedmi križ, 
nagradili pa smo tudi štiri kolege, 
ki niso ujeli niti repka (na izrecno 
željo osramočenih svojcev bomo 
njihova imena diskretno za
molčali). 

Ja, in potem smo se nekaj časa 
spogledovali s specialitetami iz 
Slodnjakove kmečke peči in 
vinske kleti. A ne preveč in ne 
predolgo, ravno prav, da smo se s 
prvim mrakom, bogaješi za res
nično lep dan, razkropili na svoje 
domove. Kdo ve, kako luštno bo 
šele ob prelomu tisočletja na 
našem srebrnem ribiškem 
srečanju!? 

-OM 

Za dobro voljo in sponzorsko razumevanje smo organizatorji 
24. ribičiade hvaležni vsem, ki so nam pomagali z denarjem ali 
darili; to so bili: T A L U M Kidričevo, Gastro Ptuj, Gradiš -
Gradnje Ptuj, Mestna občina Ptuj, Nova KBM - PE Ptuj, Nova 
Ljubljanska banka - podružnica Ptuj, Območna obrtna zbornica 
Ptuj, Perutnina Ptuj, Emona - Merkur Ptuj, Terme Ptuj, Večer, 
Golf invest, Telekom, Jeklotehna Maribor, Slovenske železnice 
- Sekcija za promet Maribor, Gostilna Svenšek Sela, KK Ptuj -
Slovenske gorice-Haloze, Perutninarska zadruga Zg. Hajdina, 
Garni hotel Mitra Ptuj, Zavod dr. Marijana Borštnarja Dornava 
- VDC delavnice. Kozmetični salon Silva Ptuj, Cvetličarna 
Rožmarin Ptuj, Tovarna sladkorja Ormož in Medičarstvo Puž. 

S l o d n j a k o v i r i b n i k i v B o i d k o v c i h v a b i j o v p r e k r a s n o o k o l j e 

V lado Šerc je t is t i d a n bi l zadn j i č star 69 let, ka j t i n a s l e d n j e j u t r o 
si je nade l s e d m i kr iž; o b t e m m u je v o š č i l a p r e d s e d n i c e p t u j s k e 
ga ak t iva nov ina r jev A n e m a r i Kekec 

T e k m o v a n j e se je p r i č e l o z ž r e b o m 

100-letnico ro js tva a k a d e m i k a dr . A n t o n a S l o d n j a k a s m o p o č a s 
tili s s p o m i n s k i m š o p k o m , o n j e g o v e m n e p r e c e n l j i v e m d e l u za 
Slovence pa je g o v o r i l Franc M i l o š i č (prv i z desne ) 

Nekater i so lov i l i , d r u g i pa ... (Jože S l o d n j a k se pr i l i zu je T e d n i -
k o v e m u d i r e k t o r j u F r a n c u Lačnu) 

FOTOZAPIS 

Jabolko na labolku 
Jabolko na jabolku nam je prinesla pokazat 9-letna Anja Vin-

kovlč iz Gorišnice. Utrgala ga je na domači jablani. Z njim bi 
prva Eva lahko zapeljala kar dva Adama: enega velikega in ene
ga majhnega. 



OD TOD f f f M M 
PTUJ / ISO 9001 ZA POSLOVANJE PERUTNINI PTUJ 

Vodilo poslovanlo 
osiola kakovosi 
Perutnino Ptuj je minuli četrteli obislial predsednili Gospodar-
slie zbornice Slovenije Jožko Čuk. V prisotnosti članov uprave 
Perutnine Ptuj, Stevana Radovanoviča, direktorja inštituta 
TLTV Bayern Sava, ptujskega župana Miroslava Lucija in dru
gih gostov ter zaposlenih je generalnemu direktorju in pred
sedniku uprave Perutnine Ptuj dr. Romanu Glaserju slovesno 
izročil certifikat kakovosti ISO 9001 za poslovanje, potem ko 
je ta lani certifikat ISO 9 0 0 1 že pridobila za svoja največja pro-
fitna centra, Mesno industrijo in Tovarno krmil. 

Predsednik Gospodarske zbor
nice Slovenije je Perutnino Ptuj 
označil za eminentno slovensko 

podjetje ter izspostavil njene 
tržne možnosti, zlasti na trgih ju
govzhodne Evrope, kjer je Perut-

nina že prisotna z uveljaYljeninii 
blagovnimi znamkami. Še pred 
podelitvijo je predsednik sloven
ske gospodarske zbornice zbra
nim na četrtkovi slovesnosti dejal, 
da je v Sloveniji visok mednarod
ni standard kakovosti doslej uspe
lo pridobiti 560 družb in podjetij 
ter dodal, da po mednarodnih 
standardih posluje približno tret
jina slovenskega gospodarstva. 
"Gospodarska zbornica želi pro-
movirati sisteme, kot je Perutnina 
Ptuj," je še dodal predsednik 
Jožko Čuk. Posebej za Radio-Ted-
nik Ptuj pa je pripomnil, da se 
Ptujčani premalo zavedamo kako
vosti podjetja, ki ga imamo v svo
jem okolju, ter da so ga na Gospo
darski zbornici Slovenije še pred 
podelitvijo certifikatov ISO 9001 
prepoznali kot soliden in čvrst 
poslovni sistem že s tem, ko so 
vodstvu in kolektivu podelili na
grado GZS za vidne podjetniške 
in gospodarske dosežke, kjer so 
poslovanje preverjali po več kot 
30 kriterijih. Generalni direktor 
in predsednik uprave družbe Per
utnina Ptuj dr. Roman Glaser cer
tifikat ISO 9001 za celotno družbo 
in njeno poslovanje ocenjuje kot 
nadgradnjo dosedanjega dela ge
neracij vse od leta leta 1905 ter do
daja, da je tržno-marketinška nar
avnanost Perutnine Ptuj pogojena 
predvsem s pojmom kakovosti. 

a k 

P o s l o v a n j e P e r u t n i n e P tu j p o v i s o k i h m e d n a r o d n i h s t a n d 
a r d i h . C e r t i f i k a t I S O 9 0 0 1 c e r t i f i k a c i j s k e g a i n s t i t u t a TUV B a y -
e r n S a v a j e d r . R o m a n u G l a s e r j u izročJI p r e d s e d n i k G o s p o 
d a r s k e z b o r n i c e S l o v e n i j e m a g . J o ž k o Č u k . 

SLOVENSKA BISTI^ICA / SEDEMNAJSTIM 
STANOVALCEM KUUCE NOVIH STANOVANJ 

Še vedno dolga vrsta iakajoiih 
Minulo sredo sta Edvard Oven, direktor republiškega stanovanjskega sklada, ter Gabrijel 
Cintaver, direktor slovenjebistriškega stanovanjskega sklada, v prizidku stanovanjskega 
bloka v Tomšičevi 4 0 a v Slovenski Bistrici odprla vrata 17 novih stanovanj. 

Gre za nova, lepa in fimkcionalna stanovanja, od 
tega pet dveinpolsobnih, štiri dvosobna, štiri 
enoinpolsobna ter štiri garsonjere. Celotna 
naložba - vsa gradbena in druga spremljajoča dela 
- je veljala 101 milijon tolarjev, izvajalec del je bilo 
bistriško gradbeno podjetje Granit, nadzor pa so 
opravljali pri Gea biroju Slovenska Bistrica 

Zaradi težav, ki jih je povzročala vlaga v zidovih 
(v stanovanjih je ponekod dvignila parket, luščil se 
je tudi oplesk), se je predaja ključev novim stano
valcem zavlekla za nekaj več kot štiri mesece. Od

pravo vseh napak, ki bi se pojavile v omenjenih 
stanovanjih v naslednjih treh letih, kolikor traja 
garancijski rok, jamči stanovalcem izvajalec grad
benih del slovenjebistriški Granit. 

Manjše slovesnosti ob predaji ključev novih se
demnajstih stanovanj so se ob stanovalcih ude
ležili tudi župan dr. Ivan Žagar, vodje oddelkov 
občine Slovenska Bistrica, predstavniki Centra za 
socialno delo Slovenska Bistrica, Gea biroja. Gra
nita ter Komunalnega podjetja Slovenska Bistrica. 

Vida T o p o l o v e c 

PTUJ / NOVA DONACIJA ZA BOLNIŠNICO 

Donatija v znanje 
v ptujski bolnišnici že dolgo več ne vlagajo v prostore, temveč 
v znanje in kadre. Če pa želi biti zdravnik dober strokovnjak, 
potrebuje tudi dobro opremo. Prednostna vlaganja v opremo in 
kadre so sestavni del njihove razvojne strategije, v kateri dajejo 
ob že utečenih prednost dejavnostim, k i j ih drugje ne razvijajo, 
glede na to da vrhunskih programov ne bodo razvijali. To pa so 
razvoj travmatologije z ortopedijo, dializnega centra v tako 
imenovano turistično dializo in socialnega programa v obliki 
nadaljevanja nege po končanem zdravljenju za bolnike, ki j ih 
zaradi zdravstvenega stanja in zahtevnosti nege še ni moč ne
govati doma ali pa so zmogljivosti socialnih zavodov prezasede
ne. Razvoj turistične dialize pa si zamišljajo v konkretnem so-
delovaigu s turističnim managementom. 

Za negovalno enoto si prizade
vajo že dve leti, pa od ministrstva 
za zdravstvo ni odziva. Če želijo 
namreč razvijati to dejavnost, za 
katero imajo vse pogoje (prostore 
bi uredili v nekdanjem otroškem 
oddelku), potrebujejo soglasje mi
nistrstva. Skladno z razvojno stra
tegijo si že vsa leta prizadevajo, da 

bi jih v njihovih prizadevanjih s 
sredstvi podprli na Ptujskem, v 
Ormožu in širše, kamor sega nji
hovo gravitacijsko območje, ki že 
presega 100 tisoč prebivalcev. Gre 
za donatorska sredstva, ki so jih 
bili doslej deležni le v večjih bol
nišnicah, ne pa tudi v manjših us
tanovah. 

Kaže pa, da se časi spreminjajo: 
v petek so predstavniki Leka na 
tiskovni konferenci simbolično 
izročili darilo (ček v višini pet mi
lijonov tolarjev) ptujski bol

nišnici kot prispevek za še kako
vostnejše delo. Gre za pet milijo
nov tolarjev, ki jih bodo porabili 
za opremo kardiološkega kabine
ta. Ob tej priložnosti je Tatjana 
Klančnik Breznikar, direktorica 
Lekove prodaje farmacevtike v 
Sloveniji, poudarila, da z donaci-
jami pomagajo zdravnikom za ka

kovostnejše opravljanje njihovega 
dela, s tem pa posredno zvišujejo 
skrb za njihovo zdravje. Lekov in
teres je, da tovrstne aktivnosti 
enakovredno porazdeljujejo po 
vsej Slovenije. Kot je v petek na
povedal direktor ptujske bol
nišnice Lojze Arko, je mag. Mitja 
Letonja, dr. med., specialist in
ternist, ki bo uporabljal novo 
opremo, cenjen kardiolog v slo
venskem merilu. Da bo svoje 
znanje lahko uporabil, potrebuje 
tudi dobro opremo. Kardiologija 
pa je ob gastroentereologiji pred

nostna dejavnost v ptujski bol, 
nišnici. 

Tik pred podpisom je že tretja 
donatorska pogodba. Tudi za to 
kot za predhodni dve potekajo po, 
govori že dlje časa. Pred Lekom jg 
bila 3. septembra donatorska po. 
godba sklenjena s Talumom, ki je 
prispeval štiri milijone tolarjev 
nakup aparata za merjenje kostne 
gostote. Že prihodnjo sredo bodo 
poskusno pričeli uporabljati dva 
aparata za merjenje kostne gosto
te, katerega bodo kupili, pa bo od-
visno od rezultatov v poskusni 
dobi uporabe. 

V prvem polletju letos je ptujska 
bolnišnica dobro poslovala, od 
dvanajstih splošnih bolnišnic, ko
likor jih je v Sloveniji, izgube niso 
izkazale le tri. Ptujska bolnišnica 
pozitivno posluje vsa leta od leta 
1992, ko se je izločila iz tedanjega 
zdravstvenega centra. Pozitivna 
razlika znaša nekaj nad 50 milijo
nov tolarjev. V teh dneh pričaku
jejo tudi certifikat prijazne porod
nišnice; potrebno usposabljanje 
in druge aktivnosti so dobro iz
peljali. Tudi število porodov se 
povečuje - v primerjavi z enakim 
obdobjem lanskega leta jih je za 
dvajset več, ob koncu leta pa jih 
glede na sedanji trend lahko 
pričakujejo čez 800. Po številu po
rodov je trenutno ptujska bol
nišnica med 14 bolnišnicami ozi
roma porodnišnicami na osmem 
mestu. Zelo daleč pa so tudi pri 
ureditvi novega dializnega centra, 
ki ga bodo uredili v podpritličju 
porodnišnice. Na razpis za grad
bena dela sta se prijavila dva resna 
ponudnika. Ta dela so ocenjena 
na 140 milijonov tolarjev. Podo
ben razpis bodo izvedli tudi za 
opremo; za partnerstvo bodo po
skušali zainteresirati farmacevts
ko industrijo oziroma firme Gam-
bro, Fresenius, Braun in Nipro 
ter še katero, ki je prisotna na slo-1 
venskem trgu. Sicer pa kot pou
darja direktor ptujske bolnišnice 
Lojze Arko, so vsa njihova priza
devanja usmerjena v to, da prebi
valcem gravitacijskega območja 
zagotovijo prijazno bolnišnico, ki 
bo delovala tako kot doslej in 
kljub spremembam v financiran
ju, kategorizaciji in stand
ardizaciji še naprej zagotavljala 
enak, če že ne višji strokovni nivo 
in dostopnost do zdravljenja in 
zdravstvenih storitev. 

MG 

Č e k za pe t m i l i j o n o v t o l a r j e v , d a r i l o l e k a p t u j s k i b o l n i š n i c i , j e 
d i r e k t o r j u L o j z e t u A r k u i z r o č i l a T a t j a n a K l a n č n i k B r e z n i k a r , 
d i r e k t o r i c a L e k o v e p r o d a j e f a r m a c e v t i k e , k i j e o b te j p r i 
l o ž n o s t i p o u d a r i l a , d a s i v L e k u p r i z a d e v a j o , d a b i d o n a c i j e 
b i l e d e l e ž n e v s e s l o v e n s k e p o k r a j i n e . Foto: K o s i 

S E D E M (NE)POMEMBNIH DNI S E D E M ( N E ) P O M E M B N I H D N I 

Drnovškov povratek 
z udeležbo in govorom na je

senskem zasedanju generalne 
skupščine OZN v New Yorku se 
slovenski predsednik vlade po 
nekajtedenski bolezenski odsot
nosti spet vrača tudi na zunanje
politično prizorišče. Pred krat
kim je v Ljubljani že tudi predse
doval redni seji slovenske vlade, 
tako da lahko govorimo o 
Drnovškovem dejanskem prev
zemanju vseh funkcij. 

BRANIK PRED 
EKSTREMI 

Drnovškov povratek so mnogi 
sprejeli z olajšanjem ne le iz 
čisto človeških razlogov zaradi 
očitno uspešnega zdravljenja, 
ampak tudi zato, ker se jim zdi 
Drnovšek v marsičem simbol 
politike, ki je uspela Slovenija 
obvarovati kakšnih hujših pretre
sov in ji zagotoviti zavidanja 
vredno stabilnost ob relativno 
spodbudnih gospodarskih re
zultatih. Dr. Janez Drnovšek je 
zagotovo zaslužen za uveljavl
janje posebnega slovenskega 
vzorca vladajočih koalicij, ses
tavljenih iz različnih (včasih prav 

čudnih) političnih barv, ki kljub 
vsem razlikam in medsebojnim 
napetostim (predvsem tudi ideo
loškim predsodkom) vendarle 
funkcionirajo brez kakšnih po
sebnih vladnih ali drugih kriz. 

Drnovšku sicer marsikdo 
očita, da je v svojem vladanju 
preveč kompromisarski in neod
ločen. Premier se s takšnimi kri
tikami posebej ne ukvarja. Ven
dar pa je zagotovo ravno v 
takšnem Drnovškovem slogu, v 
njegovem "pragmatizmu", treba 
iskati razlago, zakaj mu že tretji 
mandat (razmeroma uspešno) 
uspeva ohranjati prvo pozicijo v 
vladi. Vse tri dosedanje 
Drnovškove vlade so bile po 
svoje odsev realnega razpored 
moči v slovenskem prostoru. 
Nobena izmed političnih opcij 
pri volivcih ni dobila absolutne 
večine in je potemtakem tudi 
prav, da koalicijska vlada izraža 
(in usklajuje) različne realne in
terese ljudi. To je zagotovilo, da 
ni nihče v položaju, da bi dobil 
več ali manj, kot mu pripada. 
Predvsem pa je to branik pred 
različnimi ekstremi in "edino pra
vilnimi rešitvami", ki jih nekateri 

na Slovenskem kar naprej ponu
jajo v imenu nekakšnega pra
vi čništva, pri tem pa se niti ne 
zadevajo, da je lahko"pra-
vičništvo", ki upošteva zgolj in
terese in želje ene skupine ljudi, 
tudi huda nepoštenost in nasilje 
do drugih... 

Seveda je mogoče slutiti, da v 
takšnih razmerah ni preprosto 
delovati in vladati. Že kar legen
darno "hladnokrvni" Janez 
Drnovšek je ob bolezni vendarle 
razkril mnoge svoje osebne sti
ske in dileme ter boje, kar vse je 
očitno pustilo sled tudi na njego
vem zdravju. V intervjuju za Jano 
je premier pripovedoval o tistih 
svojih razsežnostih, ki jih doslej 
nismo poznali. S svojimi odgo
vori in razmišljanji o aktualnem 
slovenskem političnem trenutku 
pa je razkril tudi kaj takšnega, o 
čemer doslej javno ni govoril. 
Tako je dejal, da ga domača po
litična scena marsikdaj ne "moti
vira", da bi vztrajal pri politiki. 
"Domača politična scena me 
včasih privede do premišljevan
ja o tem, ali ima vse skupaj 
sploh še smisel. Jaz se trudim, 
da vzdržujem politično stabil

nost v državi, pod mojim okril
jem pa lahko marsikdo počne 
marsikaj. To, da imam jaz 
strašansko dosti dela, nekateri 
izkoriščajo - veliko se jih skriva 
za tam mojim prizadevanjem. 
Zato se pogosto sprašujem, za
kaj to še počnem. Po drugi stra
ni pa je težko nehati, dokler ti 
ljudje zaupajo. Težko je odneha
ti nekje vmes, ker bi s tem izdal 
zaupanje ljudi..." 

Dr. Drnovška je v času bolezni 
presenetilo, ko je ugotovil, da ga 
podpira veliko ljudi. "Dobil sem 
pisma ljudi, ki jih sploh ne poz
nam in ki nič ne pričakujejo v za
meno ..." Premiera spodbuja 
tudi to, daje v preteklih mesecih 
doživel- kar nekaj mednarodnih 
priznanj in to je, kot pravi, pozi
tivna motivacija. "Na mednarod
ni politični sceni je izjemno težko 
doseči priznanje, predvsem če 
prihajaš iz tako majhne države, 
kot je Slovenija." 

POPOLN ŠOK ZA 
DRNOVŠKA 

V slovenski javnosti seveda še 
naprej ostaja veliko zanimanje 
za vse, kar je v zvezi z 
Drnovškovo boleznijo in njego
vim sedanjim zdravstvenim stan
jem. V tej povsem legitimni rado
vednosti kdaj pa kdaj prihaja 
tudi do pretiravanj. Eno izmed 
takšnih pretiravanj so bili tudi 

komentatorski očitki premieru, 
zakaj so še pred kakšnimi tremi 
meseci iz njegovega kabineta 
sporočili, da je njegovo zdravst
veno stanje odlično. Zdaj dr. 
Drnovšek ponovno zagotavlja, 
da je njegova bolezen nastala 
nenadoma, tako rekoč čez noč. 

"Bolezen je bila zame res po
poln šok," pravi premier dr. 
Drnovšek. "Pojavila se je pov
sem nepričakovano. Bil sem v 
dobri kondiciji, povsem aktiven 
in brez kakršnihkoli opozorilnih 
znakov, da sem bolan. Ko so se 
pojavile hude bolečine, sem bil v 
Bohinju. Oglasil sem se v naj
bližji ambulanti, v diagnos
tičnem centru na Bledu. Že tam 
so zdravniki ugotovili, da so 
moje težave zelo resne, zato so 
me napotili na urološko kliniko 
in tam so mi naredili še nekaj 
preiskav ter predlagali, da me 
operirajo naslednje jutro. Vzel 
sem si deset minut za premislek 
in se odločil, da je to najbolje na
rediti takoj. Naslednje jutro so 
me že operirali. Zdravniki so mi 
namreč povedali, da je lahko 
tvorba precej neprijazna." 

Novinarko Jane je zanimalo, 
kako se je premier Drnovšek 
počutil potem, ko je prvi šok po
pustil. 

"Bil sem presenečen. Nena
zadnje so mi povedali skoraj 
najslabšo možnost, lahko bi mi -

na primer - rekli, da sem pojedel 
kaj neprimernega, in me poslali 
domov. Za operacijo sem se 
odločil zelo hitro, tudi sicer po
dobne odločitve sprejemam hi
tro. Že dolgo ne živim v svetu ilu
zij." 

Predsednik vlade dr. Janez 
Drnovšek je v pogovoru za Jano 
opisal tudi občutke, ki jih ima 
človek, ko se nenadoma znajde 
v bolnišnici: "Zelo malo sem ho
dil k zdravniku in ne pomnim, 
kdaj sem bil nazadnje v bolnici 
Seveda nihče ne gre rad v bol
nišnico, in če greš na tako težko 
operacijo, kot sem šel jaz, je to 
še manj prijetno. A kar se mora 
se mora, in takrat se s tem splo^ 
ne ukvarjaš. Se pač bojuješ od 
ene točke do druge in poskušaš 
zmagati..." 

Dr. Janez Drnovšek je odgO' 
voril tudi na vprašanje, zakaj ^ 
je odločil diagnozo svoje bolez '̂ 
sporočiti javnosti. "Zdravnikof̂ ^ 
sem rekel, naj povedo tisto, kâ  
je res ... Sicer pa tudi drugih z '̂ 
dev nimam navade skrivati. Vsâ^ 
se raka najbrž boji. A ta bolei^^ 
se da tudi premagati, in t o je t'̂ ' 
to pozitivno sporočilo, ki naj ^ 
ljudje dobijo. Jaz se nikoli 
vdam, vedno se bojujem in ve^ 
da se da zmagati." Dr. Drnovše*̂  
upa, da senca bolezni ne bo 
sela nad njim. 

J a k K o p r i ^ 

S E D E M (NE)POMEMBNIH DNI S E D E M ( N E ) P O M E M B N I H DNI 



PO NAŠIH KRAJIH 
pTOJ / FESTIVAL GLASBENI SEPTEMBER 

V soboto klasiino' 
iazzovski v e č e r 

v ponedeljek se je v Alojzijev! cerkvi v Mariboru začel v organi
zaciji Narodnega doma Maribor festival Glasbeni september 
'99, ki je kljub tradiciji vsako leto nov, drugačen, svež ... 

Dr. Darja Koter, ki je duša festi
vala na Ptuju, je povedala: "Glas
beni september je festival komor
ne glasbe, ki se je začel leta 1994 
in že na začetku so povabili k so
delovanju tudi nekatere druge 
laaje, med njimi tudi nas -

Ptujčane. Sam festival združuje 
komorne glasbenike, soliste, ki 
imajo v času festivala glasbene 
delavnice. Program v glavnem 
nastaja v Mariboru, ki je center 
tega dogajanja. Na delavnicah 
oblikujejo interpretacije, poustva-

ritve, ki jih potem slišimo v raz
ličnih krajih. Ena izmed najo
snovnejših značilnostih festivala 
je ta, da se predstavljajo različne 
zasedbe, ki včasih pridejo tudi do 
orkestra. V njih igrajo solisti z 
vsega sveta in se potem združijo v 
različne komorne skupine ter sku
paj muzicirajo." 

Posebnost tega festivala je, da je 
na različnih prizoriščih. Janko 
Šetinc, ki vodi festival, odličen 
glasbenik in poznavalec lunetnos-
ti nasploh, je začel uresničevati 
zamisel, da bi Glasbeni september 
potekal v čim bolj eminentnih, 
akustičnih dvoranah, ki so nmo-
gokrat v cerkvah, gradovih, sa
mostanih in drugih ambientih. In 
tako so organizatorji že na začetku 
pomislili na Ptuj, ki ima zelo bo
gata, akustična in lepa prizorišča. 

Drugi koncert na Ruju bo v so
boto ob 19.30 v viteški dvorani 
gradu, ko bo klasično-jazzovski 
večer ameriških skladateljev. 
Kombinacija klasične in jazzov-
ske glasbe na prvi pogled nekoli
ko preseneča, saj pri nas ni vsak
danja. Na sporedu bodo dela skla
dateljev, ki sodijo v sam vrh ame
riške klasike, kot so George Gers-
hwin, Samuel Barber, Charles 
Ives in Aaron Copland. 

Med številnimi izvajalci raz
novrstnih zasedb s klavirjem, pi
hali in godali bo nastopila tudi 
slovenska pevka Darja Svajger ob 
spremljavi j)ianista Blaža Jurje-
viča. Darja Svajger je odlična izva
jalka jazzovske glasbe. 

MS 
Darja Sva jger se v z a d n j e m č a s u v s e b o l j u v e l j a v l j a k o t o d l i č n a 
In te rpre t in ja j a z z o v s k e g l a s b e , m u s i k a l a in š a n s o n a 

Zdenku Rebenu v spomiit 
Po njih delih j ih boste spoz
nali ... Tako pravi misel , ki se 
potrjuje tudi pri Zdenku Re-
bercu, dipl. ing. arhitekture, 
iz Osterčeve 8 v Ptuju. Pod 
udarom potuhnjene bolezni je 
mnogo prezgodaj omagal. Na 
novem ptujskem pokopališču, 
katerega avtor in projektant 
je bil sam, s e j e 17. septembra 
od njega poslovila velika 
množica Ptujčanov ter števil
ni znanci in prijatelji iz dru
gih krajev naše domovine. 

Vsi smo ga poznali kot projek
tanta, vzornega družinskega člo
veka in prijaznega soseda z lepim, 
humanim odnosom do ljudi, ki je 
rad pomagal ljudem tako v stro
kovnih zadevah kot v problemih, 
ki jih prinašajo osebne stiske in 
življenje. Zato se je veliko ljudi z 
zaupanjem obračalo nanj, saj so ga 
iskreno spoštovali. Njegovo delo 
na strokovnem področju pa so 
poznali predvsem njegovi sode
lavci in ljudje iz stroke. Zato je 
prav, da njegovo delo prikličemo 
v spomin tudi širši javnosti. 

Rojen je bil 27. avgiista 1933 v 
Mariboru, kjer je tudi maturiral 
na gimnaziji. Študij je nadaljeval 
na fakulteti za arhitekturo v 
Ljubljani, kjer je diplomiral. Po 
odslužitvi vojaškega roka, postal 
le rezervni častnik, je začel delo 
|ia takratnem Projektivnem biro-
lu, današnjem Projekta inženirin-

v Ptuju. Tu je dolga leta delal 
'^01 diplomirani inženir arhitek-
^^e, vodilni projektant in nepos-
''^dni ustvarjalec mnogih po-
'^embnih objektov v Ptuju in na 
območju takratne občine. Naj jih 
"Navedemo le nekaj: projektiral je 
'^^elje atrijskih hiš, prvo tako na-
^ je v Ptuju, ki ga danes povezuje 
^terčeva ulica. V tem naselju si 

tudi sam z^adi l dom za svojo 
^ i n o , ženo in hčerki, ki so prej 
?iveli v Mariboru, od koder se je 6 

vozil na delo v Ptuj. Projektiral 
novi osnovnošolski zgradbi v 

Podlehniku in Dornavi, športno 
dvorano Mladika v Ptuju, otroški 
vrtec ob Potrčevi cesti v Ptuju, 
otroški vrtec in novo zgradbo Za
voda za varstvo in usposabljanje 
dr. MLarijana Borštnerja v Dorna
vi. 

Posebej velja omeniti vrh njego
vega projektantskega ustvarjanja -
zgradbo srednješolskega centra v 
Ptuju, prvi tak objekt v Sloveniji 
sploh. 

Ne samo našteto, temveč vse 
njegovo projektantsko delo je po
vezano z gradnjo novih objektov 
in predelov Ptuja v zadnjih deset
letjih. Projektiral pa je tudi objek
te po drugih krajih takratne skup
ne države, med drugim na Dedin-
ju v Beogradu in celo nekatere ob
jekte v Iraku. 

Bil je velik prijatelj narave, zato 
so tudi njegovo projektantsko 
delo navdihovali vzgledi iz nara
ve. Vedno je izhajal iz razumevan
ja nadaljnjega življenja človeka in 
njegovih potreb, da ga njegovo bi
valno in delovno okolje ne bo hro
milo in utesnjevalo. Oblikoval je 
del tistega, kar lahko upravičeno 
imenujemo dosežki slovenske ar
hitekture v drugi polovici 20. sto
letja. 

Ni projektiral samo novogra
denj in preiueditev že obstoječih 
zgradb, temveč je bil tudi projek
tant novih uličnih svetilk v Ptuju, 
osvetlitve ptujskega gradu in dru

gih kultimiozgodovinskih objek
tov od proslavljanj 1900-letnice 
prve pisne omembe mesta Ptuj 
naprej. Iz zgodovinskih virov je 
spoznal stari grb mesta Ptuja in 
povsod, cesto tudi proti volji ne
katerih tedanjih ptujskih oblast
nikov, se je zavzemal za uveljavi
tev tega grba. Kljub nasprotovan
jem je ta grb postal simbol mesta 
Ptuja in danes tudi grb mestne 
občine Ruj . 

Njegovo strokovno znanje je 
bilo potrebno v občinskem štabu 
za civilno zaščito in pokrajinskem 
štabu severnovzhochie Štajerske, 
kjer je sodeloval kot rezervni čast
nik pri usposabljanju služb in 
vzgoji ljudi za delo ob naravnih in 
drugih nesrečah - kako pomagati 
sebi in drugim. Leta 1981 je prev
zel mesto direktorja Projekte 
inženiringa pri Marlesu v Mari
boru, z gradnjo v Ptuju in njego
vimi projektanti pa je ostal še na
prej povezan, sodeloval v konkret
nem delu in s strokovnimi nasve
ti. Njegovo strokovnost je cesto 
potrebovalo tudi sodišče, kjer je 
pomagal kot zaprisežen sodni ce
nilec. 

Dolgoletno zahtevno lunsko 
delo, cesto tudi telesno naporno, 
stalni pritiski glede rokov izdela
ve projektov, razni stresi ob vsem 
tem, vse to mu je začelo resno 
ogrožati zdravje. Moral se je de
lovno razbremeniti in pred leti 
uveljaviti pravico invalidske upo
kojitve. 

Za svoje dolgoletno ustvarjalno 
delo pri oblikovanju zunanje po
dobe Ptuja ni dobil pomemb
nejših javnih priznanj, kakršne si 
je dejansko zaslužil. Zgradbe, ki 
jih je projektiral, ki služijo in 
bodo še dolgo služile predvsem 
mladim rodovom, bodo stale kot 
najlepši in trajni pomniki njego
vega snovanja in ustvarjanja. 
Ptujčani bomo vedno ostali pono
sni nanj in na njegovo delo. Hvala 
mu! Želimo mu miren večni 
počitek v okolju, ki mu je sam 
projektiral zunanjo podobo. 

Franc Fideršek 

Od tod in tam 
omožm 
Spremembe v vodstvu radia 

Na radiu Ormož pripravljajo v oktobru vrsto no
vosti. Dosedanjemu vršilcu dolžnosti direktorja 
Marku Antoliču je potekel mandat. Ker se na ob
javljen razpis ni prijavil nihče, ga je za obdobje 
dveh mesecev nadomestit predsednik sveta zavo
da Miroslav Hanželič. Ormoški radio, ki deluje 
praktično na enak način že 30 let, se ubada z vrsto 
težav, ki jih nameravajo v kratkem vsaj delno raz
rešiti. V oktobru bodo pričeli oddajati vsak dan po 
novi programski shemi. Toda če ne bo v kratkem 
rešen problem neustreznega oddajnika, k 
uspešnejšemu ekonomskemu poslovanju radia 
Ormož tudi to ne bo pripomoglo. 

mf 
BENEDIKT • 9. seja obiinskega sveta 

Včeraj popoldne seje sestal svet občine Bene
dikt. Po pregledu in potrditvi zapisnika prejšnje 
seje je čakal svetnike obsežen dnevni red, med 
drugim pa naj bi potrdili županovo pismo o nameri 
za oblikovanje EU-regije, s katero se severoza
hodna Slovenije povezuje z avstrijsko Štajersko. 
Ker v Sloveniji še ni zakonske osnove za razmeje
vanje regij in ustanovitev regionalnih institucij, je 
prihodnost regije negotova. Svetniki so razpravlja
li tudi o nakaterih predlogih odlokov s področja 
komunalne infrastrukture, sklepu o določitvi izho
dišče cene za izračun nadomestila pri uporabi 
stavbnega zemljišča in vrednosti točke za 
obračunavanje nadomestil pri uporabi stavbnega 
zemljišča Govorili pa so tudi o nadaljnji uporabi 
mrliške vežice. 

AK 
JURŠINCI^ 
O trgatvi, sodih, moštu in vinu 

Društvo vinogradnikov in sadjarjev Ptuj je orga
nizator strokovnega pogovora oziroma predavan
ja o času trgatve, pripravi posode in kleti, 
prešanju, žveplanju mošta, shranjevanju vina 
prejšnjih letnikov in o drugih opravilih, povezanih z 
bližajočo se trgatvijo. Strokovno srečanje bo v 
četrtek, 23. septembra, ob 1 6 . uri v dvorani lov
skega doma v Juršincih, vodil pa ga bo magister 
Tone Vodovnik s Kmetijskega zavoda Maribor. 

JOS 

ROGOZNICA m Vei težav kot uspehov 
Konec preteklega tedna se je na 7. redni seji 

sestal svet primestne četrti Rogoznica. Svetniki so 
po pregledu zapisnika prejšnje seje ter pregledu 
letošnjega dela govorili še o načrtih za leto 2000. 
Predstavnike mestne občine Ptuj - goste tokratne 
seje - so vnovič opozorili na še neizpolnjene oblju
be o ureditvi lokalne ceste skozi naselje Žabjak in 
probleme financiranja primestnih četrti. Kot doda
ja predsednik primestne četrti Rogoznica Marjan 
Kolarjč, si bodo v prihodnje prizadevali uresničiti 
predvsem že zastavljene cilje ter iz občinskega 
proračuna pridobiti več sredstev kot doslej. 

AK 
LENART • Leto dni središia la 
samostojno uienje 

Ljudska univerza Lenart in tamkajšnja matična 
knjižnica sta včeraj praznovali prvo obletnico usta
novitve središča za samostojno učenje. Združili so 
ga s pričetkom novega šolskega leta, pripravlili pa 
tudi otroško razstavo Moja slika - najlepša slika, 
predstavitev dobrodelne akcije Medvedki v vrtce 
in programov obeh ustanov v novem šolskem letu 
ter nastope otrok. 

AK 
ORMOŽ 9 
Osmošolti brezplaino v Celje 

Obrtna zbornica Ormož je 207 učencem vseh 
šestih osnovnih šol v ormoški občini, ki končujejo 
osnovnošolsko izobraževanje, omogočila brez
plačen^ ogled mednarodnega obrtnega sejma v 
Celju. Že tretje leto so se učenci osmih razredov v 
okviru izobraževanja za bodoči poklic seznanili z 
različnimi obrtmi. Prejšnji petek so si sejem orga
nizirano ogledali člani ormoške obrtne zbornice. 
Del sredstev je v ta namen prispevala tudi občina 
Ormož. 

mf 
PTUJ m Letna skupština ZKD Ptuj 

V sredo so se v Narodnem domu zbrali predstav
niki kulturnih društev na letni skupščini Zveze kul
turnih društev P t u j . P o i z v o l i t v i organov skupščine 
in p r e g l e d u p o s l o v n e g a p o r o č i l a z a l e t o 1 9 9 8 so 
p o t r d i l i delovni i n f i n a n č n i n a č r t z a leto 1 9 9 9 . 
S k u p š č i n a s e j e k o n č a l a z d r u ž a b n i m s r e č a n j e m v 
t očHn to i f ^ o d n e g a d o m a . 

mf 

PTUJ / V SOBOTO ODPRTJE RAZSTAVE O JANEZU PUHU 

Puh tudi za f r e f / e f / s o č / e f / e 
v notranjosti centra Domino v Trstenjakovi ulici v Ptuju že ne
kaj časa nastaja razstava o Janezu Puhu, človeku, ki je svet 
obrnil na glavo, to pa je tudi eno od aktualnih sporočil razsta
ve. Odprli jo bodo 25. septembra in bo na ogled od 25. novem
bra. Namenjena je predvsem mladim in j im skuša skozi delo 
Janeza Puha dopovedati, da mora človek venomer nekaj 
početi, iskati, saj nobena stvar ne pride sama po sebi. Prikazu
je, kaj in kako je Puh ustvarjal v posameznem obdobju. 

Razstava tudi odkriva, da sta 
delo in ustvarjalnost Janeza Puha 
bila aktualna ne samo za včeraj, 
aktualna sta tudi danes in še za 
tretje tisočletje. Spremlja jo 
obsežen katalog, ki je nagradnja 
mnografije o Puhu in prinaša ne
katera nova spoznanja o njem. 

Kot je povedala avtorica razsta
ve Kristina ŠamperI Purg, arhi-
vistka svetovalka v Zgodovin
skem arhivu Ptuj, se bo ves cere
monial sobotne otvoritve razstave 
pričel že ob 9.30 uri, ko se bodo 
pred Mestno hišo v Ptuju zbrali 
oltimerji in se nato odpeljali pred 
center Domino. V Mestni hiši bo 

ptujski župan s sodelavci sprejel 
avtorje kataloga, razstavljavce in 
sponzorje, skratka vse, ki so omo
gočili, da je razstava v takšnem 
obsegu zagledala luč sveta. Ob tej 
priložnosti bodo tudi predstavili 
katalog. 

Na slovesnosti ob odprtju raz
stave, ki se bo v Dominu pričela 
ob 11. lu-i, bo o Janezu Puhu, tem 
velikem tehničnemu umu, govori
la dr. Majda Kaučič - Baša (po 
rodu Jiu-šinčanka), raziskovalka 
Slovenskega raziskovalnega inšti
tuta v Trstu in na Filozofski fa
kulteti v Ljubljani, oddelku za 
slovanske jezike in književnosti. 

MG 

ŠOLSKI CENTER PTUJ / MLADI LITERATI SE PREDSTAVUAJO 

PM^ifa n a s e živlienje 
Življenje je proces. Mi vsi smo dela v nastajanju - kot zeleni 

paradižniki, ki zorijo na okenskih policah življenja. Vsi 
iščemo poti, po katerih bomo živeli življenje. Nekaterim je to 
že uspelo, drugi pa čakajo na nove priložnosti. Pomembne so 
izkušnje, ki j ih pridobimo, če živimo polno življenje. Ali nam 
bo uspelo, da bomo srečni, je odvisno od nas samih. 

Živeti je včasih težko. Da si vsaj 
malo olajšamo skrbi in tegobe -

napišemo pesem. Včasih pa nam 
gre pisanje bolje od rok, če smo 

srečni. Nikoli si ne mislite, da ni
mate navdiha, če še niste poskusi
li. Ne izgubljajte časa s čakanjem 
na navdih, začnite in navdih vas 
bo našel. 

V življenju ne gre brez nenehne
ga ustvarjanja. Najprej se vam po
rodi misel, ki jo prenesete na pra
zen papir. Tako nastane sporočilo, 
s katerim drugim zaupate svoje 
misli, želje in hotenja. 

Še zmeraj se iščemo in tavamo 
po razpotjih, naš cilj pa nam je po
polnoma jasen - USTVARJANJE 
POEZIJE! Na Gimnaziji Ptuj že 
nekaj časa delujemo mladi literati. 
V skupini nas je okrog 10, ki se 
med seboj družimo in razglablja
mo o sebi, družbi, življenjskem 
smislu, svetu ... Lani smo začeli 
zbirati besedila za zbornik, ki bo 
izšel ob dnevu šole 1. oktobra, ki 
hkrati sovpada s 130-letnico gim
nazije. Svoje pesmi bomo predsta
vili 30. septembra ob 19. uri v sta
ri steklarski delavnici. 

Vljudno vabljeni! Umetnost je har
monija! 

Estera Korošec 
M l a d e l i t e r a t i n j e z m e n t o r i c o D u š a n k o Pešec . 

Foto: L a n g e r g o l c 



O D r O O f f f TAM 

IVANJKOVCI / PRAZNIK TRGATVE IN KRAJEVNI PRAZNIK 

Obiinske i n e f e n o / n e bodo meie turistiinemu r o i v o / u 

Turistično društvo Ivanjkovci je v petek, 10. septembra, pripra
vilo tiskovno konferenco, na kateri so predstavili program 
Praznika trgatve, ki bo sočasno krajevni praznik. Prireditve se 
bodo pričele že v petek, 24. septembra, ko bodo počastili kra
jevni praznik, sobota in nedelja pa bosta namenjeni programu, 
ki sodi v sklop turistične in kulturne ponudbe kraja. 

Predsednik Turističnega 
društva Ivanjkovci Stanko Žličar, 
ki je predstavil program priredi
tev, je poudaril, da je prišel čas, ko 
ni več mogoče na področju turiz
ma delovati zgolj volontersko. 

Samo pravilno in strokovno zas
tavljeni programi ter enotnost 
vseh, ki se s turizmom ukvarjajo, 
bodo dali dolgoročne rezultate in 
pripomogli k turističnemu razvo
ju kraja. Brez občinske podpore to 
ne bo mogoče, zato so povabili na 
predstavitev tudi predstavnike 
občin - ne samo ormoške, temveč 
tudi sosednjih. Odzvali sta se 
samo predstavnici občine Ormož 
Sara Rajh, svetovalka za prostor
sko planiranje, in Irena Meško 
Kukovec, vodja oddelka za gospo
darstvo in razvoj; slednja je tudi 
članica projektnega sveta Vinsko-
turističnih cest. Na področju 
ormoške občine sta dve. Prva je 
tako imenovana Jeruzalemska ali 
Vinsko-turistična cesta 15, druga 
pa Ormoška ali Vinsko-tm-istična 
cesta 14. Slednja ima dva kraka: 
prvi del je bil slovesno odprt letos 
maja v okviru Praznika vina v 
Podgorcih, drugi krak pa bodo 
odprli v nedeljo ob Prazniku 
trgatve na Rtmču. Predlagala je, 
da bi v bodoče Praznik vina v 
Podgorcih, Praznik trgatve v 
Ivanjkovcih ter martinovanje 
združili v enoten projekt. Koordi
nacija med njimi je skoraj nujno 
potrebna. 

Na žalost, je dejal Stanko Žličar, 
je večina podobnih prireditev pri 
nas zgolj muha enodnevnica in ne 

dajejo dolgoročnih rezultatov. 
Opozoril je tudi na problem raz
drobljenosti turističnih projek
tov. Po njegovem mnenju bi se 
morale sosednje občine pri pripra
vi tiurističnih programov povezati. 

Občinske meje naj ne bi bile meje 
turizmu. 

Letošnjo priredite Praznik 
trgatve pripravljajo že tretjič. 
Občina Ormož je prispevala 
200.000 tolarjev, kar je za realiza
cijo prireditve premalo, zato so si 
pomagali s sponzorskimi sredstvi. 

Člani tturističnega društva meni
jo, da je prav jesen tisti letni čas, 
ko se lahko KS Ivanjkovci naj
lepše predstavi. Član sveta KS 
Ivanjkovci in predsednik vaškega 
sveta Rimeč Franc Škorjanec je 
predstavil program prireditev, ki 
bodo potekale v nedeljo, 26. sep
tembra na Runču, kraju, ki se je 
nekoč ponašal z osnovno šolo. 
Sara Rajh je povedala, da je občina 
v okviru projekta revitalizacije 
kraja predvidela, da bodo v stari 
šoli socialna stanovanja. 

Gostitelj Vinko Brenholc je 
poudaril, da se kot gostinec, 
predvsem pa turistični delavec 
srečuje z vrsto problemov 
predvsem zato, ker njegov lokal 
na Jeruzalemu leži na stičišču 
dveh občin - Ormož in Ljutomer -
ter treh KS: Železne Dveri, 
Ivanjkovci in Miklavž, ki bi mo
rale s skupnimi projekti podpirati 
razvoj turizma. Prav tako je me
nil, da bi bilo potrebno opredeliti 
ločnice med vinotoči, gostilnami 
in turističnimi kmetijami. Pove

dal je, da se boji prodora tujega 
kapitala v občini Ormož tudi na 
področju turizma, zato je skrajni 
čas, da sami naredimo korak na
prej. 

Srečanju je prisostvoval tudi 
predsednik KS Ivanjkovci Franc 
Gorjak ter predstavil zloženko s 
programom prireditev in ponud
niki na krožni poti po vinski cesti 
Ivanjkovci - Svetinje - Jeruzalem -
Cerovec - Veličane - Ivanjkovci. 

BOGAT 
PROGRAM 
PRAZNIKA 
TRGATVE 

Krajevni praznik bodo krajani 
počastili v petek, 24. septembra, 
ko se bo ob 19. uri pričela maša za 
žrtve vseh vojn. Osrednja proslava 
bo ob 20. uri. 

Za domačine in obiskovalce od 
drugod bo najatraktivnejši sobot
ni ter nedeljski program. Sobotne 
prireditve se bodo pričele ob 9. uri 
s svečano otvoritvijo Praznika 
trgatve in otvoritvijo razstave sta
rih in novih vinogradniških stro
jev. Sledile bodo športne priredit
ve: ob 10. uri teniški turnir, ob 11. 
uri turnir v malem nogometu, 
tekmovanje v kegljanju in strel
janju na glinaste golobe (pri tem 
bodo sodelovali tudi gostje iz Av
strije). Prav tako ob 11. uri bosta 
nastopili domača in folklorna 
skupina iz Hrvaške. Stoasno se bo 
pričela tudi krožna vožnja z avto
busom po vinski cesti Ivanjkovci -
Svetinje - Jeruzalem - Cerovec -
Veličane - Ivanjkovci in bo orga
nizirana vse do 16. ure. Avtobus 

se bo na poti ustavil, kjer bodo 
potniki želeli izstopiti ali vstopiti, 
tako da bodo lahko del ali pa kar 
celo pot tudi prepešačili. Omo
gočena bo tudi vožnja s kočijami. 
Prisotni pa bodo tudi jezdeci na 
konjih ter motoristi na oldtimerj-
ih. 

Vsekakor bo prireditev pravo 
doživetje za odrasle in otroke tudi 
v slabem vremenu. Tisto, kar ima 
na poti največjo težo, pa je lepota 
pokrajine v jesenskem času, ko 
zori grozdje, ko pojejo klopotci in 
si narava nadene obleko čudovitih 

barv, so zapisali člani turističnega 
društva, ki pravijo, da se lepot in 
občutkov ne da z besedami opisa
ti, treba jih je doživeti. 

Ob 15. uri bodo v Malem Bre-
brovniku odprli cesto. Dan se bo 
zaključil z veselico v Ivanjkovcih 
ob 17. uri. 

V nedeljo bodo prireditve pote
kale na Runču. Ta dan bo zanimiv 
za vse tiste, ki jih zanimajo stare 
slovenske š ^ e in navade. Ob 9. 
uri bo maša za krajane. Drugi 
krak ormoške vinske ceste pa 
bodo odprli ob 10. uri. Uro zatem 

bodo krajani predstavili opravila 
ob košnji. Ob 12. uri bo sledil pri
kaz jesenskih opravil pri spravilu 
pridelkov, trebljenje buč pa tudi 
kožuhanje. Ob 13.30 se bosta 
pričela ribolov ter zabava pri šoli 
Rimeč. V programu bodo sodelo
vali vaščani Runča, domači muzi-
kanti, oktet in gasilci GD 
Ključarovci. Domačini bodo na ta 
dan odprli vinske kleti za 
vedoželjne in žejne. 
Foto in tekst: 

Majda Frtdl 

"Ko ju t ran je m e g l i c e in j u ž n i ve t rov i p r i n e s e j o v o n j p o j esen i , š e posebe j p r i d e d o izraza poseb
n o s t n a š e g a kra ja - v i n o g r a d n i š t v o , " j e z a p i s a n o v z loženk i TD I v a n j k o v c i . 

V p r i j e t n e m z a t i š j u g o s t i š č a B r e n h o l c na J e r u z a l e m u j e p o t e k a l o 
s r e č a n j e o r g a n i z a t o r j e v p r i r e d i t v e z v s e m i t i s t i m i , ki bi l a h k o 
pr ispeva l i k več j i u s p e š n o s t i Prazn ika t r g a t v e . 

Od tod in Htm 
KOG O Etnološka delavnka 

v okviru projekta Izboljšanje turistične ponudbe bodo Kog obiskali 
študentje etnološke smeri filozofske fakultete. Med domačini bodo 
ostali štiri dni. Raziskovali bodo vinogradništvo, sadjarstvo, naravno 
in kulturno dediščino, vencerle in vencerlije, ledinska imena, prehra
no ter družabno, družinsko in religiozno življenje. V četrtek se bodo 
ob 20.30 sestali s krajani v dvorani na Kogu. Pogovorili se bodo o 
morebitnih dodatnih temah raziskovanja. V nedeljo, 26. septembra, 
bo ob 21.30 v dvorani na Kogu zagovor diplomske naloge Sebast-
jana Rausa na temo Julijina iža v Beltincih. Ob tej priložnosti bodo 
študentje predstavili tudi delne izsledke raziskav in prve vtise s 
Koga. 

JERUZALEM O 
Celostna grafiina podoba VTC 75 

Projektni svet vinske turistične ceste 15, imenovane tudi jeruza
lemska cesta, bo v petek, 24. septembra, pripravil v gostišču Bren
holc na Jeruzalemu predstavitev celostne grafične podobe VTC 15. 
Prireditev se bo pričela z novinarsko konferenco ob 10. uri. Zbranim 
bo zapel tudi Ljutomerski oktet. Ob 11. uri bo sledila pogostitev ter 
ogled cerkvice na Jeruzalemu. Nato se bodo zbrani popeljali z avto
busom po trasi jeruzalemske vinske turistične ceste. Ustavili se 
bodo pri posameznih ponudnikih. Predstavitev se bo zaključila ob 
16. uri s kosilom pri vinotoču Belec v Železnih Dverih. Tisti, ki bodo 
to želeli, se bodo lahko ob zvokih frajtonarice popeljali na vožnjo z 
zapravljivčkom. 

mf 

MIKLAVŽ PRI ORMOŽU / IZDALI SO TURISTIČNO ZLOŽENKO 

Tu zemlja najbolj diši) 
tu sonce najlepše 
č l a n i Turističnega društva Miklavž pri Ormožu so v soboto, 
11. septembra, na večerni prireditvi v zadružnem domu pred
stavili številnim zbranim turistično zloženko, s katero so pred
stavili lepoto in zanimivosti domačega kraja ter turistično po
nudbo. 

Slovesnost ob predstavitvi 
zloženke je spremljal bogat kul
turni program, ki so ga pripravili 
v oblačila iz preteklosti oblečeni 
bosonogi osnovnošolci pod vodst
vom Leona Laha. Sodelovali so 
tudi pevci Mikiavževskega okte
ta ter dijakinja Lidija Mlinaric z 
recitacijo. Zloženko je predstavila 
JViira Lah, tajnica turističnega 
društva, ki je največ prispevala k 
realizaciji projekta. Zbrane je poz
dravil tudi Anton Kirič, predsed
nik sveta krajevne skupnosti. 

Gospodinje iz domačega kraja, 
ki so bile nekoč združene v aktivu 
kmečkih žena, pa so v preddverju 
zadrtižnega doma pripravile raz
stavo ročnih del in sadja ter kuli-
narike iz kvašenega testa. Sledila 
je degustacija vrhunskega vina 
domačih vinogradnikov ter zaba
va do ranih jutranjih ur z ansam
blom Slovenskogoriški kvintet. 

KVALITETNA 
TURISTIČNA 
ZLOŽENKA 

Predsednica ^ tiuističnega 
društva Marjeta Štampar nam je 
povedala, da so se ob ustanovitvi 
društva 6. marca lani odločili, da 
lahko kraj in njegovo turistično 
ponudbo najboljše predstavijo z 
napisanim propagandnim mate
rialom, ki ga bodo lahko kasneje 
ponudili turistu, turističnim 
agencijam, krajanom in prijatel
jem. 

V zloženki je predstavljena kul
turna dediščina kraja in vasi Her-
manci, Kajžar, Krčevina, Mi
klavž, Veliki Brebrovnik, Vinski 

vrh, Vuzmetinci in Zasavci s svo
jo specifiko. Sledi predstavitev 
znanih osebnosti, ki so po rodu iz 
KS Miklavž: omenjenih jih je kar 
16. S svojo ponudbo vin so se 
predstavili tudi vinogradniki: na 
degustacije vin, ogled starih pres, 
kleti in vinogradov lahko sprej
mejo skupine od 20 do 50 gostov. 
Nekateri vam bodo postregli tudi 
z domačim medom, žganjem in 
domačo hrano. Posebnost je izlet
niška kmetija Kolarič, kjer si 
lahko ogledate staro viničarijo, 
kjer je še ohranjena črna kuhinja. 

krušna peč, preša, klet ter etno
loška zbirka predmetov za vsak
danjo rabo, ponujajo pa tudi do
bro domačo hrano po starih re
ceptih. 

Na koncu zloženke sta priložena 
dva zemljevida. Prvi je zemljevid 
turistične ponudbe. Po KS Mi
klavž se lahko popeljete z avtomo
bilom ali kolesom, nekaj posebne
ga pa je možnost najema konjske 
vprege. 

OZNAČILI SO 
PEŠPOTI 

Vsekakor je nekaj zelo posebne
ga zemljevid krajevnih znameni
tosti in pešpoti. Krajani so se nas
lednji dan po predstavitvi 
zloženke, v nedeljo, 12. septem

bra, odpravili na sprehod po iz
branih pešpoteh. Med 60 ude
leženci, v glavnem člani turis
tičnega društva, so bili tudi otrod 
- člani planinskega krožka v 
domači osnovni šoli, ki deluje pod 
vodstvom mentorice Tini« 
Vnuk Na koncu so se popeljali še 
s kočijo po Miklavžu z Janijem 
Ivanušom, ki je za podobno avan
turo na razpolago tudi drugim 
zainteresiranim. Pohod so zakl
jučili ob ognju ter pečenih jabol
kih in krompirju. Pešpoti so 
označene tudi z orientacijskimi 
tablami, ki so jih postavljali člani 
turističnega društva Sašo ifl 
Jernej Štampar, Matej Lukman 
in Stanko Tušek. 

ZLOŽENKA JE 
STALA 300.000 
TOLARJEV 

Zloženko so člani turističnega 
društva naredili v zelo kratkem 
času. Ideja je stara približno eno 
leto, aktivno delo, zbiranje podat
kov in drugega materiala pa se 
pričelo v letošnjem juniju. Pret̂ ' 
sednica društva Marjeta Štampaf 
nam je povedala, da so člani turis; 
tičnega društva proti koncu delal' 
po cele drieve. Fotografije je pri?' 
peval fotograf Štefan Hozyan ^ 
Ormoža, vse drugo - pisanje te^ 
stov in oblikovanje zloženke - f 
so naredili sami. Oblikoval^" 
Leon Lah, ki je zaposlen v osnov
ni šoli kot učitelj glasbenega pô '̂ 
ka, je svoje delo zelo dobro opî ; 
vil. Zloženka je izšla v nakla'^ 
2000 kosov. Za izdajo so potreb^ 
vali 300.000 tolarjev. Financ"^ 
sredstva so prispevali P^'^ 
Občine Ormož, ki je prispe^'^ 
200.000 tolarjev, in Krajevô ^ 
skupnosti Miklavž pri Ormožu« 
številni drugi sponzorji. 

Del z l o ž e n k e Mik lavža pr i O r m o ž u 



PO NAŠIH KRAJIH 
pTUJ / V SELEKCIJSKEM CENTRU SEMENARNE DAN 
ODPRTIH VRAT 

Vrtnin^ n ph feseni Mf e vrt 
y edinem selel ic ijskem centru Semenarne Ljubljana ob Dra-
yi na Ptuju so sredi septembra pripravili že pete dneve 
^jprtih vrat in povabili na razstavo vrtnin. Predstavili so tudi 
§irok spekter vrtnin in cvetlic, pa tudi veliko razl ičnih vrst 
paprike, kapusnic , solatnic , korenovk, začimb in krmnih do
sevkov iz domačega semena. 

Vrtnarji in ljubitelji vrtnin ter 
^etja so se letos še posebej dobro 
gdzvali, saj je center ob dnevu 
odprtih vrat obiskalo blizu 250 
ljudi. Semenarji so se na dan 
odprtih vrat dobro pripravili, je 
povedala Miša PušenjaJk, žlahni-
leljica v centru. "Obiskalo nas je 
mnogo ljudi, še posebej pa smo 
bili veseli dijakov srednjih kme
tijskih šol s Ptuja in iz Aiaribora, 
lu si l si naša poskusna polja ogle--
dali z velikim zanimanjem. Obi
skali so nas tudi ljubitelji vrtnin, 
predvsem vrtičkarji, nmogim pa 
je bilo všeč tudi cvetje, ki je v tem 
času olepšalo naša polja. Prišle so 
tudi nekatere članice aktivov 
kmečkih žena s svetovalkami, 
dosti pa je bilo tudi takih obisko
valcev, ki se ukvarajajo z vzgojo 
vrtnin za prodajo in jih rastline 
zanimajo predvsem s profesional
nega stališča. V tem času v center 

povabimo tudi trgovce, ki proda
jajo naše seme, saj je zanje še pose
bej pomembno, da v naravi vidijo, 
kakšno seme sploh ponujajo 
tržišču. Letos smo na poljih med 
drugim pokazali še nekaj novosti, 
tako da se tudi vrtnarji pozneje 
lažje odločijo, kaj bodo v nas-
le i i j i sezoni izbrali." 

ENOLETNICE ZA 
ŽENSKO SRCE 

Na Ptuju semenarji razpolagajo 
kar s 34 hektarji površin, od tega 
imajo na 20 hektarjih vrtnine, 
bizu 2 ha pa poskusnih polj. Tudi 
letos so pokazali vse tiste vrtnine, 
ki jih daje vrt jeseni; mnoge od 
teh vrtnarji že dobro poznajo in 
jih po besedah Pušenjakove že tra
dicionalno gojijo in uživajo v tem 
času, nekaj pa so jih dodali čisto 
novih. Vrtičkarjem in profesio
nalnim vrtnarjem so želeli poka

zati pravzaprav vse, kar se da v 
tem času dobiti na vrtu (tudi nizki 
fižol, grah, sladki komarček, ki so 
morda nekoliko manj poznani za 
ta čas), tudi nekatere začimbe in 
"za žensko srce" enoletnice, kate
rih seme je mogoče dobiti v Slove
niji. V selekcijskem centru so po
leg razstave in predstavitve polj 
pripravili še krajšo predstavitev 
dejavnosti centra: semena, ki so v 
tem času že spravljena, mehaniza
cijo, letošnji glavni namen pa je 
bil, da ljudje vidijo vrtnine na 
poljih, da vidijo, kako rastejo in 
uspevajo. 

NOVE SORTE 
PAPRIK, SOLAT 
IN FIŽOLA 

Vloga semenarninega selekcij-
skega centra na Ptuju je izredno 
pomembna za celotno Slovenijo, 
pravi Miša Pušenjak, saj se tu v 
prvi vrsti ukvarjajo z vzgojo 
osnovnega semena vrtnin. "Seme, 
ki ga mi pridelamo, ne gre v se
menske vrečke, kot si ljudje to po
navadi predstavljajo, saj še ni za 
prodajo, ampak gre najprej h koo
perantom, ki potem seme pridela
jo za semenarno in to je potem za 
prodajo. Za kolobar, da se 
zemljišče odpočije, pridelujemo 
tudi nekaj semenske pesnice, tudi 
to je bolj osnovno seme, pa tudi 
nekaj merkantilne koruze. Drugi 
del centra so preizkusi, saj na 
naših poljih posejemo, preizkusi
mo, pregledžuno in ocenimo vse 
seme, ki ga semenarna kupi bodisi 
od kooperantov ali tujih semen
skih hiš. Tretja dejavnost, s katero 
smo začeli komaj pred šestimi leti 
in se že širi, pa je žlahtnenje novih 
sort. Tudi Semenarna Ljubljana 
se je po času osamosvojitve podala 
v iskanje novih sort. Na Ptuju 
smo se odločili, da bomo iskali 
predvsem nove sorte paprik, solat 
in fižolov in vse to nam je že rodi
lo nekaj sadov." 

Tatjana Mohorko 
Enoletnice na s e m e n a r n i n i h p o l j i h s o b i le p rava p a š a za o č i . 

Foto: T M 

PRISTAVA PRI CIRKULANAH / ODPPRTJE 
HALOSKEGA V O D O V O D A 

PrifeUa dmgoiena ¥oda 
ž u p a n občine Gorišnica Slavko Visenjak je pred leti oblju

bil, da bodo najprej napeljali vodo v vsako gospodinjstvo, šele 
nato se bodo lotil i drugih večjih razvojnih nalog. In kot smo 
se lahko pred časom prepričali , je obljubo že izpolni l , saj so 
končal i napeljavo še zadnjega vodovodnega omrežja. Tokrat 
so vodo napeljali v gospodinjstva v ha lošk ih naselj ih Prista
va, Slat ina, Mali in Veliki Okič (del vodovoda se nadaljuje 
tudi v sosednjo občino Videm) in Pohorje. 

Vodo iz ptujskega vodovodnega 
sistema je doslej dobilo že več kot 
200 gospodinjstev, še kakih 50 naj 
bi ji priključili kmalu, 100 gospo
dinjstev pa je po dolgoletnih 
prošnjah sedaj le vezano na slo
venski, ne več na veliko dražji 
hrvaški vodooskrbni sistem. 

Novi vodovodni sistem je za Ha
loze prav gotovo velika pridobitev 
in poleg mnogo bolj urejenih cest 

in razvitejšega telekomunikacij
skega sistema tam živečim ljudem 
omogoča lažje življenje. Celotna 
naložba je vredna dobrih 140 mi
lijonov tolarjev, k temu niso 
prišteti priključki, za katere so 
morali uporabniki vodovoda po 
gospodinjstvu odšteti 98 tisoč to
larjev in še 120 tisočakov za 
gradnjo sistema. Kot je povedal 
Slavko Bratuša, ki v gorišniški 

občini skrbi za področje komu
nalne infrastrukture in nove in
vesticije, so nekaj sredstev prido
bili tudi iz državne blagajne, kar 
70 odstotkov investicije pa je mo
rala pokriti občina. Vodovodni 
sistem je dolg dobrih 15 kilome
trov, še 10 tisoč metrov sistema pa 
vodi do hišnih priključkov. Izva
jalec del je bilo podjetje Nizke 
gradnje iz Ptuja. 

Izredno dragoceno pridobitev za 
Haloze so nadvse slovesno odprli 
prejšnji petek, ko so domačini pri
pravili slovesnost pri prečrpalnici 
v Pristavi, kjer so položili temelje 
ob pričetku gradnje. Petkove slo
vesnosti se je poleg izvajalcev in 
nadzornikov udeležil tudi minis
ter za okolje in prostor dr. Pavle 
Gantar. 

T. Mohorko 

MARKOVCI / K O N Č N O GRB IN ZASTAVA 

ObSa$kipnamk na markovo 
Svet občine Markovci je na prvi popočitniški seji prejšnji 
četrtek, 16. septembra, dokončno sprejel predlog odloka o 
obč inskem grbu in zastavi ter določi l datum občinskega 
praznika. 

V občinskem grbu prevladuje 
modra barva ščita, ki ga žitna kla
sa vodoravno delita v dva dela; v 
zgornjem delu je rumeni lev, 
spodnji del pa je s štirimi nav
pičnimi rdečimi progami razdel
jen v devet polj, kar pomeni devet 
vasi, pred njimi pa izstopa koran-
tova glava. 

Zastava občine Markovci je 
modre barve z zlatorumeno ko-
rantovo glavo na prvem kvadratu 
zastavine rute, ki je pravokotne 
oblike. 

Za praznik občine Markovci so 
soglasno izbrali 25. april, ko go-
duje farni zavetnik sv. Marko. 

Svetniki so sprejeli tudi pravil
nik o postopku za izbiro kultur

nih programov, ki bodo financira
ni iz občinskega proračima, s pri
logo - merili za izračvm občinskih 
dotacij za dejavnost kulturnih 
društev. Strinjali so se s povrnit
vijo stroškov volilne kampanije za 
volitve župana in članov sveta, z 
nekaj pripombami pa so sprejeli 
tudi merila za izbor športnih pro
gramov, ki bodo financirani iz 
občinskih sredstev, in tudi pred
log razdelitve sredstev. Zaradi ras
ti življenjskih stroškov so se strin
jali z nekoliko višjimi najemnina
mi grobov. Te bodo odslej za 
enojni grob 3.000, za dvojnega 
4.800, za žami grob pa 1.800 tolar
jev. 

V tričlansko komisijo za dodeli
tev nepovratnih sredstev za po
speševanje razvoja malega gospo
darstva so izvolili svetnike Fran
ca Zmazka, Janka Strelca in 
Franca Obrana. Tričlansko ko
misijo za dodelitev sredstev za 
razvoj malega gospodarstva ses
tavljajo svetniki Stanislav To
plak, Marjan Horvat in Franc 
Vesenjak. O dodelitvi sredstev za 
razvoj kmetijstva v občini Mar
kovci pa bo odločala tričlanska 
komisija v sestavi Marjan Hor
vat, Franc Ferčič in Ida Amečič. 
Ob koncu pa so dopolnili odlok o 
ustanovitvi vzgojno izobraževal
nega zavoda OS Markovci z dejav
nostjo vrtcev in predšolskim izo
braževanjem oziroma pripravo na 
šolo ter drugimi potrebnimi do
polnitvami. 

-OM 

SLOVENSKA BISTRICA / RAZSTAVA FOTOGRAFIJ 
NOVINARJA DANILA UTENKARJA 

arama le mdhm xm9 
Slovenjebistričan Dani lo Utenkar, ki je svojo novinarsko pot 
pričel 1969. leta pri ptujskem Tedniku, od 1972. leta pa to 
svoje poslanstvo nadaljuje pri D e l u , je m i n u l i , k o n e c tedna 
razstavil svoje novinarske fotografije - že drugič v štirih let ih. 

Že od začetka novinarske poti 
se Danilo zaveda poslanstva in 
moči novinarske fotografije. Pre
pričan je, da se je ne da ločiti od 
pisanja, saj pogosto pove več kot 
kup besed. Fotografije s te svoje 
druge razstave je poimenoval Mi
mogrede, nastajale pa so od 1995. 
leta in pričajo o ljudeh, krajih in 
dogodkih. Tako se pri vsakdan
jem delu in na potovanjih srečuje 
z najrazličnejšimi dogodki^ od ve

selih in prijetnih do zapletenih in 
tragičnih. To obiskovalcem od
krivajo tudi razstavljene fotografi
je, ki so, kot meni avtor, odsev 
časa, življenja ter pogledov na nje
gove nianse. 

Jeseni leta 1995 se je predstavil z 
Jakutskimi utrinki, tokrat pa od
kriva delčke grškega Samosa in 
Patmosa, tiu-škega Efeza, madžar
skega Tokaya, nekaj pa je tudi po
dob iz donaačih logov. 

Danilove fotografije so tokrat 
našle svoj prostor v domu Svobo
de na Kolodvorski. Ker so bili 
hodniki in stene doslej prazni in 
pusti, so se pri D P D Svoboda (Da
nilo Utenkar je njen predsednik) 
odločili, da jih bodo zapolnili in 
popestrili tudi na tak način. Tako 
se je v Slovenski Bistrici rodila 
nova galerija, kjer bodo tudi v pri
hodnje pripravljali takšne in po
dobne razstave. 

Zanimanje za odprtje njegove 
razstave je bilo resnično veliko, 
saj so se je ob številnih Bi-
stričanih (dvorana doma Svobode 
je bila tokrat polna), udeležili šte
vilni novinarski kolegi, med nji
mi glavni in odgovorni urednik 
Dela Mitja Meršol, ta je razstavo 
tudi odprl, ter Branko Maksimo-
vič, predsednik Društva novinar
jev Slovenije. Seveda pa je imel 
Danilo pri ureditvi razstave veli
ko pomočnikov; mednje je po
trebno prišteti mojstra fotografije 
Dragiša Modrin j aka ter njegovo 
ženo, ki sta mu ob članih DPD 
Svoboda, veliko pomagala pri pos
tavitvi fotografij. Program ob 
odprtju je povezovala Jana Jeglič, 
celotno prireditev pa sta zao
krožili članici komorne skupine 
DPD Svoboda Slovenska Bistrica 
Tadeja Mlakar (klavir) in Vanja 
Bizjak (violina). 

Vida Topelovec 

Od tod in tam 
LENART • Konian 2, mednarodni 
poletni lutkovni festival 

Lutkovne predstave 2. mednarodnega poletnega 
lutkovnega festivala, ki se je konec prejšnjega ted
na končal na lenarškem koncu, si je po prvih oce
nah organizatorjev v 22 festivalskih dneh ogledalo 
okoli 4000 obiskovalcev. Kot smo že poročali, je 
bilo v Lenartu in sosednjih občinah letos na ogled 
31 predstav, na katerih so ob domačih lutkarjih -
Lutkovnem gledališču Pika, Lutkovni skupini De
tel Vzgojno varstvenega zavoda Lenart, lutkarjih 
OŠ Lenart in Sv. Ana - nastopili še lutkarji Mari
borskega lutkovnega gledališča ter gostje iz Kitaj
ske, Bolgarije in Slovaške. 

AK 

SLOVENSKA BISTRICA • 
Drugi podjetniško-obrtni sejem 

Moto letošnjega drugega bistriškega podjetniško-
obrtnega sejma, ki bo za obiskovalce odprt med 29. 
septembrom in 2. oktobrom, ho Slavenjebistriško go
spodarstvo danes za jutri. Tudi letos bo sejem našel 
svoj prostor v športni dvorani. Kot so povedali na 
oddelku za gospodarstvu občine Slovenska Bistri
ca, ki je glavni organizator, pričakujejo enako šte
vilo razstavljavcev kot leto poprej, poleg obiskoval
cev iz domače ter sosednjih občin pa pričakujejo 
številne visoke goste iz gospodarskega ter poli
tičnega življenja naše države, med njimi veleposla
nika Velike Britanije, ki je pred časom (ob tekmo
vanju z oldiimerji) v Slovenski Bistrici že bil. 

VT 

BOPLEK / ODSLEJ TUDI LEKARNA 

Pfv/čanlra odprla 
lekarno v Dupleku 
Nevena Šajber, magistra farmacije iz Ptuja, bo v novem du-
pleškem poslovno-stanovanjskem objektu, kjer so tudi ambu
lanta sp lošne medic ine , prostori patronažne službe in zoboz
dravstvene službe, vodila zasebno lekarne, ki so jo v tem kra-. 
ju že težko pričakovali . Svečano odprtje bo te dni. Oskrba z 
zdravili bo tako potekala na isti lokaciji , kar bo za občane 
Dupleka in druge uporabnike zdravstvenih storitev velika 
prednost, ki je nimajo v vsaki občini , pravi nova l e k a m a r k a s 
trinajstletnimi izkušanjami na področju lekarniške dejav
nosti. 

Koncesijo ji je podelila občina 
^plek. Nova lekarna ne bo izda-
I2la samo zdravil na recepte ter 
•^gistralno pripravljenih zdravil, 
•uporabnike bo oskrbovala mdi z 
''Medicinskimi pripomočki in 
^tlravili brez recepta. Občina Du-

plek pa je poskrbela tudi za svoje 
dojenčke, saj jim bo do četrtega 
meseca starosti plačevala otroško 
hrano, ki jo bo na recept predpisal 
zdravnik pediater. 

V novi lekarni bodo na voljo 
tudi fitofarmaki, sredstva za nego 

in druga sredstva za varovanje 
zdravja za vse starostne skupine. 
Izdajala pa bodo tudi vetarinarska 
zdravila na recepte veterinarjev in 
veterinarska zdravila brez recepta. 

Nova^ zasebna lekarnarka Ne
venka Šajber bo imela vrata svoje 
lekarne odprta ob ponedeljkih od 
11. do 19. ure, od torka do petka 
pa od 7. do 15. ure. V njeno lekar
no lahko stopi vsakdo, ki želi 
pomoč v zvezi z zdravili in 
zdravstvenimi težavami. Farma
cevt je zdravnikov sodelavec in 
bolnikov zaupnik, pravi. Pred
hodna najava ni potrebna. Infor
macije dajejo tudi po elektronski 
pošti. 

MG 

^ ' e d na p o l i c e d u p l e š k e lekarne 



OO TOD IN TAM 
C E U E / OBRTNI SEJEM IN IZOBRAŽEVANJE 

DualnI sisiem šolanim s e predsfcivl 
Predstavniki republiškega centra za poklicno izobraževanje so 
predstavili novo zasnovo vodnika skozi šolsko leto 1999-2000, 
ki ga je center pripravil namesto prejšnjih obvestil šolam. Ta 
naj bi pomenil preskok od dosedanjega uradnega obveščanja 
izobraževalnih ustanov o novostih na področju poklicnega in 
strokovnega izobraževanja h kakovostnemu medsebojnemu 
obveščanju izobraževalnih institucij, socialnih partnerjev, 
podjetij in centra. 

Po besedah direktorja centra 
Vladimirja Tkalca je poklicno in 
strokovno izobraževanje stalnica 
v nacionalnih izobraževalnih sis
temih, kjer se spremembe sicer 
dogajajo na manj privlačen način, 
a so dolgoročno zelo pomembne, 
saj nmogim mladim pomagajo do 
poklica. V letošnjem šolskem letu 
se je tako vpisalo približno 77.500 
dijakov v nižje in srednje poklic
ne ter strokovne šole in 1.820 štu
dentov v višje strokovne šole. 
Vodnik naj bi skupaj z zbiranjem 
inovacijskih projektov srednjih 
poklicnih in strokovnih šol, sode
lovanjem centra v programih EU 
in programu Phare-Mocca ter z 
njegovo udeležbo na mednarod
nem obrtnem sejmu v Celju pris
peval k uveljavljanju tako večje 
strokovnosti kot tudi večje pre
poznavnosti področja poklicnega 
in strokovnega izobraževanja. 

Vodnik obsega šest samostojnih 
snopičev in poskuša predstaviti 
vso raznolikost dela centra, ki se 
po Tkalčevem mnenju lahko po
hvali z vrsto dejavnosti na nacio
nalni in mednarodni ravni. Publi
kacija tako med drugim zajema 

dosežke v razvoju strokovnih po
dročij (prenova programov, razvoj 
nomenklature poklicev, projekti 
opremljanja, učbeniki), ponudbo 

stalnega strokovnega izpopolnje
vanja, predstavitev nacionalnega 
observatorija za poklicno izo
braževanje in usposabljanje ter 
programov EU in novega progra
ma Phare-Mocca. 

Center je skupaj z ministrstvom 
za šolstvo in šport ter republiškim 
zavodom za šolstvo razpisal javni 
natečaj za zbiranje ponudb za iz
vajanje projektnih nalog in inova
cijskih projektov. Ta naj bi pri
tegnil k sodelovanju vse, ki v šol
skem ali širšem okolju lahko pris
pevajo h kakovostnemu razvoju 

poklicnega izobraževanja. V tem 
šolskem letu je bilo za projekte na 
področju poklicnega in strokov
nega izobraževanja namenjenih 
skupaj 5.670.000 tolarjev. 

Na mednarodnem obrtnem sej
mu je center v sodelovanju z obrt
no zbornico Slovenije predstavil 
30 poklicev, ki se v dualnem siste
mu že izvajajo, so razpisani v 
letošnjem šolskem letu ali pa so v 
pripravi in bodo razpisani v šol
skem letu 2000-2001. Posebnost 
dualnega sistema je izvajanje 
praktičnega usposabljanja zimaj 
šole - v obratovalnicah in podjetj
ih. Tako da del pouka poteka pri 
obrtnikih oziroma v podjetjih. 
Rezultati tega načina izo
braževanja, na katerega se je Obrt
na zbornica Slovenije v sodelo
vanju z drugimi institucijami pri
pravljala več let, izvaja pa ga 
zadnji dve, so pod pričakovanji, so 
povedali na novinarski konferenci 

Obrtne zbornice Slovenije v okvi
ru celjskega Mednarodnega obrt
nega sejma pretekli teden. Tako je 
OZS v sklopu letošnjega MOS 
pripravila predstavitev 30 pokli
cev. Poudarek je bil predvsem na 
tistih, ki so manj znani, kamno
sek, slikopleskar in črkoslikar pa 
so bili predstavljeni prvič. 

Možnosti za izobraževanje je 
vedno več, več je tudi programov, 
in čeprav je število odločitev za 
tovrstno izobraževanje vedno 
večje, je še vedno daleč pod 
pričakovanim. Vzroki so 
predvsem nekatere nerešene prav
ne zadeve, zaradi katerih se obrt
niki ne odločajo za podpis učnih 
pogodb. Tako je od 1615 razpisa
nih v letošnjem šolskem letu pod
pisanih manj kot polovica učnih 
pogodb. V Gospodarski Zbornci 
Slovenije menijo, da je za znane 
poklice povpraševanje še vedno 
veliko, toda spekter poklicev se je 

močno razširil. Prihodnje leto bo 
možnost dualnega izobraževanja 
tudi za poklic prodajalca, ki 
pripravljajo pri GZS. 

Za razvoj dualnega sistema izo-
braževanja se zavzema tudi Zavod 
RS za izobraževanje, saj je v za
hodnoevropskih državah, kjer 
imajo ta način izobraževanja do
bro razvit, stopnja brezposelnosti 
občutno nižja. Tudi Zavod RS za 
zaposlovanje pa se je na MOS 
predstavljal s svojimi programi, in 
sicer s programi zaposlovanja, šti
pendiranja in aktivne politike za
poslovanja. 

Tudi v Poklicni in tehniški 
Strojni šoli Ptuj izvajajo dualni 
sistem šolanja v programih avio-
mehanik, avtoklepar in klepar-
krovec, predstavili pa so se tudi na 
celjskem sejmu. 

Milan Krajnc Pavlica 

Predstavniki Centra za poklicno izobraževanje na obisku v 
Ekonomski šoli Ptuj; z leve ravnateljica Ekonomske šole 
Branka R. KampI, direktor Centra za poklicno izobraževan
je Vladimir Tkale in pomočnica direktorja Mirjana Kovač. 

Foto: Nini 

PTUJ / REGIJSKI STAB CZ ZA PODRAVJE 

1f s o i l o f o v a / c i Ormož ^99 člani regijskega štaba civilne zaščite za Podravje 
so včeraj (v sredo, 22. septembra) v prostorih 
Uprave za obrambo Ptuj v osrednji točki svoje 15. 
seje obravnavali dokončno vsebino vaje Ormož 99, 
ki bo potekala to soboto, 25. septembra, na 
območju ormoške občine. 

Za vajo ORMOŽ '99 je predvidena predpostavka, 
da naj bi se v naselju Trgovišče pripetila prometna 
nesreča z nevarno snovjo, kar naj bi povzročilo 
onesnaženje podtalnice in ogrozilo zajetja pitne 
vode. Glavni namen vaje, ki jo bosta izvajala regij
ski štab Civilne zaščite za Podravje in štab CZ 
občine Ormož v sodelovanju z gasilsko zvezo, bo, 
preveriti vse kadrovske in materialne možnosti 

Podravja za zagotavljanje pitne vode na območju 
ormoške občine. Zato bodo potek vaje budno 
spremljali tudi predstavniki ministrstva za obram
bo, republiškega inšpektorata za okolje in prostor 
ter poveljniki občinskih štabov civilne zaščite in 
predsedniki gasilskih zvez. Med drugim bodo na 
vaji prikazali tudi kloriranje cisterne in hidrokon-
ta za prevoz pitne vode ter izdelavo priključkov za 
točenje neoporečne pitne vode. 

Vaja Ormož '99 bo trajala predvidoma od 9. do 
13. iu"e, na njej ne bodo uporabljali javnih zvočnih 
alarmov (sirene), po zaključku pa bodo opravili 
podrobno analizo poteka in jo strokovno ocenili. 

-OM 

ŠTUDENTSKE NOVICE / ŠTUDENTSKE NOVICE 

Štipendije in 
Ifrediti z a študij 
Vsako leto se število študentov veča, tako j ih je letos v Repu
bliki Sloveniji že več kot šestdeset t isoč. Ker pa študij postaja 
vse dražji, si prenekateri dijak premisl i o nadaljnjem študiju 
ali pa mora ob študiju veliko delati, da lahko preživi. Tako se 
v tem času začenja lov na štipendije, k i j i h vsako leto razpišejo 
država in nekatere druge institucije. Novost, ki jo država 
uvedla, je kreditiranje študija; razpis za kredite lahko 
pričakujemo kmalu. 

STIPENDUE 
% Republiške štipendije 
Pravico do republiške štipendije 

lahko uveljavijo vajenci in dijaki, 
ki se izobražujejo v javni mreži 
srednjih šol, in študenti študij
skih programov z javno veljav
nostjo, če se prijavijo na razpis, ki 
ga je objavil 1. julija v časopisih 
Zavod Republike Slovenije za za
poslovanje. Od pogojev, ki jih mo
rajo izpolnjevali prosilci, je mate
rialni pogoj določen v zakonu o 
zaposlovanju in zavarovanju za 
primer brezposelnosti (56.člen), 
drugi pogoji pa so določeni v pra
vilniku (npr. državljanstvo, sta
rostna omejitev ...). Republiške 
štipendije ne more dobiti kandi
dat, ki je v delovnem razmerju ali 
vpisan v evidenco brezposelnih 
oseb pri zavodu, ki opravlja 
kakšno dejavnost, ki je lastnik aJi 
solastnik gospodarske družbe (ra
zen izjeme, ki je navedena v pra
vilniku in se tiče višine dobička 
oz. poslovnega deleža kandidata) 
in ki ima drugo štipendijo, posoji
lo za študij iz 56. čl. zakona ali 
pomoč za šolanje najmanj v višini 
enoletnega zneska osnovne repu
bliške štipendije. Republiško šti
pendijo lahko pridobi kandidat, 
pri katerem dohodek na drtižin-
skega člana v preteklem koledar
skem letu pred prijavo na razpis 
ne presega celoletnega zneska 130 
% zajamčene plače. 

Pravilnik določa osnovno višino 
štipendije, ki je enaka za vajence 
in dijake, drugačna pa za študen
te. Osnovna višina se veča glede 
na letnik šolanja in glede na do
hodek na dnižinskega člana. Šti
pendistom pripadajo tudi dodatki 
k štipendiji za dosežen učni uspeh 
in za povečane stroške med šolan
jem zunaj kraja stalnega prebiva
lišča. 

Izjemoma lahko prosilec vlogo 
za republiško štipendijo vloži tudi 
med šolskim letom, če se dohodek 
v dnižini bistveno zniža. 

Po vsakem zaključenem šolskem 
oz. študijskem letu mora štipen
dist predložiti dokazila o izpolnje
vanju meril iz pravilnika. Bistve
na dokazila so: dokazila o učnem 
uspehu za šolsko leto, za katerega 
je štipendijo prejemal, za nas
lednje šolsko leto pa dokazila o iz

polnjevanju materialnih pogojev 
in dokazila o statusu dijaka ali 
študenta. Upravičenost do štipen
dije se ugotavlja ob začetku šol
skega ali študijskega leta za vsako 
leto posebej. Štipendistu, ki ne iz
polnjuje pogojev in meril, se 
lahko izplačevanje štipendije pre
kine (mu začasno preneha), npr. 
če preseže materialni cenzus ali če 
ponavlja letnik; lahko mu prene
ha tudi pred iztekom šolanja, če 
npr. dobi drugo štipendijo, če 
dobi posojilo za študij, če 
predčasno diplomira... 

V nekaterih primerih mora šti
pendist štipendijo tudi vrniti 
(npr. če po svoji volji ali krivdi 
opusti izobraževanje, če je izkl
jučen iz izobraževalnega zavoda, 
če navaja neresnične podatke...). 

# Kadrovske štipendije 
Kadrovske štipendije dodeljuje

jo organizacije in delodajalci v 
skladu s svojimi potrebami. 
Višina kadrovskih štipendij za di
jake ne sme biti nižja od 20 %, za 
študente pa ne nižja od 30 % za
jamčene plače, zmanjšane za dav
ke in prispevke. Organizacije in 
delodajalci morajo zavodu posre
dovati podatke za skupen razpis 
kadrovskih štipendij za naslednje 
šolsko leto (10 .člen zakona), za
vod pa objavi razpis za vsako šol
sko leto (58. člen zakona). 

# Zoisove štipendije 
Za Zoisovo štipendijo lahko 

kandidirajo kandidati, ki jih 
predlagajo ustrezne institucije 
(osnovna šola, srednja šola, 
višješolski ali visokošolski zavod, 
glasbena šola, zavod RS za zapos
lovanje), ker menijo, da izpolnju
jejo merila izrazite intelektualne 
oziroma umetniške nadarjenosti. 

Dodatna pojasnila glede razpisa 
štipendij lahko dobite v Sltižbi za 
kadrovske in upravne zadeve pri 
Ivanki Debeljak, tel: 178 5739, in 
pri Darinki Cankar, tel: 178 5736. 

NOVOST V LETU 
1999: KREDITI ZA 
ŠTUDIJ 

Kredit oziroma posojilo za šm-
dij je oblika državne finančne 
pomoči prosilcu, s katero se regre
sira obrestna mera za financiranje 
njegovega izobraževanja. Namen 
posojila je delno kritje živl

jenjskih stroškov za izobraževanje 
in šolnino. Doba posojila za študij 
je sestavljena iz dobe prejemanja 
mesečne oziroma letnih obrokov 
v času šolanja, dobe odloga od
plačila in dobe odplačevanja pre
jetih obrokov. 

Osnovna višina posojila za štu
dij znaša 20.000 SIT mesečno ozi
roma 240.000 SIT letno. Posojilo 
za študij se praviloma izplačuje v 
enakih mesečnih obrokih, izkl
jučno v obliki nakazil na bančni 
račun študenta. Za plačilo šolnine 
se ob vpisu v letnik lahko odobri 
izplačilo posojila v enkratnem 
znesku izključno v obliki nakazila 
izstavitelju računa zaradi namen
ske porabe sredstev. 

Začetek dobe odplačevanja po
sojila se določi do zaposlitve poso
jilojemalca, vendar najdalj dve 
leti od prenehanja prejemanja po
sojila. Odlog odplačila se nanaša 
na glavnico in obresti. Dolžina 
dobe odplačevanja je praviloma 
eno leto daljša od dobe prejeman
ja posojila. Višina mesečne obvez
nosti posojila za študij v dobi od
plačevanja, ki jo sestavlja glavnica 
posojila s pripisanimi obrestmi, 
ne sme presegati 1/3 mesečne 
plače in drugih rednih prejemkov 
posojilojemalca. Posojilojemalec 
lahko predčasno poplača posojilo 
ob pogojih, ki jih določi posojilo
dajalec, skladno z veljavno pos
lovno politiko. 

Do posojila ni upravičen prosi
lec, ki prejema kadrovsko štipen
dijo, republiško štipendijo, drugo 
študijsko pomoč po veljavnih 
predpisih, je pridobil finančno ali 
materialno pomoč za šolanje iz 
javnih ali zasebnih virov naj mani 
v višini enoletnega zneska osnov
ne republiške štipendije oziroma 
je brezposelna oseba, ki prejema 
štipendijo ali denarno oziroma ii' 
nančno pomoč kot tikrep aktivni 
politike zaposlovanja. 

Prednost pri dodelitvi posojila 
imajo prosilci, pri katerih doho
dek na družinskega člana v pr '̂ 
teklem koledarskem letu pred pr'' 
javo na razpis ne presega celole '̂ 
nega zneska 200% zajamčen^ 
plače, ki se vpišejo v prvi letnil̂  
študija, ki so imeli v predhodneij' 
študijskem letu najmanj p^^' 
prečno oceno 7,5, ki so vključeni ^ 
program izobraževanja za brezpO' 
selne osebe, ki imajo posebne p*̂  
trebe zaradi funkcionalne pri'^' 
detosti. 

Ministrstvo za delo, družino 
socialne zadeve sklene koncesU 
sko pogodbo z banko, ta pa nâ  
kreditira oz da posojilu štipendij 
tu. 

Milan Krajnc PavfK^^ 





P O NAŠIH OBČINAH 

ZAVRČ / POGOVOR Z ŽUPANOM MIRANOM VUKOM 

Župan / e nalprei gospodar obilne 
P n i mož završke občine ima precej povedati o občini in njenih 
načrtih. Po letih sodi med mlajše slovenske župane, zato pa ni 
nič manj ambiciozen in uspešen kot drugi župani. Predvsem si 
želi napredek svoje male haloške obmejne občine. 

Miran Vuk je prijeten sogovor
nik, domačini pa ga zelo dobro 
poznajo tudi v vlogi uspešnega 
podjetnika doma in v tujini, kot 
člana SKD - občinskega odbora 
Zavrč in verjetno še kako drugače. 
Na volitvah so v njem prepoznali 
pravega človeka za župana, mu 

zaupali svoj glas in verjamejo,da 
bo dobro in uspešno vodil občino. 
Prvi koraki so že za njim in 
občinskim svetom, o opravljenem 
delu, pridobitvah in načrtih pa bo 
prav gotovo veliko povedal kot os
rednji govornik na sobotni sloves
nosti ob tretjem prazniku občine 
Zavrč. Pred praznikom smo z Mi
ranom Vukom naredili kratek po
govor. 

TEDNIK: Gospod župan, za 
vami je dobrega pol leta župano-
vanja. Verjetno ste v tem času že 
okusili marsikaj in sprejeli mar-
sikako pomembno odločitev. 
Kako se počutite v vlogi župana 
danes, ste zadovoljni z opravlje
nim delom? 

Župan Miran Vuk: "V prvih 
mesecih je bilo dokaj naporno 
predvsem zaradi spoznavanja sta
rih problemov, tudi v pričakovan
ju proračunskih sredstev iz 
države, pri čemer smo prišli v 
neko sredino. Vse to je bilo 
potrebno za normalen začetek 

dela občine. V občinskem svetu 
smo med člane sveta čim bolj de
mokratično porazdelili delo, da je 
vsak svetnik »zaposlen«, vodi ali 
je član kakega odbora in komisije, 
vse to pa je potrebno, da bomo 
lahko skupaj dosegli želene rezul
tate. Že na začetku smo se pos
kušali izogniti strankarskim inte
resom v dobro občanov in rekel 
bi, da nam je uspelo. V bistvu pa je 
župansko delo bolj delo gospodar
ja, politična plat županovega dela 
pa je po mojem bolj reprezenta
tivna; v mislih imam sprejeme, 
srečanja .... Županova osnova je 
vsekakor v gospodarstvu občine." 

TEDNIK: S katerim področjem 
dela ste se v občini morali na

jprej spoprijeti? 
Miran Vuk: "Glede na že op

ravljeno delo ostajajo v prioriteti 
ceste in vodovod kot osrednji 
točki na področju komunalne 
infrastrukture. Uspešno smo že 
modernizirali občinsko cesto 
Turški Vrh - Drenovec - Mohor, 
kjer so bili v vlogi sofinancerja 
tudi občani sami, ki so pomagali 
po svojih močeh. V plan smo dali 
tudi asfaltiranje ceste Hrastovec -
Belski Vrh, kjer občani prav tako 
sodelujejo z zbiranjem lastnih 
sredstev, v polnem teku pa je v 
tem času gradnja vodovodnega 
sistema. Na pristojna državna mi
nistrstva smo že naslovih vlogo za 
sofinanciranje projekta. V načrtu 
imamo še obnovo zdravstvenega 
doma in kulturne dvorane, z mi
nistrstva za kulturo pa smo že do
bili del odobrenih sredstev za 
obnovo završke cerkve device Ma
rije, ki je na zunaj sicer že 
obnovljena. V programu letošnje 
obnove in modernizacije smo 
imeli tudi sanacijo mostu v 
Turškem Vrhu (domačini temu 
zaselku pravijo Grebljice); dela so 
trajala le nekaj dni, novi most pa 
bomo slovesno predali v uporabo 
ta konec tedna, ko praznujemo 
tretji praznik. Intenzivno pa se od 
vsega začetka ukvarjamo s po
ravnavo dolga za novo šolo; na
jvečji zalogaj je sodna poravnava z 
izvajalcem del, moram pa ob tem 
povedati, da v to vlagamo veliko 
truda in časa. Mnoge stvari so bili 
pri tem nejasne, nepravilno nare
jene, potrebno je bilo organizirati 
tudi cenilca finančne stroke, seve
da pa bo znova potrebno usklaje
vanje na različnih področjih. Upa
mo na najboljše in da bo vse sku
paj zaključeno v dobro naše 
občine." 

BREZPOSELNOST 
- NAJVEČJI 
PROBLEM 

TEDNIK: Občina Zavrč kljub 
prizadevanjem verjetno ni bila 
kos marsikateri težavi v naseljih, 
na katere vas opozarjajo občani. 
Katere bi izpostavili in kako jih 
boste poskušali odpraviti? 

Miran Vuk: "Opozoril bi ljudi 
na strpnost do dela župana, 
občinskega sveta in občinske up
rave, glede na to da nam država 
omejuje finančna sredstva. 
Potrebno bo ogromno napora, da 
bodo cilji vidni v 4-letnem man
datu, a uspeh bo vsekakor opazen, 
o tem ne dvomim. Največji prob
lem v občini je prav gotovo 
brezposelnost občanov ' in 
vzdrževanje vseh drugih, ki bre
menijo proračun občine (nezapos
lene osebe, občani, ki so v domo
vih za ostarele in v drugih ustano
vah), potem pa je tukaj še pokri
vanje rednih stroškov šole, visoka 
je tudi postavka za vzdrževanje lo
kalnih cest. Torej problemi so in 
bodo ostali, poskušali pa jim 
bomo kar najbolje reševati v 
dobro vseh občanov." 

TEDNIK: Kako se boste kot 

župan zavzemali za napredek in 
razvoj v občini, pa seveda na ka
terih področjih? 

Miran Vuk: "Vez med občins
kim svetom sem že našel, to je bilo 
zame bistveno. Kot sem že dejal, 
smo si delo v občinskem svetu po
razdelili po posameznih 
področjih, srečujemo se s po
dobnimi problemi kot druge 
občine, vesel pa sem, da med nami 
prevladuje razum in želja po na
predku. Bistvena sprememba v 
novem delovanju občine je prav v 
100-odstotni javnosti dela vseh 
nas, sicer pa v občini nismo in ne 
bomo sprejeli nobene odločitve, 
ne da bi o njej bili obveščeni svet
niki in o njej ne bi odločali." 

LETOS V 
PRORAČUNU 
MANJ DENARJA 

TEDNIK: Denaria je v 
občinskem proračunu zmeraj 
premalo za vse potrebe in želje 
občanov, saj je ta vreča ponavadi 
preskromna. Kako »težak« je 
sploh letošnji proračun? 

Miran Vuk: "Letos bomo imeli 
v proračunu manj denarja kot 
prejšnja leta (le blizu 80 milijonov 
prihodkov), kar bo seveda komaj 
zadostovalo za normalno delo in 
za izpeljavo vseh zastavljenih na
log. Vsaj 50 odstotkov več bi 
potrebovali za nemoteno delo, se

veda pa se vztrajno trudimo pri. 
dobiti dodatna sredstva na javnih 
razpisih, tudi denar za tako ime
novano zeleno mejo, na minisi. 
stvu za okolje in prostor imamo 
tudi že vlogo za sofinanciranje vo-
dovoda. Rekel bi, da bodo potre
bna usklajevanja na ravni države, 
ogromno birokracije v občinski 
upravi, da bomo sploh zadovoljili 
osnovne pogoje razpisa." 

TEDNIK: Menite, da bi pa 
občina Zavrč vendarle potrebo-
vala profesionalnega župana? 

Miran Vuk: "Naša občina nika
kor ne potrebuje profesionalnega 
župana, saj se ponuja nešteto 
možnosti delitve dela in ne na
zadnje smo v občinskem svetu 
imenovali tudi podžupana, ki lah
ko opravi marsikatero delo. Prese
nečen sem nad znanjem in voljo 
do dela in reševanja problemov 
zaposlenih v občinski upravi, ki je 
dokaj dobro kadrovsko zasedena." 

TEDNIK: Pred vami je tretji 
občinski praznik, prireditve se 
bodo zvrstile ta konec tedna. Kaj 
bi morda ob tej priložnosti spo
ročili občanom? 

Miran Vuk: "Predvsem si želim, 
da bi naši občani ostali strpni in 
tudi sami s trudom pripomogli, da 
se bo kraj razvijal, saj si to končno 
želimo pravzaprav vsi. Veliko več 
napora bomo morah vložiti v 
izpolnjevanje zastavljenih nalog 
in dobro premisliti, v kaj bomo 
vlagali denar, kajti letošnji pro
račun je dosti nižji, kot smo 
pričakovali. Ob občinskem praz
niku pa bi prav vsem ljudem v 
občini Zavrč zaželel prijetno praz
novanje." 

Tatjana Mohorko 

Ž u p a n M i r a n V u k . F o t o : T M 

PRIREDITVE OB 3. PRAZNIKU OBČINE ZAVRC 
v počastitev praznika bodo v občini Zavrč osrednje prireditve ta 
konec tedna. Jutri, 24. septembra , bodo na novi završki šoli sla
vili drugi rojstni dan, slovesnost s e bo pričela ob 16. uri, prav 
tako ob 16. uri pa lovci začenjajo streljanje na glinaste golobe 
pri lovskem domu v Zavrču. V soboto bo praznovanje potekalo 
ves dan: ob 9.30 uri s e bodo gostje zbrali v gotišču Švabovo, 
ob 11. uri bodo odprli obnovljen most v Turškem Vrhu - "Grebl-
jica", ob 12.30 bo odprtje ces te Tuški Vrh proti sv. Mohorju, ob 
15.30 pa se bo pričela osrednja slovesnost ob prazniku. Ob tej 
priložnosti bodo blagoslovili novo gasilsko vozilo. V nedeljo ob 
9.30 uri bo slovesnost ob odprtju slačilnic ob nogometnem 
igrišču v Zavrču, ob 10. uri bo na sporedu nogometna tekma 
pionirjev in ob 11. uri š e nogometna tekma članov. 



PO MASIH OBČINAH 

IVIAJŠPERK / 3. PRAZNIK V ZNAMENJU ŠTEVILNIH PRIDOBITEV 

la cesfo, ntosf, phinik in podporni lid vei Irof 40 miliionov 
y občini Majšperii so te dni sredi prireditev, lu so j ih pripravi
li v počastitev 3 . občinsl iega praznilca. Ob športnih in 
družabnih srečanjih se veselijo tudi novo asfaltirane ceste v 
^topercah, mostu v Lipnem, pločnika in urejenega pokopa
lišča v Majšperku ter večjega podpornega zidu na Ptujski 
Gori; vse investicije so veljale več kot 40 milijonov. 

Majšperški župan Franc Bez-
jak je ob prazniku povedal: 
"Tretje praznovanje občinskega 
praznika je izraz veselja in zado
voljstva, da smo lahko samosto
jna občina, da lahko sami odlo
čamo in skrbimo za svoj razvoj 
in napredek. Občinski praznik 
je namenjen vsem občanom, 
zato je prav, da ga vsi praznuje
mo in da se skupaj tudi povese-
limo. Srečanja ob občinskem 
prazniku naj bodo res prava, naj 
jih spremljajo veselje in zado
voljstvo ter sproščenost in prija
teljstvo. Vsem občanom občine 
Majšperk naj ob prazniku česti
tam in jim zaželim veliko lepih 
trenutkov ter osebne in 
družinske sreče!" 

Po županovih besedah so pro
gram praznovanja pričeli že v 
petek, 17. septembra, ob 16. uri , 
ko so na igrišču pri majšperški 
šoli začeli športna srečanja v 
malem nogometu; najprej se je 
pomerilo 6 ekip članov, zatem 
še 4 ekipe veteranov, starih nad 
35 let, po 17. uri pa še 6 mla
dinskih ekip. 
V soboto se je nekaj po 13. uri 

okoli 20 pohodnikov z županom 
Francem Bezjakom na čelu odp
ravilo na pohod pod naslovom 
Spoznajmo občino Majšperk. Pot 
jih je vodila od občinske 
zgradbe do Brega, nato prek 
Skrbelj do Bolfenka, nato pa čez 
Poluce nazaj v Majšperk. Ob 16. 
uri pa se je v gasilskem domu v 
Medvedcah pričelo tekmovanje 
T namiznem tenisu. Kar 30 
posameznikov je sodelovalo - 8 
deklet in 22 fantov. 

V ponedeljek, 20. septembra, 
ob 18. uri so svečano odprli do

ber kilometer asfaltirane regio
nalne ceste v Stopercah. Investi
cija je veljala 17 milijonov, vrvi
co pa sta svečano prerezala Žare 
Pregl, pomočnik ministra za 
promet in zveze, ter majšperški 
župan Franc Bezjak. V torek ob 
18. uri so odprli most Lipno, ki 

so ga zgradili domačini s prosto
voljnim delom, občina pa je 
prispevala milijon za gradbeni 
material. 

Včeraj, v sredo 22. septembra, 
je bila svečanost ob otvoritvi 
opornega zidu pod cerkvijo na 
Ptujski Gori. Gradnja je trajala 
skoraj 2 meseca, investicija pa je 
veljala dobrih 10 milijonov. 

Danes, v četrtek, 23. septem
bra, bodo ob 12. uri v šotoru 
pripravili živžav za otroke in 
šolsko mladino, ki se bodo po-
veselili in zaplesali z ansam
blom Kontraband. Ob 18. uri bo 
v samem Majšperku svečana ot
voritev pločnika od cerkve do 
pokopališča in obnovljenega po
kopališča. 

Jutri , v petek, 24. septembra, 
bodo na igrišču pri OS 
Majšperk izvedli jesenski del re
gijske lige malega nogometa, 
sočasno pa se bo v majšperški 
dvorani pričel košarkarski tur
nir članov. Ob 18. uri bodo iz
vedli tradicionalni tek Ptujska 
Gora - Majšperk, ob 19. uri se 
bodo sestali na svečani seji 

občinskega sveta, ob 20. uri pa 
bo že tradicionalno srečanje 
društev občine Majšperk ter za
bava z ansamblom Spekter. 

V soboto, 25. septembra, bodo 
ob 10. uri v šotoru začeli tradi-
conalno srečanje starejših obča
nov, na katerega so povabili kar 
340 starejših. Ob 10. uri jih bo
do povabili v župnijsko cerkev 
sv. Miklavža na mašo, ob 11. uri 
bodo odprli razstavo društva 
kmetic iz Majšperka, društva 
gospodinj Stoperce in OŠ Majš
perk pod naslovom: Zdravje -
vrednote življenja, pripravili pa 
jim bodo tudi krajši kul turni 
program in jih pogostili. Zvečer 
ob 19. uri bodo pripravili še 
predstavo filmske uspešnice Ti -
tanic. 

Vrhunec 3. praznika občine 
Majšperk pa bo to nedeljo, 26. 
septembra, ko se bo ob 14. uri v 
prireditvenem šotoru pričela os
rednja proslava s slavnostnim 
nagovorom župana Franca 
Bezjaka, bogatim kul turnim 
programom in podelitvijo 
občinskih polaket in priznanj. 

A l . O z m e c 

M a j š p e r š k i ž u p a n F r a n c 
Bez jak 

N o v i p o d p o r n i z i d p o d c e r k v i j o na P t u j s k i G o r i je m e d p o m e m b n e j š i m i I n v e s t i c i j a m i , sa j j e v e l 
j a l več k o t 10 m i l i j o n o v t o l a r j e v 

PTUJ / ZLATAPOROKA ZAKONCEV VARVODA 

Petdeset zadovolinilt let 
četrtega septembra sta v kro
gu družine in prijateljev slavi
la zlato poroko Marija in 
Luka Varvoda iz Ptuja, Pa
nonska ul ica 2. Prvič sta se 
poročila 27. avgusta 1949. 

Zlata nevesta se je rodila v 
Spuhlji pri Ptuju, delala na 
ptujski vrtnariji , v otroškem 
domu, nato nekaj časa gospo
dinjila, potem pa se je znova za
poslila. Zlati ženin se je rodil v 
vasi Otok pri Sinju. Ob pr ihodu 
v Ptuj je najprej delal na 
občinskem komiteju, pozneje v 
Komuna lnem podjetju in Cer-
tusu, kjer je bil do upokojitve 
voznik avtobusa. V zakonu so 
se jima rodili trije otroci, nanje 
sta zelo ponosna, z njimi delita 
dobro in slabo. Ponosna pa sta 
tudi na štiri vnuke in še posebej 
pravnuka Miha in Marka, s ka
terima preživita marsikateri lep 
t renutek. 

Zlata zakonca Varvoda sta še 
vedno zelo aktivna, vesela sta, 
da jima še vedno služi zdravje. 
Rada delata na vrtu, hodita na 
sprehode, ko je gobja sezona, ju 
lahko srečate tudi v marsikate

rem gozdu. Ce sta se doslej 
dobro razumela, bo tako tudi v 
bodoče, sta prepričana. Res pa 
je, da lahko v zakonu dobro 
voziš, če znaš potrpeti in če si 
popustljiv. Zlati ženin pa je ob 

tem dodal, da je za moškega 
včasih zelo dobro, da njegova 
beseda ni zadnja. V jeseni 
življenja pa je že tako, da mora
ta zakonca drug drugega čuvati. 
Najbolj pa sta vesela, ko se ogla

sijo njuni otroci, vnuki in 
pravnuki . 

Zakoncema Varvoda želimo 
mnogo srečnih in zadovoljnih 
let tudi v uredništvu Tednika! 

MG 

Z l a t o p o r o č e n c a V a r v o d a . Foto: L a n g e r h o l c 



2 4 KRATEK CAS 

Info - glasbene novicel 

I n f o - k v i z 
Gotovo veste, kdo je na sliki. Izrežite glasovnico, vpišite od
govor, in če vam bo sreča naklonjena, vam bodo v prodajalni 
Tehnika Emone Merkurja Ruj podarili zgoščenko. 
Da je bil pred štirinajstimi dnevi na fotografiji Michael Jack-
son, je uganil B o r u t V a u p o t i č , M a l a v a s 2 4 , G o r i š n i c a . 

Čestitamo! 
Odgovore na današnje vprašanje pošljite {ali prinesite) na: 
Uredništvo Tednika, p.p. 95, 2250 Ptuj. R o k : č e t r t e k , 3 0 . 
s e p t e m b r a . 

I n f o g l a s b e n e n o v i c e l a h k o 
n a j d e t e t u d i n a I n t e r n e t u n a 
n a s l o v u w w w . r a d i o - t e d n i k . s i . 
T a s t r a n j e l e p o o b l i k o v a n a , 
t a k o d a v a b i m n a n j o v s e 
r a č u n a l n i š k e "sur fe r je" , k i j i h 
z a n i m a n o v a g l a s b a . 

Britansko skupino EU-
RVTHMICS sestavljata Annle 
Lennox - pevka in Dave Stevvart 
- kitarist in klavlaturist. Duet je 
do sedaj prodal več kot petde
set milijonov plošč, njun zadnji 
album z naslovom We Too are 
One pa je bil izdan leta 1989. 
EURVTHMICS načrtujeta po de
setih letih velik "come-back" s 
prijetno balado I SAVED THE 
WORLD TODAV ^MbM^^ ki bo 
prava sprostitev za vaša ušesa. 

TOTO, vrhunska studi jska in 
koncertna zasedba, je letos po
snela odličen album Mindfieids. 
Fantje kot drugo malo ploščo v 
ogenj pošiljajo skladbo MELAI-
NE :̂ ()K)̂ ()̂ (, ki je izzivalna mo
derna akustična pop/rock bala
da. 

Avstralska pevka NATALIE IM-
BRUGLIA je neverjetno zaslove
la s pesmijo Torn, ki so ji sledile 
prav tako uspešne pesmi, kot 
so Big Mistake, VVishing I was 
There in Smoke. Simpatična 
pevka prepeva zahtevno 
počasno ročk pesem IDENTIFV 
^Mel^brez pravega navdiha! 

Ameriška pevka SHERVL 
CROW se je rodila 11. februarja 
1963 in je trenutno na svetovnih 
glasbenih lestivcah s klasiko 
skupine Guns N'Roses z nas

lovom Svveet Child 0'Mine. Go
spodična CROW se ni kaj pre
več potrudi la v neobdelani 
srednje hitri ročk pesmi DIFFIC-
ULT KINO t̂B)B((, v kateri je naj
boljše igranje Erica CIaptona na 
solo kitaro. 

MELAINE C. je članica skupine 
Spice Giris, vendar je na solo 
poti zelo rokovsko usmerjena, 
kar je bi lo slišati v njenih 
prejšnj ih dveh uspešnicah 
When you're Gone (duet z Brya-
nom Adamsom) in Ga Ga. MEL 
C. pa me je popolnoma 
razočarala v udarnem ročk ko
madu GOING DOWN ki 
nima ne repa in ne glave. 

Kanadski rocker BRVAN 
ADAMS se je rodil 11 . maja 
1959. Njegov zadnji hit se ime
nuje CIaud Number 9, njegov 
zadnji album pa On a Day Like 
Today. Fenomenalni gospod 
ADAMS je v izredni formi v pe
smi INSIDE OUT ki je 
gladka "road" ali cestna pesem, 
okrašena z izjemnim ter 
poučnim besedilom. 

Ameriška pevka MEREDITH 
BROOKS je množice navdušila 
z ročk komadom Bitch. MERE
DITH sodeluje zdaj z rap pevko 
OUEEN LATIFAH v atraktivnem 
komadu LAV DOWN tttt ki 
je zelo posrečena agresivna 
mešanica ročka in rapa. 

Britansko lestvico je prejšnji te
den pretresla najstniška scena 
in tako so se pri vrhu znašli tile 
novi mladi izvajalci: LOLLV -
Mickev, THUNDERBUGS - Fri-

ends Forever in A1 - Summerti-
me of Our Lives. 

Adele Lynch, Keavy Lynch, Si-
nead 0'Carroll in Lindsay Horn 
sestavl jajo skupino B'WIT-
CHED, ki je z lansko mega 
uspešnico Cest La Vie to polet
je osvojila tudi ameriške pos
lušalce. Ženski kvartet prepeva 
pesmi JESSE HOLD ON 
vendar ta pop pesem ni nič no
vega, saj je žal čista kopija nji
hovih prejšnjih uspešnic - in to 
slaba kopija. 

BOB MARLEV je prav gotovo 
kralj regi glasbe. Njegovo pravo 
ime je Robert Nesta Marley. 
BOB je bil to poletje velik as na 
vroči Ibizi, saj so njegovo pe
sem SUN IS SHINING 99' 
^(BMel^remiksirali v vroč plesni 
r i tem; glavni remikser je bil 
Funkmaster De Luxe. 

Neil Tennant in Chris Lowe sta 
člana skupine PET SHOP 
BOYS, ki se ni najbolj izkazala z 
zadnjim komadom I don't Know 
What You Want but I Can't Give 
it Anymore. Super popularen 
duet se je potrudil s pomočjo 
remikserja Davida Moralesa v 
vročem disco komadu NEW 
YORK CITY BOY tttt, ki 
glasbeno čisto malo spominja 
na glasbo skupin Boney M. in 
Village People. 

David Breznik 

POPULARNIH 

1. Unpretty -TLC 

2 . Summer S o n 

-TEXAS 

3 . Gen ie in a Bottle 

- CHRISTINA 

AGUILERA 

4 . Ba i lamos 

- ENRIOUE IGLESIAS 

5 . Blue (Da Ba Dee) 

-EIFFEL 6 5 

6 . Heartbreaker 

- MARIAH CAREY & 

JAY-Z 

7 . American Woman 

- LENNY KRAVITZ 

8 . S h e ' s Ali I Ever Had 

- RICKY MARTIN 

9 . Summer GirI - LFO 

10. S m o o t h 

-SANTANA & 

ROB THOMAS 

Lestv ico POPIHJVR-J 
NIH 1 0 lahko poslušate 
v s a k o s o b o t o v večer
nem sporedu radia Ruj 

<m>IAladi d o p i s n i k i 

SONCE Ml POMEŽIKNE 
K o še z ju t ra j s p i m , pog leda 

skozi okno moje sobe sonce in 
me pocuka za lase. Ko vidi, da 
o d p i r a m svoje zaspane oči , se 
odmakne od okna in me opazu
je. Dvignem glavo in ga pogle

dam. Takrat se mi zasmeje in mi 
pomežikne . Stopim proti oknu 
in opazim, kako lepa je narava, 
ko posije sonce. Zasanjana zrem 
skozi okno in ugotovim, da bi 
b i l svet brez sonca, o t roškega 
smeha in kričanja nenavaden in 
drugačen . Tak ra t se s p o m n i m 

lepih, toplih počitniških dni, ko 
u g o t o v i m , da m o r a m v šo lo . 
Sonce je moja jutranja budilka, 
ki mi venomer p o m e ž i k n e , in 
moj jutranji prijatelj. 

Tea Jazbec, 6. a, 
OŠ Kidričevo 

DOBRA ČAROVNICA 
Nekoč je na vrhu nebotičnika 

živela dobra čarovnica. S svojim 
o s t r i m o č e s o m je opazova la 
otroke po vsej Ljubljani. Vsako 
jutro je gledala Miha, kako se je 
t ežko vstajal in ni ho te l i t i v 
šolo, Klaro, ki je vedno godrnja
la , da se n e m o r e u č i t i , in 
Tončka, ki je vsako jutro govo
r i l m a m i , k a k o je n e u m n a . 
Čarovnica si je izdelala načr t , 
kako bo te poredne otroke spre
men i l a v dobre . Mih i ju , ki ni 
hotel v šolo, je zjutraj po marga
r in i posula prašek zbujanja in 
veselja do šole. Klari je v čaj sti
snila l imono z voljo do učenja. 
Tončka, ki je vsako jutro govo
ril, kako je mama neumna, pa je 
spremenila v žabo za tri dni. Ob 
prvem jut ranjem svitu je žaba 
m o r a l a zače t i r eg l j a t i : "Moja 
mama ni neumna, neumen sem 
jaz!" in tako je rezljala do poz
nih večernih ur. Čarovnica Til-
ka ga je pustila regljati tri dni . 
Četrti dan ga je spet spremenila 
v Tončka. Zdaj vsako jutro, pre
den gre Tone v šolo, pove mami, 
da jo ima rad, jo poljubi in od
v ih ra n o v e m u dnevu n a p r o t i . 
Vsi otroci so bili od tedaj prid
ni. Če pa je bil kakšen poreden, 
je za to poskrbela čarovnica Til-
ka. 

Sonja Bela, 
OŠ Mladika 

PRIDRUŽIL SEM SE 
TABORNIKOM NA BORLU 

Nekega julijskega dne sem do
bil pošto Judo kluba Gorišnica. 

V pismu je pisalo, da me vabijo 
na tabor judoistov. 

Ko je napoči lo jutro odhoda, 
sem natovoril kolo in se odpeljal 
p ro t i Bor lu . Pr i spe l sem pred 
grad Bori in zagledal sem, kako 
judoisti skrbno postavljajo šoto
re. Seveda sem se jim pridružil. 
Prvi dan na taborjenju je minil 
v znamenju postavljanja šoto
rov. Zvečer , ko pa smo se od
pravljali spat , pa je začelo bli
skati in grmeti . K bliskanju in 
grmenju pa sodi še dež. Začelo 
je močno deževati . Nepopisna 
huda ura! Naslednje jutro smo 
se o d p r a v i l i p r o t i g r a d u na 
zajtrk. Po zajtrku pa smo imeli 
angleščino. Angleščina je trajala 
eno uro. Po angleščini smo ime
li p ros to do kosi la . P r i kosi lu 
smo ugotovili, da bomo vse teh 
pet dni jedli vegeterijansko hra
no . Ta h r a n a ni ugajala n iko
m u r izmed nas. Naslednji dan 
smo se šli vozit s kanuji in kaja
ki po reki Drav i . Z avtomobi
lom smo se odpeljali do jeza v 
Markovcih. Tam smo se razdeli
li v skupine in se naložili v ka
nuje in kajake. Odvesla l i smo 
p r o t i B o r l u . Po nekaj u r a h 
vožnje smo prišli do Borla. Vsi 
smo bili izmučeni. Odšli smo na 
k o s i l o , po kos i lu pa smo bi l i 
prosti do večera. Zadnji dan pa 
smo kolesarili po lepih haloških 
gričih. Ta dan je minil zelo hi
tro. Spakirali smo prtljago in se 
odpravili domov. 

V j u d o k a m p u smo se ime l i 
zelo lepo, le h rana nam je po
kvarila nekaj lepih trenutkov. 

Darjan Podgoršek, 5. c, 
OŠ Gorišnica 

NEPOZABNE POČITNICE 
Spet je september. Zdaj sme že 

petošolka. Še vedno pa se spo
m i n j a m l e p i h t r e n u t k o v iz 
letošnjih počitnic. 

Del počitnic sem letos prežive

la na morju. Bili smo na otoku 
Braču v m e s t u Supe ta r . Rada 
p l avam, zdaj pa se z n a m tud i 
potapljati. Pod vodo sem opazo
vala zanimive školjke in sein jih 
nekaj tudi prinesla iz vode. Če je 
bila v kater i naseljena morska 
žival, sem školjko vrnila v mor
je. Videla sem tudi rakce, ki so 
se počasi premikali po morskem 
dnu. Občudovala sem bogastvo 
morskega sveta. 

D r u g o z a n i m i v o p o č i t n i š k o 
doživetje je bil sončni mrk. Že 
zgodaj zjutraj smos e odpravili v 
Budince na Goričko. To je naj
bol j s e v e r n a vas S loven i j e . 
S o n č n i m r k s m o opazova l i z 
zaščitnimi očali. Luna je počasi 
prekr i la Sonce. Stemnilo se je. 
Tedaj se je na nebu prikazal dia
mantn i prstan. Sneli smo očala 
in zagledali sončevo korono. Ta 
prizor je trajal le kratek čas. Bil 
je veličasten. Spet se je prikazal 
p r s t an in spet smo si zaščit i l i 
oči. 

Tako kot je minil sončni mrk, 
so minile tudi počitnice. Komaj 
čakam doživetij , ki nam jih bo 
prineslo novo šolsko leto. 

Neja Rošker, 5. c, 
OŠ Gorišnica 

GOBE IN PRESTRAŠEN 
ZAJČEK 

Nekega lepega sončnega dne 
sta se mamica in teta D a r i n k a 
zmenili, da gresta po gobe. Tudi 
mene sta vzeli zraven, saj sem 
prava gobarka. 

Tako smo že nekaj časa hodile 
po gozdu, a gob nismo našle ve
l i k o , za to je moja domiš l j i j a 
začela sama tavati po gozdu. Ne
nadoma sem nekaj zagledala v 
bližnjem grmu. Čisto po t ihem 
sem šla do grma, da bi videla, 
kdo se skriva in me opazuje. Se
veda v grmu ni bil n ihče drug 
kot zajček, ki je ob prihodu nas 
t reh postal zelo plašen. Nekaj 
časa sem ga opazovala, saj je bil 
še čisto majhen. V bližini me je 
opazovala mamica, kaj bom na
redila. Zajček jo je hitro ucvrl v 
d r u g i g r m , jaz pa sem se 

ustrašila tako zajčka kot mami
ce, ki se je temu dogodku na ves 
glas smejala. 

Zame je to bil lep dogodek, saj 
sem v gozdu srečala zajčka. Mis
lim pa, da zajček ni bil vesel mo
jega obiska v svojem skromnem 
domu. 

Nataša Štumpf, 5. b, 
OŠ Gorišnica 

POČITNIŠKIH DNI JE ^ 
VEDNO PREMALO 

"Hura!" smo zak l ica l i , ko je 
šolski zvonec odzvon i l konec 
zadnje šolske ure. Z izkazi v ro
kah in z veselimi obrazi smo se 
poslovili od učiteljice Aleksan
dre in drug od drugega. Začele 
so se brezskrbne počitnice. 

Že tretji dan sem se s prijatelji 
odpravil v ptujske toplice. Vese
lo smo čofotali po vodi in se za-« 
bavali. Vsem je to bilo prvič, da 
smo bili v toplicah brez staršev. 
Vendar vse lepo hitro mine in že 
je prišel čas, ko smo odpešačili 
proti železniški postčaji, od ko
der smo se z v lakom odpeljali 
d o m o v . D r u g e d n e v e sem 
več inoma preživljal ob žogi, 2 
gasilci pa smo vadili tudi za tek-
m o v a n j e . T a m s m o dosegli 
izvrstno drugo mesto. Dobro pa 
mi bo v s p o m i n u os ta la prva 
vaška olimpiada. Tu me je dole
tela ta čast, da sem sprejel olim
pijsko zastavo, ki jo je prinesel 
padalec. Slovesno so jo dvignili) 
jaz pa sem žarel od ponosa. Av
gus t a pa smo se o d p r a v i l i na 
morje. Pot nas je vodila do Bio' 
grada, kjer smo šli na trajekt in 
se odpe l ja l i na o tok Pašman. 
Kopanje, r ibolov, vožnja z gu
mijastim čolnom in ogled Kor-
natov. Vse je zelo hi t ro minilo 
in morju sem lahko le še poma
hal v slovo. 

Začel se je september in sp^^ 
sedim v šolski klopi ter vem, 
bom moral do drugih počitnic 
t rdno delati , da bodo spet tako 
lepe, kot so bile te. 

Tadej Sok, 5. b, 
OŠ Gorišnica 

LUJZEK 
Dober den vsoki den! Moren 

vam takoj povedati, da srna z 
Mico čista blažena, saj srna bla 
na obiski svetega očeta v Mar-
progi in srna se glih zaj domu 
pripelalal. Vtisi so čista friški in 
zmontrana srna tudi tak, kak da 
bi mučenika bila. Lepo in 
veličastno je bilo, gužva pa tudi 
tokšna, ke srna se skoro zgubila. 
Moren vam rečti, da je zodji 
cajt, ke bomo tudi Slovenci svo
jega svetnika meli. Antuni Mar
tini Slomškeki fali od blaženega 
do svetnika samo še en čudež. 
Gdo bo se to zgodilo, še ne vemo, 

jaz pa resnično mislin, da se pri 
nas čudeži že dogojajo v obliki 
čudne, pardon čudežne politike 
in čudnega gospodarstva. Pri 
nas je v zgodnjih letih tejko 
"svetnikov", ki majo roke k sebi 
obrjene in vse povprek lastninijo 
oziroma krodnejo, kak smo tudi 
včosik rekli. 

Je pa naš bodoči svetnik 
Slomšek resnična vejki Slovenec 
in svetovljan. Ce bi meli še več 
takšnih v prejšnjih in gnešjih ca-

jtih, bi nam resnično bojše in 
lepše šlo. Jegove pesmi so provi 
balzam za dušo in telo in dugo 
sploh nesmo vedli, da jih je 
napisa škof Slomšek. Opevlejo 
vse lepe in dobre stvari na sveti 
in zaničuvlejo naše slabosti. 
Pravzaprav Je žalostno, da vejke 
može in žene iz naše pretekle 
zgodovine častimo šele stu ali pa 
več let od njihovega rojstva ali 
pa smrti in ne v tistem cajti, ko 
živijo in dobra dela delajo. Slo
mšek Je že eden od njih in dužni 
smo mu vejko spoštovanje. 

Ker Je meja Slomšek rad 
gorice in vino, se zdaj obrnimo 
na naše vinske griče, v kerih 
klopotci in črički pojejo in 
naznonjajo bližajočo se ok
tobrsko trgotev. MoJa Mica Je že 
orehe nabrola, da bo povitica ob 
trgotvi, v štalinki se prolenk de
beli, v kleti v koti pa stori vincek 
rm beroče čoka, ne pozobimo še 
storega mačoka, ki pod bra-
Jdami na klobose čoka. A, ste 
vidli, da se mi že rime delajo in 
na preši obroči štelajo... 

Še to van moren povedati, da 
so me novinari na svojo 
ribičijado v Bodkovce k 
Slodnjakovim povobili. Blo Je 
prejšjo soboto in Jaz sen v 
glovnem samo črve vičija 
plavati. Blo je odlično in še na 
stuletnico akademika Slodnjak-
ovega Tuneka smo se spunli, tak 
ke smo k jegovi spominski plošči 
položili rože. Tejko za gnes in 
drugi tjeden več. 

Vas lepo podavlja vaš 
LUJZEK 

http://www.radio-tednik.si
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STROKOVNJAKI SVETUJEJO 

Siliranje lioruznega zdroba 
\ Sloveniji je posebej na prašičerejsidh lunetijali zelo razširjen 
gačin konzerviranja svežega koruznega zrnja s siliranjem. V ta 
namen koruzno zrnje zdrobimo in shranimo v razne oblike si
losov. Pri tem je zelo pomembno, da temu delu posvetimo vso 
pozornost, da ne izgubimo na hranilni vrednosti koruznega 
jrnja in da preprečimo procese, ki povzročajo zdravstveno opo
rečno krmo za živali. 

Siliran koruzni zdrob je zelo 
Icvalitetna krma s temile vseb
nostmi v kilogramu zdroba: 
Surova vlaknina (%) 2-3 
prebavljive sur. beljakovine (g) 

86-92 
Skupne hranilne snovi (g) 870 - 910 
>ietabolne energije (MJ) 1,5-1,6 
prebavljivost organske snovi (%) 

85-90 
Optimalen čas spravila zrnja je 

takrat, ko se prekine dotok hranil 
iz storža v zrno, kar opazimo s for-
niiranim črnim slojem na korenu 
zrna. Optimalna vlažnost zrnja za 
siliranje je od 30 do 35 % vlage. 
Vlažnost zrnja vpliva na proces si
liranja in predvsem na procese pri 
odprti silaži. Suhe silaže zrnja so 
bolj podvržene naknadni fermen-
taciji, plesnenju in gretju odprtih 
silaž. Vlažne silaže so povezane z 
večjimi izgubami hranilnih snovi 
ter slabšo ješčnostjo živali. Naj
primernejše je, da se držimo opti
malne vlažnosti, to pa ugotovimo 
z meritvijo. 

Debelina mletja zrnja je po
membna iz dveh vidikov: dobro 
zmleto zrnje se bolje tlači in v 
takšni silaži ostane manj zraka, iz
koristek živali v jjrebavnem trak
tu je boljši. Zeleno kvaliteto 
dosežemo, če je od 65 do 76 % del
cev debeline do 2 mm. Test opra
vimo s presejavanjem na situ. 

Priprava silosnih prostorov je 
eno od važnih opravil. Stene silo
sov morajo biti očiščene, odstran
jeni ostanki prejšnje silaže, ki so 
praviloma tudi gojišče plesni. 
Pred pričetkom siliranja je po
membno, da ocenimo količino 
inevno odvzete silaže in temu pri-
iagochmo površino silosa ob 
odvzemu. Pomagamo si lahko z 
dodatnimi vmesnimi stenami. Za
gotoviti moramo minimalno 5 cm 
dnevnega odvzema silaže v hlad

nem in 10 cm v toplem obdobju 
leta. Ugotoviti je potrebno tudi 
zrakotesnost silosnih sten, da pre
prečimo dotok zraka. 

Tlačenje silaže je naslednje 
važno opravilo, ki ga opravljamo 
sproti za vsako plast posebej. Pra
viloma opravimo to s hojo po 
silaži, razen pri večji silosih, kjer 
je možno tlačiti s traktorji. Po na
polnitvi silosa je potrebno silažo v 
čim krajšem času zrakotesno po
kriti. Folijo nato obtežimo in 
zaščitimo proti ultravijoličnim 
žarkom. 

Za doseganje primerne konzer-
viranosti zdroba je potrebnih 
okrog 5 tednov. V tem obdobju se 
s pomočjo mlečnokislinskih bak
terij sladkorji pretvarjajo v 
mlečno kislino, ki je konzervans 
in preprečuje kvarjenje silaže. V 
mokrih silažah se tvorijo večje 
količine maslene kisline, ki je ne
prijetnega vonja in okusa. Mlečna 
kislina je brez vonja in okusa, zato 
lahko kvaliteto silaže ugotovimo 
že po vonju. 

Pri stolpnih silosih, ki so 
večjega premera, se nam pogosto 
pojavljajo problemi kvarjenja 
silaže ob odvzemu. Zarach polzen-
ja vlage v spodnje plasti je silaža v 
spodnjih plasteh premokra in jo 
živali nerade konzumirajo, v 
zgornjih plasteh pa je suha in bolj 
podvržena naknadnim fermenta-
cijam in plesnenju. Zato je pripo
ročljivo posebej pri silosih večjega 
premera namestiti med posamez
ne plasti (na vsak meter višine si
losa) folijo, ki preprečuje polzenje 
vlage in predvsem prodor zraka v 
nižje plasti pri odprtih silažah. Po 
višini lahko pregradimo tudi kori-
taste silose. 

Kapaciteta silosov je odvisna od 
potreb po krmi in s koruzo zaseja
nih površin. Potrebna prostorni

na silosa za spravilo zrnja iz hek
tarja koruze pri pridelku okrog 10 
t/ha je 11 m3 prostornine silosa. V 
grobem porabimo za pitanje treh 
prašičev od 25 kg do 110 kg žive 
teže 1 m3 siliranega koruznega 
zdroba. Na podlagi teh norm si 
tudi izračunamo okvirno prostor
nino silosov na kmetiji. 

Odvzem silaže koruznega zdro
ba iz silosov je na kmetijah pravi
loma ročen. Pri odvzemu je zelo 
pomembno, da silažo odvzemamo 
enakomerno po celi površini 
odpnega silosa. Stena ali površina 
silaže naj bo čim bolj ravna, da je 
manj površine izpostavljene zra
ku. Na 1 m2 površine silosa je ide
alno rediti vsaj 40 prašičev pitan
cev, s tem zagotovimo 5 cm dnev
no odvzete silaže tudi na začetku 
pitanja. V plemenskih rejah naj 
bo 15 plemenskih svinj na 1 m2 
površine silosa. Rejci z manjšim 
številom živali morajo površino 
ustrezno prilagoditi. 

Zaključek 
Izguba hranilne vrechiosti silira

nega koruznega zdroba je dosti
krat povezana z nepravilnostmi 
pri samem siliranju. Zato je po
trebno čim več napak odpraviti že 
na začetku. Za ugotavljanje 
vlažnosti zrnja so uporabne tako 
hitre terenske metode kot labora
torijske analize. Za dimenzije si
losov pa si je potrebno vzeti čas in 
si ustrezno izračimati vrednosti. 
Kvalitetna silaža kortiznega zdro
ba je osnova dobre prireje in 
zch-avja živali, zato se je vredno 
potruditi. Metode za preprečevan
je kvarjenja silaž ob odprtju silo
sov (tretiranje površin) so dosti
krat nepotrebne in predstavljajo 
dodatni strošek na kg krme. 

Za dodatne informacije in na
svete se lahko obrnete na Kmetij
sko svetovalno službo pri OZVZ 
Ptuj. 

Peter Pr ibož ič , un iv . d i p l . 
kmet . i n g . , spec ia l i s t za 

p r a š i č e r e j o , 
OZVZ Ptuj - Kmetijska sveto

valna služba 

SVETA ANA / 7. OBČNI ZBOR KZ LENART 

Preživeli bodo veliki in 
dobro organizirani kmetje 
v osrednjih Slovenskih goricah je kmetijstvo pomembna gospodarska panoga, a se srečuje 
z velikimi težavami. Na nekatere so opozorili tudi na nedavnem, 7. občnem zboru lenarške 
kmetijske zadruge, ki praznuje letos 20- letnico uspešnega delovanja. 

Zadruga je pomembno vplivala na oblikovanje 
kmetijske politike v zadnjih desetletjih in odkupi 
več kot tri četrtine vseh kmetijskih pridelkov in 
produktov v osrednjih Slovenskih goricah. Pokri
va območje nekdanje velike občine Lenart in sega 
tudi v predele Šentilja, Gornje Radgone, Svetega 
Jurija ob Ščavnici in Pesnice. Najbolj je osredo
točena na osrednje Slovenske gorice, torej na 
občine Benedikt, Cerkvenjak, Lenart in Sveta 
Ana. Zato ni naključje, da so se občnega zbora ude
ležili tuch trije župani, in sicer župan Benedikta 
Milan Gumzar, lenarški župan Ivan Vogrin in 
župan Svete Ane Bogomir Ruhitel. 

Zadruga ima šest kmetijskih trgovin, dva ben
cinska servisa in eno trgovino z živili. Osrednji 
problemi kmetijstva v tem delu Slovenskih goric 
so razdrobljena posest, težji pogoji pridelovanja in 
splošne težave kmetijstva, ki se v Slovenskih gori
cah zrcali v slabših odkupnih pogojih. Na najs
labšem so že nekaj let pridelovalci jagodičevja - ro
bid, malin in ribeza, ki so nekoč donosno proiz
vodnjo skoraj povsem opustili. 

Najpomembnejša tako ostaja živinoreja, 
predvsem pridelava mleka. Lenarška kmetijska za
druga odkupi letno več kot 10 milijonov litrov 
mleka, zaracii znanih težav z odkupom pa so pride
lovalci nejevoljni in zaskrbljeni hkrati. Na 
občnem zboru so poudarili, da najhuje šele pride 
in da bodo ob vstopu Slovenije v Evropsko imijo 
preživele samo velike in tržno usmerjene kmetije, 
boljše možnosti za preživetje bodo imeli tudi večji, 
dobro organizirani in predvsem združeni kmetje. 

so še menili poznavalci razmer v lenarškem in slo-
venskogoriškem kmetijstvu in opozorili na struk-
tm-ne težave, ki so iz leta v leto večje. V zaostrenih 
razmerah se za kmetovanje mladi ne odločajo več 
in tudi nekaterim predelom Slovenskih goric grozi 
zaraščanje. Zato bodo poskušali zagotavljati pogo
je za preživetje na manjših kmetijah, tako da bi 
ohranili poseljenost podeželja in kulturno krajino. 
Pri tem bo sodelovala tuch Kmetijska zadruga 
Lenart, so povedali na dobro obiskanem občnem 
zboru pri Sveti Ani v Slovenskih goricah. Po
membnejši kmetijski panogi sta tuch sadjarstvo in 
vinogradništvo, v zadnjem času pa veliko stavijo 
tuch na dopolnilne dejavnosti. 

Poslovanje v minulem letu je bilo zadovoljivo, 
kljub težavam pri odkupu so poskušali odkupiti 
tržne presežke in zagotoviti sredstva za likvidnost
no poslovanje. Prihodek so povečali za skoraj 10 
odstotkov in je znašal skupaj 2 milijarch in 225 mi
lijonov tolarjev. Poleg velikega odkupa mleka 
opažajo tuch znaten odkup bekonov. Skupaj so od
kupili 10.956 bekonov, 3646 pujskov, 748 telet in 
2054 glav mladega pitanega goveda. Zaradi 
manjšega staleža krav v osrednjih Slovenskih gori
cah teleta uvažajo iz Češke, Poljske in Madžarske. 

Na občnem zboru lenarške kmetijske zadruge so 
govorili tuch o dopolnitvi zadružnih pravil in o ne
katerih drugih aktualnih problemih, ki tarejo slo-
venskogoriške kmete. Teh pa je na žalost več kot 
preveč. 

Marjan T o š 

STROKOVNJAKI ENERGETSKE SVETOVALNE PISARNE SVETUJEJO 

Uporaba plina v gospodinjstvib 
Nadaljevanje iz prejšnje številke 

Možnih je več načinov ogrevan
ja s plinom: 

- lokalno ogrevanje - ogrevanje s 
plinskimi pečmi 

- etažno ogrevanje s kombinira
nimi plinskimi grelniki 

- centralno ogrevanje 
- ogrevanje s sevalnimi plinski

mi trosili 
Pri izbiri načina ogrevanja s pli

nom moramo upoštevati 
tehnične, ekonomske in posebne 
zahteve, ki se velikokrat prepleta
jo. Projekt mora izdelati poob
laščen projektant ali pooblaščena 
projektna organizacija. Projekt 
mora poleg podatkov, potrebnih 
za projektiranje ogrevalnega sis
tema (klimatski pogoji, tlorisi in 
prerezi vseh etaž, gradbeni mate
riali, steklene površine, vrsta oz. 
izbira ogrevalnega sistema, izved
ba chmovochiega sistema, elek
trična energija, parametri goriva, 
priprava tople vode, regulacija 
sistema, plinska oprema, varnost
ne naprave in seveda vrsta kotla, 
prezračevanje itd.), vsebovati 
tudi izračun toplotnih izgub. 
Izračun toplotnih izgub (npr. po 
standardu DIN 4701) je zelo po
memben za pravilno in ekono
mično delovanje ogrevalnega sis
tema. Najpogostejša napaka je 
prechmenzioniranje sistema, kar 
povzroča prevelike toplotne izgu
be, izkoristek kotla je zaradi tega 
bistveno slabši, gorilnik koda se 
neprestano vključuje in izkl
jučuje, kar povzroča, da so razme
re v chmniku nestabilne, izločajo 
se tudi velike količine vlage. 
Manj kvaliteten dimnik bo tako 
hitro propadel. 

Nedopustno napako bomo sto
rili, če bomo pri adaptaciji ogre
valnega sistema (npr. pri zamen
javi premoga ali kurilnega olja s 
plinom) upoštevali nazivno moč 
obstoječega kotla in izbrali plin
ski grelnik enake moči. Ta bo go
tovo prechmenzioniran, potreben 
je nov izračun toplotnih izgub. 

Lokalno ogrevanje 
s plinskimi pečmi 

Uporabljamo jih takrat, kadar 
želimo ogrevati samo posamezne 
prostore. Pri nas ta način ogre
vanja ni razširjen. 

Plinske peči, ki nimajo prikl
jučka na dimnik, niso primerne, 
ker zahtevajo izdatno prez
račevanje prostora, ki ga ogreva
mo. Zato uporabljamo peči, ki 
imajo priključek na chmnik. 
Možna je tudi izvedba z odvodom 
dimnih plinov ob fasach. Nazivna 
moč teh peči je od 2,9 do 12 kW. 

Etažno ogrevanje 
zaključene 
stanovanjske enote 

Za ta namen, ki je zelo razširjen 
za ogrevanje stanovanj in inchvi-
dualnih hiš, najpogosteje upo

rabljamo kombinirane etažne 
plinske grelnike ali specialne kot
le za etažno ogrevanje. 

Kombinirani plinski grelnik je 
kompletna enota za toplovodno 
ogrevanje in pripravo tople vode. 
To pomeni, da je opremljen z vso 
potrebno armaturo, raztezno po
soda in obtočno črpalko. Zahteve 
za izvedbo so podane po DVGW 
G 645. Plinski priključek je izve
den fiksno, obvezen je dimniški 
priključek z varovalom vleka. Za 
kombinirane plinske grelnike do 
nazivne moči 50 kW veljajo pra
vila za instalacijo hišnih plinskih 
trosil, za nazivne moči preko 50 
kW pa pravila za instalacije v 
plinskih kotlovnicah. Nazivne 
moči so najpogosteje od 9,5 do 37 
kW. Vgrajen morajo imeti sistem, 
ki preprečuje hkratno delovanje 
grelnika za ogrevanje in grelnika 
za pripravo tople vode (t.i. "solo 
stikalo"). Odvod chmnih plinov je 
izveden s pomočjo ventilatorja, 
zaradi nastalega podtlaka prihaja 
v prostor zrak, potreben za zgore
vanje. Takšen priključek je 
možen skozi streho, teraso, zu
nanjo streho itd. Nekateri kombi
nirani plinski grelniki skrbijo za 
dovod zraka tako, da imajo pose
bej izvedeno dimovodno cev in 
ob njej cev za dovod potrebnega 
zgorevalnega zraka v prostor. 

Če vgrachmo kombinirani plin
ski grelnik v omaro, moramo 
poskrbeti za ventilacijske odprti
ne zgoraj in spodaj, prosti prerez 
mora biti najmanj 600 cm2, raz
dalja med stranicami omare in 
grelnika pa najmanj, 10 cm. Pros
tor, kjer je nameščen kombiniran 
plinski grelnik, mora biti dobro 
prezračevan. Če je npr. nameščen 
v kopalnici, moramo poskrbeti za 
dovod in odvod zraka. 

Kombiniran plinski grelnik 
lahko priključimo na klasičen 
dvocevni ali na enocevni ogreval
ni sistem. Enocevni sistem je pri
poročljiv pri naknadni vgradnji v 
obstoječih zgradbah, ker je ce
nejši od dvocevnega in ima boljše 
regulacijske sposobnosti. 

Specialni plinski kotli so 
večinoma litoželezni. Za zgore
vanje plina uporabljamo 
predvsem atmosferske gorilnike. 
Nazivne moči so od 9 do 93 kW. 
Manjše enote postavljamo v ku
hinje ali pomožne prostore kot 
del pohištvene opreme, večje pa v 
klet. Gorilnik nima vrtečih se de
lov, plamen je nadzorovan na 
principu termoelektrične nape
tosti, torej nima občutljivih elek
tronskih komponent. Kotel je 
opremljen s kontrolo pretoka, 
piezoelektričnim vžigalnikom, 
plinsko progo, obtočno črpalko 
in raztezno posodo. Lahko ima 
vgrajen bojler za pripravo tople 
vode. 

Kadar želimo zagotoviti 
možnost uporabe različnih ener-
gentov, npr. za večje stanovanj

ske objekte, uporabljamo univer
zalne kotle. V takšnem kotlu 
lahko zgoreva trdno, tekoče ali 
plinasto gorivo. Opremljen je s 
tlačnim gorilnikom, ima lahko 
vgrajen bojler za pripravo tople 
vode. Če je njegova nazivna moč 
večja od 30 kW, mora biti 
nameščen v posebnem prostoru. 
Za kotel, katerega nazivna moč je 
večja od 50 kW, pa veljajo predpi
si o plinskih kotlovnicah. V vsa
kem primeru pa mora biti kotel 
priključen na poseben dimovodni 
kanal. 

Centralno ogrevanje 
Toploto iz enega vira (npr.kot-

la), nameščenega v kotlovnici, s 
pomočjo grelnega medija vochmo 
do posameznih ogrevalnih pros
torov. Prednosti centralnega 
ogrevanja so manjše število 
kurišč in chmnikov in s tem 
manjše onesnaževanje okolice, 
boljši izkoristki kodov, manjša 
poraba prostora in upravljanje 
ene strokovno usposobljene ose
be s sistemom za večje število po
rabnikov. Pomanjkljivosti 
takšnega sistema pa so večji in
vesticijski stroški in pogonski 
stroški ter težave pri obračunu 
stroškov za porabljeno toploto. 
Kot vir toplote služijo specialni 
plinski kotli z atmosferskim go
rilnikom, kondenzacijski kotli, 
univerzalni kotli s tlačnim goril
nikom, rekonstruirani kotli za 
trdna goriva z atmosferskimi in 
tlačnimi gorilniki. 

Zamenjava in 
predelava kotlov 

č e naletimo na zahtevo po za
menjavi ali predelavi kotla, je 
smiselno in koristno pri tem 
upoštevati nekatera pravila. 

Poznati moramo potrebno to
plotno moč kotla, če stari kotel 
zamenjamo z novim. To je zelo 
pomembno, če je predvidena za
menjava energenta. V tem prime
ru ne smemo izbrati kotla z enako 
močjo, ker je stari kotel verjetno 
toplotno prechmenzioniran in je 
potreben nov izračun toplotnih 
izgub. 

Kotla, ki je starejši od 10 let, ne 
predelujemo, temveč ga zamenja
mo. 

Pregledati moramo chmovodno 
instalacijo in ugotoviti, ali je pri
merna tuch za nov ali predelan 
kotel ali za drugi energent. 

Glede na vrsto kotla in potreb
no moč kurišča moramo izbrati 
gorilnik (nadtlačni ali atmosfer
ski). 

Pred zamenjavo kotla moramo 
preveriti gabarite novega kotla 
ter upoštevati vso potrebno arma
turo in varnostne ukrepe. 

V primeru, da bi zamenjava go
rilnika na kotlu zahtevala prede
lavo kiurišča, moramo zamenjavo 
prepustiti proizvajalcu kotla. 

Nadaljevanje prihodnjič 
B o j a n G r o b o v š e k , 
un iv . d i p l . i n g . s t r . 

ŠPORTNI KOLEKTIVI NA PTUJSKEM 

Športno društvo Panorama 
s športom se ukvarja vedno več ljudi, ki se združujejo v društva 
ali klube. Več zanimanja za razne oblike rekreacije je v mestih 
in to je bil vzrok za ustanovitev športnega društva Panorama v 
Ptuju. 

Predsednik društva Avgust Lah 
je povedal, da so društvo ustano
vili v lanskem juliju na pobudo 
športnih navdušencev, da bi čim 
bolje izkoristili igrišča pri domu 
krajanov in dom. Najprej so se lo
tili namiznega tenisa. Letos so 
začeli šolo namiznega tenisa za 
najmlajše, veliko zanimanja za ta 
šport je tudi med veterani, lotili 
so se košarke, nogometa, predsta
vili pa bodo tudi lokostrelstvo in 
čolnarjenja, v domu krajanov pa 
se bodo zbirali tuch šahisti. Zra
ven tega so se aktivno vključili v 

akcijo ob mesecu športa in 19. 
septembra na igrišču Panorame 
organizirali turnir v igranju 
trojk. Sledila bo še akcija 
čiščenja okolja doma in igrišča. 

Za vse tiste, ki se bodo želeli re
kreativno ukvarjati s kakšnim 
športom, bo dovolj prostora. Fi
nanciranje društva ne bo dru
gačno kot drugod. Predsednik 
društva je povedal, da so dobili 
prvo pomoč pri nabavi robota za 
namizni tenis od ptujske SDS. 

Dani lo K la jnšek Avgust Lah 



ŠPORT 

ŠPORTNE NOVICE 
ROKOMET m 
Turnir la kurenfovo kapo 

ženski rokometni klub Ptuj pripravlja tradicio
nalni turnir za kurentovo kapo, ki bo v soboto ob 
12.30 v športni dvorani (>nter. domačipkah 
bodo nastopile še ekipe iz Cakovca, Žalca in Skoc-
jana. 

I.k. 
TRAP m 
Odprtje olimpijskega sfrelišia 

Jutri, 24. septembra, odpirajo ob 12. uri na stre-
lišCni Gaj pri Pragerskem najsodobnejši strelski 
center v Sloveniji - olimpijsko strelišče za discipli
ne trap, dvojni trap in skeet, katerega lastnik je 
podjetje Interexpo Igorja Rakuša. Otvoritveni na
govor bo imel minister za ^urizem in malo gospo
darstvo Janko Razgoršek. Že naslednji dan, v so
boto, 25. septembra, ob 9. uri bo na strelišču tek
movanje za Grand Prix Slovenije na 75 tarč, v ne
deljo, 26. septembra, ob 9. uri pa tekmovanje za 
Grand Prix Slovenije na 50 tarč ter približno ob 
14. uri finale v vseh konkurencah. 

TEK m 
Od Ptujske Gore do Majšperka 

športno društvo Ptujska Gora organizira ob 3. 
prazniku občine Majšperk tek od Ptujske Gore 
skozi naselji Stogovci in Stanečka vas do Majšper
ka. Občane vabijo, da se množično udeležijo tek
movanja, ki bo v petek, 24. septembra, s startom ob 
18. uri na igrišču ŠD Ptujska Gora in s ciljem pred 

gasilskim domom v Majšperku. Podelitev pokalov 
najboljšim tekačem bo ob 20. uri v prireditvenem 
šotoru na skupnem srečanju društev občine 
Majšperk. 

TRIATLON • Dria¥no prvenstvo 
¥ Murski Soboti 

Ptujčana Sašo Erlih in Radovan Ačimovič sta 
udeležila državnega prvenstva v olimpijskem triat
lonu v Miu^ki Soboti. Erlih je bil v absolutni kon
kurenci osmi, Ačimovič pa deseti, medtem ko je v 
kategoriji veteranov pristal na drugem mestu. 

Milan Krajnc Pavlica 
ŠAH • Jutri simultanka v 
restavroiiji PP 

Jutri ob 16. uri bo v prostorih restavracije PP 
Ptuj na Novem trgu v Ptuju simultanka s šahov
skim mojstrom Domnom Krumpačnikom. Njego
vi nasprotniki bodo člani ekipe PP in drugi gosti 
restavracije, ki se bodo za igranje prijavili petnajst 
minut pred pričetkom simultanke. Imamo jo 
lahko kot nov začetek kavarniškega šaha v Ptuju, 
ki je imel nekoč že lepo tradicijo. 

Sicer pa lahko ob tej priložnosti zapišemo tudi 
nekaj spodbudnih besed o ptujskih šahistih, 
združenih v ŠD ftuj, ki so prejšnjo soboto^v okvi
ru šahovskega pokala Slovenije premagali ŠD Tol
min s 3:1 in se tako uvrstili v polfinale pokala, v 
katerem bodo nasprotnika dobili z žrebom. Posa
mezni izzidi: Polajžer - Podlesnik remi, Knun-
p^čnik - Mikac remi, Brglez - Peniš 1:0 in Roškar 
-Semrl 1:0. 

MG 

NAMIZNI TENIS 

/. SNTL ŽENSKE 
• Petovia - Ilirija 
1:6 

Prvenstvo v novi tekmovalni se
zoni so pričele tudi igralke N T K 
Petovia. V prvem krogu so imele 
za nasprotnice zelo močno ekipo 
ljubljanske Ilirije in imele trdo 
delo, še posebej ker so nastopile 
brez svoje prve igralke Katarine 
Golič. Rezultati: Moj silo vičeva -
Logatskaja 0:2, Zalezina - Pečka-
jeva 2:0, Steblovnikova - Dermas-
tija 0:2, Zalezina - Logatskaja 0:2, 
Mojsilovičeva - Dermastija 0:2, 
Steblovnikova - Pečkajeva 0:2, 
Mojsilovičeva/Zalezina - Dermas-
tija/Logatskaja 0:2. 

7. SNTL - MOŠKI 
• Petovio - Radlje 
0:6 

S porazom so v novo prvenstvo 
startali tudi igralci Petovie. Gosti

li so ekipo Radelj, ki se je za to se
zono okrepila. Ekipa Ptujčanov je 
v prvi slovenski ligi edina brez 
tujcev in s samo v svojem klubu 
vzgojenimi igralci. Še najbližje 
osvojitvi točke je bil Gregor 
Zafoštnik. Rezultati: Janžekovič -
Pavič 0:2, G. Zafoštnik - Nišovič 
1:2, M. Zafoštnik - Kus 0:2, Gre
gor Zafoštnik - Pavič 1:2, 
Janžekovič - Kus 0:2, M. 
Zafoštnik - Nišovič 0:2. 

2. SNTL ŽENSKE 
# Poraz in zmaga 

Mlade ptujske namiznoteniške 
igralke ptujske Petovie so v sobo
to odigrale dve prvenstveni 
srečanji. Proti Mariboru so izgu
bile, kljub temu da so bile blizu 
osvojitve točke, saj so se kar trije 
dvoboji končali z igro na tri nize. 
Proti Fužinarju z Raven na 
Koroškem pa so dosegle svojo 
prvo prvenstveno zmago, kar bo 
vsekakor velika vzpodbuda v na
daljnjem ligaškem tekmovanju. 

Rezultati dvobojev: Petovia II. -
Maribor 0:6: Juričeva - Klingerje-
va 0:2, Terbučeva - Prelogarjeva 
0:2, Samojlenkova - Jugova 1:2, 
Terbučeva - Klingerjeva 1.2, 
Juričeva - Jugova 0:2, Samojlen
kova - Prelogarjeva 1:2. Petovia 
II. - Fužinar 6:2: Juričeva - Šetina 
0:2, Terbučeva - Dretnikova 2:1, 
Samojlenkova - Stropnikova 2:1, 
Terbučeva - Šetina 2:0, Juričeva -
Stropnikova 0:2, Samojlenkova -
Dretnikova 2:0, Terbučeva/Sa-
mojlenkova - E)retnikova/Strop-
nikova 2:1, Terbučeva - Stropni
kova 2:0. 

Danilo Klajnšek 

NAMIZNI TENIS 

4,memwialni 
turnir 
Urha Stroška 

V nedeljo, 26. septembra, ob 
9. uri se prične v športni dvo
rani Center turnir za člane in 
članice, posvečen tragično 
preminidemu ptujskemu na-
miznoteniškemu igralcu 
Urhu Strašku, ki se je smrtno 
ponesrečil v avtomobilski 
nesreči na poti v Novo mesto, 
kjer naj bi igral tekmo 1. kro
ga 1. državne namiznoteniške 
lige v sezoni 1995/96. Vsako 
leto se zberejo na turnirju vsi 
najboljši igralci in igralke v 
Sloveniji, lani pa tudi iz so
sednje Hrvaške. Letos se 
bodo omenjenim pridružili 
tudi igralci iz Avstrije. 

Lani je v konkurenci članov 
zmagal Kitajec Pan Wei, ki 
igra za N T K ETA Preserje, 
pred Tomažem Kusom, Štefa
nom Kovačem in Urošom Sla-
tinškom. V konkiu-enci članic, 
je slavila Hrvatica Gordana 
Šišak pred najboljšo Slovenko 
na svetovnih jakostnih lestvi
cah (92. mesto) Petro Dermas
tija, Biljano Todorovič in 
Špelo Polonič. Tudi letos bo 
konkm-enca močna, tako da se 
obetajo zanimivi in kvalitetni 
dvoboji. Domačini pričakujejo 
največ od Gr^orja Zafoštnika, 
ki je z odličnimi igrami v lan
ski sezoni prispeval levji delež 
pri uvrstitvi N T K Petovia po
novno v 1. državno namizno te
niško ligo, in Katarine Golič, 
najzaslužnejše igralke ptujske 
ženske vrste, ki je osvojila 5. 
mesto v lanskem državnem 
prvenstvu. 

Vabljeni vsi ljubitelji namiz
nega tenisa, vstop je prost. 

D . S . 

BOKS / SVETOVNO AMATERSKO PRVENSTVO V HOUSTONU 

Fnnioiipretepli^ ^ 
Konec preteklega meseca se j e v Houstonu v zvezni državi 
Teksas v Združenih državah Amerike končalo svetovno ama
tersko prvenstvo (AIBA) v boksu, Id se ga je udeleži l tudi 
Ptujčan Dejan Zavec, član Žeiezničarskega boksarskega klu
ba Lada Jagodic iz Maribora. Dejan je najboljši boksar 
zadnjih nekaj let v S lovenci , v svoji kategorliji (do 67 kg) n ima 
konkurence, zato se j e poskušal že v težjih, kjer pa prav tako 
ne najde sebi enakega. Na svetovno prvenstvo se je uvrstil 
predvsem zaradi uspeha v tujini na močnih mednarodnih tur
nirjih. 

V prvem krogu se je pomeril z 
nasprotnikom iz Gruzije in bil 
prepričljivo boljši, a ko so razgla
sili zmagovalca, je Dejan nem ob

stal, ko je sodnik dvignil roko 
Gruzijcu in ga proglasil za zmago
valca z 8:3. Tako se je začel nepra
vičen "pohod" sodnikov, saj to ni 

bil osamljen primer. Najbolj so 
napake sodnikov občutili Kuban
ci in Francozi. Kubanci so svetov
na velesila v amaterskem boksu, 
saj imajo tudi šestkratnega svetov
nega in trikratnega olimpijskega 
prvaka v supertežki kategoriji Fe-
lixa Savona. Kubanci so na koncu 
bojkotirali vse svoje finalne nasto
pe, saj ko je njihov predsednik Fi-
del Gastro izvedel, kaj se dogaja, 
jim je dan pred finali poslal letalo, 
naj se vrnejo domov, Francozom 
pa so popustili živci in so kar sami 
obračimali s sodniki. 

V Ameriki je boks zelo popula
ren šport, saj vsi njihovi tekmo
valci iz amaterskih vrst odidejo 
med profesionalce, kjer so borbe 
res zelo zanimive. Na tem tekmo
vanju je nekoč zmagal tudi Evan-
der Holyfield, ki je bil gost tek
movanja. 

Dejan Zavec je z borbo pokazal, 
da se lahko kosa z najboljšimi 
boksarji na svem, žal pa ni imel 
sreče s sodniki. Vendar mu to ni 
vzelo volje, še bolj bo treniral, 
čeprav pa mu današnji čas (fi
nančno) ni ravno naklonjen. A z 
močno voljo in trdim delom bo 
gotovo ob pravem času na pravem 
mestu. 

Milan Krajnc Pavlica Dejan Zavec in Felix Savon. Foto: Nini 

ORMOŽ / EP V RADIOGONIOMETRIJ I 

Uspešen " f o i r nm llsM* 
za slevenske ekipe 
č l a n i reprezentance Zveze radioamaterjev Slovenije v amater
ski radiogoniometrgi - iskanju slu'itih radijskih oddajnikov 
na terenu - so se odpravili v sredo, 8. septembra, v Varaždin-
ske Toplice, kjer je potekalo petdnevno evropsko prvenstvo. 
Od skupno 12 slovenskih reprezentantov j ih je bilo kar šest iz 
Ormoža. Prvenstva se je udeleži lo 190 tekmovalcev iz 22 
držav. Pomeril i so se na razgibanem in težko prehodnem tere
nu. Slovenci so dosegli dobre rezultate, saj so se kar nekaj
krat uvrstili med prvih petnajst in dosegli kot reprezentanca 
največji uspeh do sedaj. 

Med našimi tekmovalci je bil 
kot posameznik najboljši Andrej 
Rakuša z enajstim mestom v naj
močnejši kategoriji seniorjev v 
tekmovanju na UKV frekvenci. 

Ormoški tekmovalci so v sloven
skem merilu izredno uspešni, 
predstavljajo kar polovico repre
zentance. Jože Kosi, tajnik Ra-
diokluba Ormož in vodja ekipe za 
radioginiometrijo, nam je pove
dal, da so se za evropsko prvenst
vo temeljito pripravili. 21. in 22. 
avgusta so imeli z drugimi člani 
slovenske reprezentance dvod
nevne priprave v Prekopi na Do
lenjskem, tehnične in kondicijske 
treninge pa so pričeli na domačem 
terenu že zgodaj spomladi. Treni
rali so dvakrat tedensko in prete
kli po razgibanem terenu vsakič 
od 8 do 10 kilometrov. Zadnji me
sec so v okviru intenzivnih pri
prav pretekli trikrat tedensko od 8 
do 12 km. 

EVROPSKO 
PRVENSTVO 

Na tokratnem evropskem 
prvenstvu so d o s ^ i najboljše re
zultate in odnesli domov največ 
medalj jekmovalci iz Ukrajine, 
Rusije, Češke, Poljske in Madžar
ske. Nekateri se z radiogoniome-
trijo v nasprotju z našimi tekmo
valci ukvarjajo profesionalno v 
okviru svojih rednih zaposlitev 
predvsem v vojaških službah. Na 
tekmovanjih z mednarodno ude
ležbo, ki so mdi priložnost za 
sklepanje prijateljskih vezi, je po
govorni jezik ponavadi ang
leščina. Na evropskem prvenstvu 
v Varaždinskih Toplicah je bilo 
tokrat med 190 udeleženci 38 
žensk. Zelo razgiban in težko pre
hoden teren je zahteval od tekmo
valcev poglobljen šmdij zemljevi

da in dobro fizično pripravljenost. 
Jože Kosi, ki je vodja ormoške 
skupine, nam je povedal, da bi 
lahko bili z nekoliko več sreče in 
manj površnosti rezultati še 
boljši. Glede na temeljite priprave 
in dobro kondicijo je realno 
pričakoval uvrstitev vsaj med 
prvih deset, to pa se ni luresničilo. 

Prvi tekmovalni dan, v četrtek, 
9. septembra, so tekmovali na 
UKV frekvenci. Slovenski junior-
ji so dosegli sedmo mesto, Niko 
Gaberc iz Ormoža trinajsto, Zo
ran Furman iz Slovenskih Konjic 
pa dvajseto. Najboljši med senior-
j i, ki so se uvrstili na deveto mes
to, je bil Andrej Rakuša iz 
Ormoža, ki je bil enajsti. V ženski 
kategoriji se je Cvetka Mavsar iz 
Krškega uvrstila na trideseto mes
to. Veterana Jože Kosi in Ivan 
Lazar, oba iz Ormoža, ki sta bila 
enajsti in dvaindvajseti, sta se 
ekipno uvrstila na sedmo mesto. 
Starejši veteran Jože Onič iz Slo
venskih Konjic pa je osvojil enaj
sto mesto. 

V soboto se je pričelo tekmovan
je na kratkem valu. Tokrat so se 
izkazali slovenski juniorji, ki so 
ekipno zasedli sedmo mesto. Zo
ran Furman iz Slovenskih Konjic 
je bil tokrat med našimi tekmo
valci najboljši - enajsti, Ormožana 
Niko Gaberc in Mitja Štrman sta 
zasedla 17. in 20. mesto. Seniorji 
so bili ekipno deveti, Boris Hro-
vat iz Domžal je dosegel 27. mes
to, Ivo Jereb iz Radomelj in 
Ormožan Andrej Rakuša sta bila 
29. in 31. 

V ženski kategoriji sta Slovenki 
ekipno dosegli dvanajsto mesto. 
Tanja Kosi iz Ormoža je bila 21., 
Cvetka Mavsa iz Krškega pa 32. 

Veterani so se uvrstili na sedmo 
mesto. Ormožana Jože Kosi in 
Ivan Lazar sta dosegla 21. in 33. 
mesto. Starejša veterana sta ekip
no osvojila peto mesto. Jože Onič 
je bil 12., Janez Kusel pa 19. 

Po uspešno končanem evrop
skem prvenstvu čaka tekmovalce 
še jesensko državno prvenstvo, ki 
bo 25. septembra v Dobrovniku. 
Organizator bo Radioklub Tur-
nišče. Tekmovanja se bodo ude
ležili tudi prijatelji iz Hrvaške in 
Avstrije. Svetovno prvenstvo, ki 
je vsaki dve leti, bo leta 2000 na 
Kitajskem. Zaradi velike razdalje 
obstaja malo možnosti za ude
ležbo naših tekmovalcev. Nas
lednjič bo na vrsti Francija in ta
krat bo več možnosti za udeležbo. 

mf 

Tanja Kosi iz Ormoža na cilju. Foto: Jože Kosi 



ŠPORT 

PADALSTVO 

fhre medalll xa 
Petro Podgoršek 

v avstrijskem Thalgauu se je 
l^ončalo mladinsko svetovno 
prvenstvo v padalstvu. Na 
0jem je uspešno nastopila 
štiričlanska ekipa ptujskega 
jerokluba Petra Podgoršek, 
jVlaja Tašner, Boris Janžeko-
vič in Milan Jurič, ki je tvorila 
celotno reprezentanco. Trener 
ekipe je bil Bogdan Jug, vodja 
slovenske majhne odprave pa 
dr. Zlatko Čuš. 
Naši padalci so si pred odhodom 

bolj potihoma želeli medaljo,, 
osvojili pa so kar dve srebrni, ki 
sta končali okoli vratu Petre Pod
goršek v figiu-ativnih skokih in v 
skupnem seštevku, zelo malo pa ji 
je manjkalo do tretjega mesta v 
skokih na cilj. Pri fantih je po sed
mih serijah skokov na cilj vodil 
Boris Janžekovič, vendar v polfi-
nalnem obračimu ni imel sreče in 
je pristal na četrtem mestu. Tudi 
Maja Tašner in Milan Jiurič sta 
bila pod samim vrhom. Z uvrstit
vami so bili vsi zadovoljni, saj so 
dosegli načrtovano, to pa jim 
omogoča, da bodo postali katego
rizirani športniki. 
Na letališču v Moškanjcih so jim 

prejšnjo nedeljo popoldne pripra
vili prisrčen sprejem. Dobro
došlico jim je zaželel predsednik 
AK Ptuj Janko Bezjak, besede 
dobrodošlice pa jim je izrekel tudi 
ptujski župan Miroslav Luci. 

D a n i l o K l a j n š e k 

U s p e š n a s l o v e n s k a p a d a l s k a r e p r e z e n t a n c a P e t r a 
P o d g o r š e k , M a j a T a š n e r , B o r i s J a n ž e k o v i č i n M i l a n J u r i č . 

Foto: L a u r a 

POKALNI ROKOMET 
• C h i o Besn ica - Pyra i i i i d ia 
19:21 /9:8/ 

PVRAMIDIA: Valenko, Pisar 8, M.^Šandor, 
Kelenc, Osterc 1, Pšajd 1,1. Ivančič 3, Žnidarič, 
Žuran, Šterbal, D. Ivančič 8, Cvitanič, Firbas, 
Belšak. 

Rokoraetaši Pyraniidie iz Gorišnice so v prvem 
pokalnem srečanju presenetili domačega člana 
prve B lige. Zaigrali so dobro, predvsem pa zelo 
borbeno. V prvem polčasu je bil rezultat ves čas 
izenačen in domači so si priigrali zadetek prednos
ti. V nadaljevanju pa so rokometaši Pyramidie ves 
čas vodili in na koncu zasluženo slavili ter si priig
rali solidno prednost pred povratnim srečanjem v 
Gorišnici. 

• O r m o ž - R u d a r T r b o v l j e 
24:31 /9:17/ 

ORMOŽ: Dokša, Hanželič 2, Antolič 1, Ivanuša, 
Pucko 2, E^armati 6, Prapotnik 2, Juršič 2, Horvat 
2, Kirič, Kotar, Šulek, Kavaš 1, Žunec 2. 

V prvem pokalnem srečanju so rokometaši 
Ormoža imeli za nasprotnika močan Rudar iz 
Trbovelj. Gostje so zaigrali č\'rsto v obrambi in 
učinkovito v napadu, kaznovali so vsako napako 
Ormožanov ter si do odhoda na odmor priigrali 
osem zadetkov prednosti in že tedaj je bilo jasno, 
kdo bo zmagovalec. V drugem polčasu je bila igra 

enakovredna in gostje so si v prvem srečanju zago
tovili napredovanje v drugi krog pokalnega tek
movanja, saj le težko verjamemo, da bi rokometaši 
Ormoža lahko tako visoko zmagali. 

D a n i t o K l a j n š e k 

• M R K P t u j - K r o g B a k o v c i 
27:23 (11:12) 

MRK Ptuj: Mlakar, Maši 2, Djekič 1, Zajšek 5, 
Belak 2, Kafel 3, Kac 1, Perčič, Stefanovič, hmja-
dovič 9 (6), Berlič, Margušič 1 Krauthaker. 

Tekmo v predtekmovanju za pokal Slovenije so 
gostitelji z veliko truda odločili v svojo korist. 
Nervoza v začetku je storila svoje in predvsem za
radi grobosti gostov sta imela sodnika veliko dela, 
izključitve so se vrstile, tako da sta pri gostih osta
la na igrišču le 2 igralca in vratar. Na presenečenje 
vseh domačini tega sploh niso znali izkoristiti, 
gostje so celo dosegU zadetke predvsem na račun 
slabe obrambe, ki je delala prav začetniške napake 
in noben nasvet trenerja Hrupiča ni zalegel. V 18. 
minuti je bil do konca izključen L. Sapač zaradi 
preostre igre. Svojeglavosti nekaterih domačih 
igralcev so gostje izkoristili in prvi del zaključili v 
svojo korist. V nadaljevanju so domačini pričeli 
zbraneje in v 39 minuti uspeli zlomiti odpor gos
tov ter povesti z dvema zadetkoma. Nekaj zatem je 
bil izključen Zajšek (zaradi terh nmienih karto
nov). Gostom je uspelo nato razliko znižati, toda 
do konca so gostitelji igrali zbrano, razliko zvečali 
in zasluženo zmagati. 

a n c 

PRIJATEUSKE ROKOMETNE TEKME 
• V e l i k a Nede l ja -
Varteks 28:29 
/12:15/ 
Velika Nedelja: Belšak 5, R 

Hesarec 1, Trofenik, Gregorič 1, 
^očnjak 5, J. Kumer, Bezjak 7, 
^štarič 1, Planine 7, Kokol, Vaj-
^ P. Kumer, Okreša 1, Kovačec, 
Belec. 
Varteks: Lackovič 3, Žoldoš 2, 

lonkovič 4, Jagačič 4, Brkinjač 2, 
^nidarič 1, Raduj kovic. Belko 5, 
•^dik, Tiu-kovič, Nemaškalo 3, 
•'^ner 4, Radek, Storga, Vujovič. 
^ okviru priprav na pričetek 

[fvenstva v 1. B SRL rokometaši 
*elike Nedelje nadaljujejo 
^^^nja z močnimi nasprotniki. 

Tokrat so gostili hrvaškega prvo-
ligaša. Gostje so se predstavili kot 
čvrsta ekipa. Domači so, kljub 
temu da so nastopili brez nove 
okrepitve. Pojeta, uspeli rezultat 
izenačiti, vendar so rokometaši 
Vaneksa le uspeli slaviti minimal
no zmago. 

• V e l i k a Nede l ja -
P reven t 21:27 
/11:11/ 

VeUka Nedelja: Belšak 4, R 
Mesarec 2, Trofenik, Gregorič, 
Potočnjak 3, J. Kimier, Bezjak 3, 
Šoštarič, Planine 6, Okreša 2, Ko
kol, P. Kumer A. Mesarec 1, 
Kovačec, Belec. 

V drugem srečanju V dveh dne
vih so rokometaši Velike Nedelje 
nudili dostojen odpor gostom iz 
Slovenj Gradca, ki so nastopili 
brez Maksiča in Jovičiča. 
Predvsem vzpodbudna je bila igra 
v prvem polčasu, ko so domači vo

dili z zadetkom ali dvema pred
nosti. V drugem polčasu so gosti 
izkoristili slabosti v vrstah 
domačih in si priigrali prednost 
sedmih zadetkov, kar je bilo do
volj za zanesljivo zmago. 

D a n i l o K l a j n š e k 

KOMENDA / 22 . TEKMOVALNI DAN ZA KASAČE 

Tri z m a g e 

za domaiine 
22. letošnja kasaška prireditev je potekala v 

Komendi, kjer so gostitelji organizirali kar 
10 dirk. Zanimivost dneva je bilo prija
teljsko srečanje domačega kluba in DTC Vi-
ersena iz Nemčije. 

Rezultati: 1. dirka, za 2-letne kasače: 1. Ja
sna (Jerovšek, Komenda), 2. Avena MS (Sla-
vič, Ljutomer), 3. Prince Of Venice (Jan, 
Bled); 2. diika, za 3-5-letne kasače: 1. Cori-

na (Skube, Komenda), 2. Ajko (Kosec, Ko
menda), 3. Krisbubu (Traven, Komenda); 3. 
dirka, za 3-14-letne kasače: 1. Fox Lobell 
(Gorjanc, Komenda), 2. Pantera (Crnkovič, 
Bled), 3. Spice Girl (Mars, Posavje Krško); 
4. dirka, za 3-14-letne kasače: 1. Doriana 
(Remic, Komenda), 2. Jo Jo B (Bonk, DTC 
Viersen - NEM), 3. Filda (Koenen DTC Vi-
ersen - NEM); 5. dirka, za 3-14-letne kasače: 
1. Bonney M (Lovrenčič, Maribor), 2. Leon 
(Zagorc, Šentjernej), 3. Nikeman (Pire, 
Krim); 6. dirka, za 3-14-letne kasače: 1. 
Andi (Selinšek, Maribor), 2. Clif (Dovžan, 
Komenda), 3. Lurado B (Remic, Komenda); 
7. dirka, za 3-14-leme kasače: l.Doriana 

(Kos, Komenda), 2. Patrezze Lobell (Koe
nen, DTC Viersen - NEM), 3. Filda (Holz, 
DTC Viersen - NEM); 8. dirka, za 3-14-let
ne kasače: 1. Div MS (Slavič, Ljutomer), 2. 
Condren (Gorjanc, Brdo), 3. Felicia (Jago
dic, Brdo); 9. dirka, za 3-14-letne kasače: 1. 
Valat Qudež, Šentjernej), 2. Jovanka B (Vi-
dic, Brdo), in 3. Mister Lobell (Sagaj, Ljuto
mer); 10. dirka,^za 3-14-letne kasače: 1. Su-
riya (Maletič, Šentjernej), 2. Javelin Elco 
(Crnkovič, Bled), 3. Glory November (Hro-
vat, Ljubljana). 

Naslednje kasaške dirke si lahko ogledate 
26. septembra v Ljubljani. 

M a r j a n T o š 

NOGOMET 
2. UOVEMSKA UOA 

Rezultati tekem 7. krpga: Živila Triglav - Črenšovci 
1:0, Elan - Šentjur 1:0, Železničar - Jadran Šepič 1:0, 
Aluminij - Avtoplus Korte 4:0, Nafta - Drava 0:4, Koper 
- Montavar Rogoza 0:0, Tabor - Ivančna Gorica 2:0, 
Esotech Šmartno - Zagorje 0:1. 
1. TABOR 7 5 1 1 17:2 16 
2. ELAN 7 5 1 1 16:7 16 
3. ŽIVILA TRIGLAV 7 5 0 2 14:6 15 
4 KOPER 7 4 2 1 19:6 14 
5. ŽELEZNIČAR 7 4 2 1 9:4 14 
6. ALUMINIJ 7 4 1 2 11:6 13 
7. ESOTECH ŠMARTNO 7 4 1 2 15:12 13 
8. ZAGORJE 7 3 1 3 11:9 10 
9. ŠENTJUR 7 2 3 2 8:8 9 
10. DRAVA 7 2 2 3 9:7 8 
11. JADRAN ŠEPIČ 7 2 2 3 6:9 8 
12. MONTAVAR ROGOZA 7 2 2 3 5:8 8 
13. ČRENŠOVCI 7 1 2 4 5:21 5 
14. NAFTA 7 1 1 5 5:15 4 
15. AVTOPLUS KORTE 7 O 2 5 2:17 2 
16. IVANČNA GORICA 7 O | 6 419 1 

Razpored tekem 8. kroga: Črenšovci - Zagorje, 
Ivančna Gorica - Esotech Šmartno, Montavar Rogoza 
- Tabor, Drava - Koper, Avtoplus Korte - Nafta, Jadran 
Šepič - Aluminij, Šentjur - Železničar, Živila Triglav -
Elan 

NAFTA - DRAVA 0:4 /0:1/ 
stre lc i : 0:1 Čeh /10. minuta iz 11 m/, 0:2 Fridauer 

/51./, 0:3 Čeh /57./, 0:4 Golob /67./. 
DRAVA: Šeliga, Golob, Fridauer /Štebih/, Emeršič, 

Klinger, Vršič, Toplak, Meznarič, Koljič, Habjanič 
/Krajnc/, Čeh, Korez. 

Po dveh zaporednih porazih so nogometaši ptujske 
Drave z lahkoto opravili z lendavsko Nafto na njiho
vem igrišču. Gostje iz Ptuja so povedli v 10. minuti, ko 
je po igranju z roko v kazenskem prostoru sodnik po
kazal na belo točko. Zanesljivi realizator je bil Aleš 
Čeh. Vse drugo se je zgodilo v drugem polčasu, ko 
so Ptujčani prevladovali na igrišču ter z lepo in kom-
binatorno igro dosegli tri zadetke ter tako prišli do vi
soke, vendar zaslužene druge zmage v prvenstvu, 
obe pa so dosegli na gostovanjih. V nedeljo bodo na 
ptujskem stadionu gostili ekipo lanskoletega prvoli-
gaša Koper. 

ALUMINIJ - AVTOPLUS 
KORTE 4:0 /3:0/ 

stre lc i : 1:0 Kolar /v 8. minuti/, 2:0 Emeršič /21./, 3:0 
Emeršič /37./, 4:0 Franci /81./ 

ALUMINIJ: Šeremet, Franci, Koren /Z. Bezjak/, 
Gorše, Kancler, Žolek, Perkovič, Golob /Vindiš/, 
Emeršič, Kolar, Hojnik /Vidovič/. 

Po dveh zaporednih zmagah nogometašev Alumini
ja nad ptujsko Dravo so v Kidričevem z optimizmom 
pričakovali srečanje z novincem v drugi slovenski no
gometni ligi. Že uvodne minute so pokazale, da 
domači ne bodo imeli večjih težav z osvojitvijo treh 
točk. To trditev je v 8. minuti potrdil Kolar. Dvanajst 
minut kasneje je po slalomu Francija po desni strani 
sledil predložek pred gostujoča vrata in Emeršič je 
povišal vodstvo. Podobno je bilo v 37. minuti, takrat 
je bil podajalec Hojnik, strelec pa ponovno Emeršič. 
Visoko vodstvo domačih je bilo povsem zasluženo, 
saj so pokazali dobro igro, gostje pa so se redko 
odločali za napade. 

Igra v drugem polčasu ni bila tako zanimiva. 
Domači so preveč kompliciran in zato je marsikatera 
priložnost splavala po vodi. Tudi gostje so se opogu
mili, saj praktično niso imeli kaj izgubiti, vendar je bilo 
vse skupaj predaleč, da bi presenetili izredno za
nesljivega vratarja Aluminija- Dina Šeremeta. Devet 
minut pred koncem srečanja pa je Franci ukanil vra
tarja gostov in postavil končni rezultat. 

3. UGA - SEVER 
Rezultati tekem 6. kroga: Hajdina - Fužinar 0:1, 

Paloma - Dravinja 1:0, Mons CIaudius - Usnjar 1:1, 
Pobrežje - Gerečja vas 2:3, Krško - Kovinar Mas-com 
0:0, Zreče - Starše 2:1, Bistrica - Tim Laško 2:6. 
1. PALOMA 6 4 2 0 11:7 14 
2. ZREČE 6 4 1 1 13:7 13 
3. FUŽINAR 6 4 0 2 12:10 12 
4. DRAVINJA 6 3 2 1 5:3 11 
5. TIM LAŠKO 6 3 1 2 18:14 10 
6. GEREČJA VAS 6 3 O 3 10:9 9 
7. HAJDINA 6 2 3 1 7:6 9 
8. KRŠKO 6 2 2 2 10:8 8 
9. BISTRICA 6 2 2 2 11:15 8 
10. KOVINAR MAS-COM 6 2 1 3 6:6 7 
11.M0NSCLAUDIUS 6 2 1 3 8:11 7 
12. STARŠE 6 1 1 4 8-1? 4 

13. USNJAR 6 0 3 3 7:10 3 
14 POBREŽJE 6 0 1 5 8:16 1 

HAJDINA - FUŽINAR 0:1 
/0:0/ 

strelec: 0:1 Zancan /v 90. minuti iz 11 m/ 
HAJDINA: Brodnjak, Mihael Krajnc, Zelko, Kralj, 

VrabI, Bauman /Princi/, Kornik, Ladinek /Pihler/, Ro
man Krajnc, Lončarič, Gaiser /Marčič/. 

Nogometaši Hajdine so v srečanju z ravenskim 
Fužinarjem zamudili priložnost za zmago.Toda v no
gometu velja nenapisano pravilo, da če ne zadeneš, 
potem dobiš. In daje nesreča še večja, so Hajdinčani 
srečanje izgubili v zadnji minuti igre, ko so prejeli za
detek iz enajstmetrovke. 

POBREŽJE " GEREČJA VJiS 
2:3 /0:2/ 

st re lc i : 0:1 Verlak /13./, 0:2 Kaučevič /39./, 1: 2 
Šprah /57./, 2:2 Muzlovič /78./, 2:3 Kaisesberger 
/88./. 

GEREČJA VAS: Lampreht, Kaisesberger, Slaček 
/Pacher/, Habjanič, Lečnik, Ciglar /Fridauer/, Kmetec, 
Bezjak, Kaučevič, Perko /Emeršič/, Verlak. 

Mariborsko Pobrežje je srečen kraj za nogometaše 
Gerečje vasi. Z dobro igro v prvem polčasu so si z za
detkoma Verlaka in Kaučeviča priigrali prednost dveh 
zadetkov. Po tem vodstvu so gostje zaigrali nekoliko 
nepazljivo in domači nogometaši so uspeli rezultat 
izenačiti. Toda dve minute pred koncem so nogome
taši Pobrežja storili prekršek nad Kaučevičom in sod
nik je pokazal na belo točko. Zanesljivi realizator je bil 
kapetan Svetozar Kaisesberger in točke so odpoto
vale v Gerečjo vas. 

BISTRICA - TIM LAŠKO 
2:6/1:1/ 

st re lc i : 0:1 Žurej /30./, 1:1 Ariič /45./, 1:2 Kocijančič 
/52./, 1:3 Kidrič /59./, 1:4 Romih /76./, 2:4 A. Re-
goršek /80. iz 11 m/, 2:5 Bajramovič /90/, 2:6 So-
tenšek /90./. 

BISTRICA: Hvaleč, Arlič ,̂ G. Regoršek, A. Re-
goršek, Sagadin /Fridrih/, ZnuderI, Polajžar, Ivetič, 
Stražišar, Dolšak /Sep/, Višnar. 

Bistričani so doživeli drugi zaporedni poraz in tokrat 
je bil ta zelo boleč. Srečanje je bilo v prvem polčasu 
enakovredno, nato pa so domači v nadaljevanju pov
sem popustili in prejeli pet zadetkov ter doživeli pravo 
katastrofo, ki je nihče v Slovenski Bistrici ni pričako
val. 

D a n i l o K l a j n š e k 

MHZ PTUJ - I . RJmED 
Rezultati 4. kroga: Boč - Polskava 4:1, Videm -

Stojnci 0:3, Eltehšop R. - Gorišnica 3:3, Slovenja vas 
- Markovci 1:3, Dornava - Pragersko 6:0, Ormož - Sre
dišče 2:2. 
1. STOJNCI 4 4 0 0 14:5 12 
2. DORNAVA 4 3 0 1 143 9 
3. BOČ 4 3 0 1 10:8 9 
4. ELTEHŠOP R. 4 2 2 O 11:8 8 
5. ORMOŽ 4 1 3 O 7:6 6 
6. MARKOVCI 4 2 O 2 6:6 6 
7. PRAGERSKO 4 2 0 2 9:12 6 
8. SREDIŠČE-1 4 1 1 1 6:6 3 
9. POLSKAVA 4 1 0 3 411 3 ' 
10. VIDEM 4 1 0 3 5:12 3 
11. GORIŠNICA 4 0 1 3 7:10 1 
12. SLOVENJA VAS 4 0 1 3 6:12 1 

Razpored tekem 5 . kroga v soboto, 25. septem
bra: ob 16.00 Središče - Eltehšop Rogoznica, Polska
va - Videm; v nedeljo, 26. septembra: ob 16.00 
Gorišnica - Slovenja vas, Stojnci - Ormož, Pragersko 
- Boč, Markovci - Dornava. 

MNZ PTUJ - II. RAZRED 
Rezultati 4. kroga: Hajdoše - Skorba 2:2, Bukovci -

Podlehnik 0:4, Podvinci - Zavrč 1:2, Pago Leskovec -
Lovrenc 1:2, Tržeč - Apače 1:1. 
I.LOVRENC 4 3 O 1 8:6 9 
2. ZAVRČ 4 2 2 O 8:6 8 
3. SKORBA 3 2 1 0 17:5 7 
4 TRŽEČ 3 2 1 O 6:2 7 
5. APAČE 4 2 1 1 10:8 7 
6. BUKOVCI 4 2 1 1 8:8 7 
7. HAJDOŠE 4 1 2 1 9:8 5 
8. PODLEHNIK 4 1 O 3 7:11 3 
9. GRAJENA 3 1 O 2 7:15 3 
10. PAGO LESKOVEC 3 O O 3 5:8 O 
11. PODVINCI-1 4 0 0 4 2:10 -1 

Razpored tekem 5 . kroga v soboto, 25. septem
bra: ob 16.00 Zavrč - Leskovec, Grajena - Hajdoše; v 
nedeljo, 26. septembra, ob 10.30 Lovrenc - Tržeč, 
Skorba - Bukovci; ob 16.00 Podlehnik - Podvinci. 

|ERVIS KOLES 
^NIS OPREME TER SMUČI 
^̂ Port Servis Davorin Munda s.p. 
• ^ ^ k ) trg 1, 2250 Ru), tel.: 062^587 







PTUJ / POGOVOR Z NAGRAJENCEM CELJSKEGA SEJMA 

Ograje od A da Ž 
Letošnji mednarodni obrtni sejem je prei^osil pričalcovanja. 
Zadovoljni so organizatorji in razstavljavci, pa tudi obrtniki 
s Ptujskega, še posebej Marjan Rogina, ki ima dejavnost 
ž ičnega pletarstva (ograje, ž ične mreže) v Rajšpovi 15 v Ptu
ju . Za kompletno ponudbo izdelkov in kvaliteto, saj daje 25-
letno garancijo za cinkano-plast ic i f ic irane izdelke, je prejel 
bronasti ceh. To je že njegovo drugo tovrstno priznanje; 
prvega je prejel leta 1992. Letošnji je prišel ob petletnici 
redne dejavnosti ž ičnega pletarstva, s katerim je začel leta 
1989 kot popoldanski obrtnik. , 

Pet let je nato še nihal med 
glasbo in ograjami, ker pa se de
javnosti nikakor nista "ujeli", se 
je odločil, da bo nadaljeval de
javnost žičnega pletarstva, ki ji je 
temelje položil že njegov oče; le
tos je 25 let, odkar je ta dejavnost 
pri hiši. Tudi sam je začel delati v 
majhni delavnici svojih staršev. 
Leta 1994 je po 15 letih službo
vanja v OŠ Dornava, kjer je učil 
glasbeno vzgojo, začel delati kot 

redni obrtnik. Čeprav je glasbo s 
tem postavil na stranski tir, ji je 
še vedno zvest - še vedno igra v 
pihalnem orkestru Ptuj in veli
kem plesnem orkesteru, za glasbo 
pa sta se odločila tudi sin in hči. 
Do nedavnega je Marjan tudi pel 
v komornem moškem pevskem 
zboru Ptuj. Zaradi pomanjkanja 
časa, saj delavnica zahteva res
nično celega človeka od jutra do 
večera, se mu je moral odreči. 

V delavnici so zaposleni štirje 
delavci. Odjemalci žičnega ple
tarstva Rogina so trgovska pod
jetja na veliko, veliki sistemi, kot 
so SCT, Gradiš in Primorje iz Aj
dovščine, ter individualni kupci. 
Trudijo se, da bi kupci, kar zade
va ograje (vrtne, industrijske, 
dvoriščne in druge), pri njih do
bili vse, kar je na njih vezano 
(vrata, stebričke, pribor, elektro 
pogone z daljinskim krmiljenjem 
...). To je ob kvaliteti njihova 
prednost pred najrazličnejšimi 
uvozniki, ki se individualnim 
željam kupcev ne morejo prilago
diti v tolikšni meri. 

Ko Marjan Rogina govori o po
gojih za delo obrtnika, želi biti 
dosleden, ne želi vsega metati v 
ne koš. Ker gre pri njegovi de
javnosti za izrazito sezonskost 
(pet mesecev na leto ne delajo), so 
se prisiljeni, če želijo delati na za
logo, zadolževati za obratna 
sredstva, znesek kredita z obrest
mi vred pa jim ob koncu leta 
nažira čisti dohodek. To je za 
obrtnika destimulativno. Tudi 
zaradi tega svoje dejavnosti nima 
namena širiti in dodatno zaposlo
vati delavcev. 

Kaj mu pomeni bronasti ceh? 
Prav gotovo je priznanje za dose
danje delo. Ce so ga opazili med 
1800 in več razstavljavci, cehov 
pa je bilo okrog dvajset, pomeni, 
da dobro delajo. Največ pa bi ta 
ceh pomenil, če bi obrtniki imeli 
večji vpliv na za obrtništvo bolj 
prijazno in stimulativnejšo zako
nodajo. Moti ga tudi, da ko v 
sezoni iščejo delavce, teh ne mo
rejo dobiti. Vsi ponujajo le delo 
na črno, tega pa država ne bi sme
la dovoljevati, poudarja. 

MG 

M a r j a n R o g i n a z b r o n a s t i m c e h o m . Foto. M. O z m e c 

CIRKULANE / SPREJEM ZA FINALISTKO TEKMOVANJA ZA 
MISS SLOVENIJE 

"Adelina, podpiramo te!" 
V večnamenski dvorani v Cirkulanah so predsedniki tri
najstih vaših odborov bivše krajevne skupnost i Cirkulane 
pripravili v soboto zvečer nepozaben sprejem za svojo kra-
janko Adel ino Bombek, finalistko letošnjega tekmovanja za 
miss Slovenije. S cvetjem in denarno nagrado so se ji zahva
lili za neprecenljivo in najlepšo promocijo Haloz . Takšne, 
kot jo je opravila Adelina, ni doslej še n ihče , so prepričani 
Cirkulančani . 

Haloze so lepe, ena teh lepot je 
Adelina, ki je znala premostiti 
naravo haloške skromnosti. Da-
niel Polajžer, predsednik vaške 
skupnosti Cirkulane, je ob Mila
nu Voglarju iz vaške skupnosti 
Pristava v imenu vseh vaških od
borov bivše KS Cirkulane na 

sprejemu Adelini izrekel veliko 
spodbudnih besed, predvsem pa, 
da za Haložane ni poraženka, 
zanje je ona miss Slovenije. 
Prepričani so, da ji je komisija 
letošnjega izbora naredila krivi
co, vsaj superfmale si je zaslužila, 
če že drugega ne, ker je pač prem

lada in ker prihaja iz okolja, ki je 
v zadnjih letih imelo dve miss 
Slovenije. Ker pa je mlada, so ji 
vsa vrata še odprta. Cirkulančani 
jo bodo še naprej podpirali, želijo 
si, da bi se čez leto ali dve ponov
no udeležila tekmovanja za miss 
Slovenije in da bi Haložanom 
prinesla prvi naslov miss Slove
nije. Takrat bo imela več let in 
tudi že več izkušenj, ki so ji, kot 
je menila komisija, letos še pri
manjkovale. Kdor pa jo je pos
lušal v soboto na cirkulanskem 
odru, se je lahko prepričal, da so 
jo zadnji dogodki že naredili sa-
mozavestnejšo in odločnejšo. 

Na sobotnem sprejemu so 
ubrano zapeli ljudski pevci KPD 
Francka Kozela, Cirkulane, 
zaigrala pa člana dua Pomlad. 
Sledilo je družabno srečanje, ki 
so ga Adelini v čast z jedjo in 
pijačo omogočili Ivan Emeršič, 
Zvonko Arnečič, Jakob Hebar, 
mesarija Kokol, družina Bra-
tušek in gostišče Krona. 

MG 

C i r k u l a n č a n i s o A d e l i n i p r i p r a v i l i n e p o z a b n o s r e č a n j e . Z n o v a 
se je o b l e k l a v o b l e k o k r e a t o r k e B a r b a r e P laveč , s ka te ro je o s 
v o j i l a l a s k a v n a s l o v m i s s Š ta je rske in ki je p o s t a l a n jena last v 
s p o m i n na ta d o g o d e k . Foto: Č r t o m i r G o z n i k 

K u l t u r n i 

k r i ž e m k r a ž e m 

PTUJ • V prostorih Upravne 
enote na Ptuju bodo danes 
(četrtek) ob 12. uri odprli 
razstavo arhivskega gradiva o 
upravni zgradbi v Slomškovi 
ulici 10, ki letos slavi 110-letni-
co obstoja. Razstava bo odpr
ta do 22. oktobra. 

SLOVENSKA BISTRICA • 
Zavod za kulturo v vabi v pe
tek, 24. septembra, ob 17. uri 
na odprtje razstave slik ljubi
teljskega slikarja Jožeta 
Krambergerja iz Mozirja v 
prostorih nove galerije Grad 
Slovenska Bistrica. Razstava 
bo odprta med 24. septem
brom in 17. oktobrom. 

PTUJ • V centru Domino 
bodo v soboto, 25. septem
bra, ob 11. uri odprli razstavo, 
posvečeno rojaku Janezu 
Puhu. Pripravil jo je Zgodo
vinski arhiv Ptuj, na ogled pa 
bo do 25. novembra. 

PTUJ • V soboto, 25. sep
tembra, ob 19.30 uri se bo v 
Gledališču Ptuj pričela nova 
sezona z gostovanjem 
hrvaškega Teatra u gostima iz 
Zagreba s komedijo Art, v ka
teri nastopajo Vanja Drach, 
Relja Bašič in Boris Buzančič. 

O R M O Ž • V nedeljo, 26. sep
tembra, se bo ob 19. uri v 
Domu kulture pričela gleda
liška predstava Joa Ortona 
Dan norosti v izvedbi Špas te
atra iz Ljubljane. Komedija 
zapletov s specifično duhovi
to režijo Branka Duriča in z 
zasedbo nekaterih najboljših 
slovenskih igralcev-komedi-
antov zagotavlja uro in pol za
bave in smeha. 

PTUJ • V stari steklarski de
lavnici se bodo prihodnji četf-
tek, 30. septembra, ob 19. uri 
predstavili s svojim ustvarjan
jem mladi literati ptujske 
gimnazije, ki bodo ob 1. ok
tobru, dnevu šole, izdali zbor
nik svojih del. 

KINO PTUJ © Š e danes je ob 
18. in 20.30 na sporedu Matri
ca, od jutri do nedelje pa ob 
18. in 20. uri Beneška kurtiza-
na. Prihodnji teden bo od tor
ka do nedelje ob 18. in 20. uri 
na sporedu Mumija. 

Č R N A K R O N I K A 

UMRLA NA KRAJU 
NESREČE 

Po regionalni cesti od Ptuja 
proti Juršincem je v soboto, 18. 
septembra, ob 19.30 vozil 
osebni avto 20-letni R.K. iz Ruja. 
V naselju Gabrnik je s sprednjim 
delom avtomobila trčil v 69-letno 
E.K. iz Gabrnika, ki je hodila ob 
robu cestišča in ob sebi potiska
la kolo. Ob trčenju je peško 
vrglo na pokrov motorja in v vet-
robransko steklo, po nekaj nad 
30 metrih vožnje je padla na 
bankino in zaradi hudih poško
db umrla na kraju nesreče. 

PADLA NA BETON 
Prejšnji ponedeljek, 13. sep

tembra, ob 21.30 je 59-letna 
M.O. iz Zagojičev, občina 
Gorišnica, hodila po lesenem 
podestu novogradnje. Ko s e je 
vračala, je stopila mimo be
tonske plošče in padla 5,5 metra 
globoko na betonska tla. Pri pa
dcu se je hudo ranila in so jo 
prepeljali v ptujsko bolnišnico. 

VLOM V TRGOVINO 
v noči na četrtek, 16. septem

bra, je neznanec vlomil v trgovi
no Peršuh v Pleterjah na Drav
skem polju. Odnesel je za okoli 
12.000 tolarjev menjalnega dro
biža, precej cigaret, kave, mes
nih izdelkov in alkoholnih pijač. 
Po oceni je lastnico F.P. oško
doval za okoli 200.000 tolarjev. 

Z AVTOM V OBCESTNI 
JAREK 

Po regionalni cesti od Vidma 
proti Zgornjemu Leskovcu je v 
soboto, 18. septembra, okoli 6. 
ure vozil osebni avto 26-letni 
B.E. iz Vidma. Med vožnjo skozi 
naselje Soviče je zapeljal na levo 
bankino, po njej vozil še kakih 
30 metrov, zapeljal spet na ces
tišče in izgubil oblast nad vozi
lom. Avto je zapeljal v obcestni 
jarek in trčil v nabrežino. V nes
reči se je voznik hudo ranil in so 
ga prepeljali v ptujsko bol
nišnico. 

HEROIN ZAKOPAN V 
GOZDU 

V začetku prejšnjega tedna so 
mariborski kriminalisti v Cirko-
vcah prijeli Mariborčana R.K., za 
katerega so sumili, da se ukvarja 
s prodajo heroina, kupoval pa 
naj bi ga od M.S. iz okolice 
Kidričevega. R.K. so kriminalisti 
presenetili, ko je iz skrivališča v 
gozdu izkopaval zavitek z okoli 
22 grami heroina. Naslednji dan 
so opravili hišno preiskavo še pri 
M.S. in tam zasegli nekaj pred
metov, nekaj kilometrov od hiše 
v gozdu pa so našli zakopanih 
224 gramov heroina. Zoper oba 
osumljenca so kriminalisti napi
sali kazensko ovadbo zaradi 
proizvodnje in prometa z mamili. 

FF 

RODILE SO - ČESTITaI 
MO: Milenka Žnidarič, 
Obrez 119'a, Središče . 
Lco; Marjetka Pernek, 
Slomškova 20, Piuj - Mašo; 
.Marjan ca Polajžar, Zg. 
Hajdina 103, Ptuj - dečka; 
Renata Šošler. Partizanska 
51, Slovenska BisiricLi -
\ i k o ; Bojana Vrbnjak, 
.VAiklavž 24, Ormož - Miha-
dd: Andreja Voda, Gra-
)i'iiscak 92/b, Plu) - dečka; 
.\\ania Petek, Polenci 26, 
1'olcnsak - deklico; Petra 
Žiher, Zamušani 3e)/a, 
(jorišnica - deklico; Simo
na Čiiček, Močna 30, Le
nart - Matija; Mirjana Go-
vedič, Cuber 15, Ljutomer 
- Viktorijo; Darinka Jer-
nejšek, Stoperce 52, 
Majšperk - dečka; Jelka 
Vindiš, Aškerčeva 5, Ptuj -
Jana; Dragica Ljubeč, Ko-
kolajnščak 1, Sv. Jurij ob 
Ščavnici - Melani. 
POROKE - PTUJ: Janez 
Gonza in Danica Leben, 
Podvinci 42; Zvonko Mere 
in Martina Feguš, K jezeru 
3, Ptuj ; Bojan Vaupotič in 
Klavdija Horvat, Ul. 5. 
prekomorske 21, Ptuj; 
Tomaž Kampl , Grajenščak 
127a, in Liljana Polanec, 
Krčevina pri Vurbergu 
42/a; Miran Potočnik m\ 
Silvestra Peternik, Kram- j 
bergerjeva pot 10, Ptuj . 
UMRLI SO: Mar t in : 
Roškar, Potrčeva c. 39, 
Ptuj , 1909 - 1 9. septem
bra 1999; Ludvik Fras, 
Potrčeva c. 50/a, Ptuj , -̂
1934 - t 11. septembra 
1999; Alojzija Til i , rojena 
.Viaier, Kajuhova ul. 1, 
Ptuj, 'i- 1911 - 1 9. septem
bra 1999; Amalija Cafuta, 
rojena Murko, Tržeč 2, •'fi 
1914 - t 10. septembra^ 
1999; Franc Šel, Janežovs- j 
ki Vrh 9,^: 1926 - 1 11. sep
tembra 1999. 

POPRAVEK 
v prejšnji številki je bil na 
zadnji strani objavljen ses
tavek o zlati poroki zakon
cev Mislovič iz Dornave. 
Zal je prišlo pri tem do na
pake glede števila oirok. 
Zakonca Elizabeta in J a n ^ 
Mislovič sta imela štiri of 
roke, dve hčerki in dva ^ 
nova; žal je ena hčerfc 
umrla. I 

Za napačno informacijo a 
vsem prizadetim opri 
vičujemo. 

file:////ania


PO NAŠIH KRAJIH 
p O D L E H N I K / ČETRTO SREČANJE SOŠOLCEV IN PRIJATELJEV 

Obulanle spominov 
y soboto, 4. septembra, so se četrtič zaporedoma srečali nelidanji sošolc i , ki so v letih od 1945 do 
|953 skupaj greli klopi v stari podlehniški osnovni šoli . 

\ relih letih se vedno bolj 
yrâ  i)0 spomini na otroška leta 
In vedno večja je želja po ponov
nem srečanju z nekdanjimi 
sošolci in prijatelji. Prijetno in 
veselo druženje v rodnih Halo
zah daje priložnost za obujanje 
spominov na brezskrbna otro
ška leta in izmenjavo izkušenj, 
Ici jih je prineslo življenje. 
Glasba, pesem in dobra volja 

so zbrane družile pozno v noč. 
Stiskov rok, pozdravov in obu
janja spominov ni bilo konca 
vse do slovesa, ko so si obljubili, 
da se ponovno srečajo oh 
začetku novega tisočletja. 

Danijel Šprah Nekdanja šola v Podlehniku 

Nekdanji sošolci na srečanju. Foto S. Topolovec, Mb 

ORMOŽ / KRAJANI LESNICE GRADIJO VAŠKI D O M 

5 skupnimi moimi do 
veinamensliega prostora 
Leta 1994 je v Ormožu uspel referendum za krajevni samopris
pevek. Takrat so v program zapisali , da bodo zbrana f inančna 
sredstva namenil i za izgradnjo in obnovo cest, pa tudi za 
gradnjo vaškega doma v Lešnici. 

Ludvik Hriberšek, po
dpredsednik in član sveta KS 
Ormož, nam je povedal, da so 
gradnjo pričeli pred tremi leti. Do 
sedaj so porabili 3.000.000 tolar
jev. Dom, ki je postavljen do 3. 
gradbene faze, so gradili tudi s 
pomočjo sponzorjev. Ormoške 
opekarne so prispevale 2000 zida
kov, vsa gradbena dela pa so opra
vili vaščani sami. V lanskem letu 
so imeli na razpolago več f i 
nančnih sredstev, zato so gradbena 
dela intenzivneje potekala, letos je 
denarja manj, a s 500.000 tolarji 
bodo letos uredili predvsem 
notranjost. Nabavili so 100 kvad
ratnih metrov keramike v 
vrednosti 200.000 tolarjev in ta je 
delno že položena. Pred kratkim 
so uredili tudi okolico doma. Kra
jani predvidevajo, da bo dom v 
dveh letih dokončno zgrajen, kar 
pa je odvisno od izida referenduma 
za novi krajevni samoprispevek 
konec letošnjega leta ali v začetku 
leta 2000. Manjka še centralno og
revanje, ureditev stropov in fasade. 

Vaški dom je trenutno postavljen 
do lake faze, da so nekatere prire
ditve v njem že potekale. Slavili so 
krst novorojenca, mladi so imeli 
zabave, opravljeni pa sta bili tudi 
dve predavanji Mlekarske zadru
ge. Ko bo leta 2001 dom dokončno 
zgrajen, bodo v njem potekali tudi 
različni kulturni dogodki, volitve, 
sestanki ter vsaj dvakrat letno pre
davanja s področja kmetijstva. Na
menjen pa bo tudi za druženja 

mladih iz Lešnice ter okoliških 
krajev. Že sedaj pa so se dogovori
li, da dom ne bo namenjen za gos
tinsko ali kako drugo tržno de
javnost. 

V novem referendumskem 
programu bo poleg gradnje 
vaškega doma tudi gradnja in 
vzdrževanje cest ter avtobusnih 
postajališč. Sedanje v oster ovinek 
postavljeno avtobusno postajališče 
bodo prestavili v bližino vaškega 
doma, ker je zelo nevarno 
predvsem za otroke. 

Majda FridI 

Vaški dom je zgrajen do tretje gradbene faze. Foto: Majda FridI 
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3-̂  ca< CD 

ca 03 o — 
^ ca , g č 5^ . 2 . 
c a f e S š c ^ - . ^ - Š ^ 

o o feQ->a- °-o 
.E <̂  -c= o> o ,a 
.52 y o ' ^ ' ^ Ž" ca 
-SICZ cz 52 5" Q3 O) 
u j E ^ 2 : o 

l t 7 5 2go§ 

g c o g g r ' ? ^ 
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î vi 03ž,"S 03o cn C/D 
S -'«0 ^ - T - ^ 

LJJ«McM2:-3 
3CT) Qj CDUJ i-i. C/Ji-̂ CO 

I t 

5 S 
& 5 

ca •= 
. 3 = 

I " O) °̂  "g 
g v_ ~ 

§ 

o "O o e« 
ca •- « 

— O 03 

CO •o C« «s -o •= ca 3 •= e -a E 
•n o ^ o » e« a> ca. t,3 
<a B 'i= P Z O < =3 rvj 

E -o 01 -"T S o S X o. o. ^ o o ca Z3 -O !D 
a . Q cn o CC 

* iS 5 2 , ^ 
ca .£- :« : «2 g -t-: o 
5 S - c a a 3 i « j c o E o ) c 
CC>|vjQCDOOQ. O. 

g a o m o i A o i n i A o a m o a o a m o 

l i 
.52, g 

Q 
•>• O-
ca. (u . ca C .C ca 

Ea 

O- C 

03 
S --f ^ 1 

o o o 
§ °: 
Q3 03 
ca = • 
> o 
s 2 

I -2 „ -S 
C S5 c: 

l i l i 
ca ca ca 
• g - g 

3 - g - g 

E " g E t: o 

i i 

E 

. 2 cz 1 ca : .Cd 

rvj 

> . S " ~ ; g -C .co S' a 
g E g 
E ca o E 
co > O rD 

g ca 

03 ̂  Q3 
- i ^ 

0x0 s 

i ž g > 5 ™ 
t= ca 

^ „ 2 
CM O. 

ca coi 
3?|i 
^ » 1 

o i n o a o o o o a m a i n m o T - » o o o o r o o c o T - T - i - i — o OT-^esic2^LraLra^tf>r>-oooooJo 

" C g r E g oji g i n 3 § . 
g S 03 co - w.-^ 2 E <: i 2 ^ 
, 2 Q3 ca cz TJ-X: > ^ S CM m m m o o o ^ « o o w p evi o o CM CM csi 

S ) " 
ca ca 

1 1 
-C • g 

: g 5 " ° 
; -S i n I ̂  -52 . , o ca ca 
' E ^ ;§ 
• "53 5e ^ •° s g S 

;= >CO .Ci ca i 
IVI OJ ' 
C "O i 

03 iEcaca— i : ; > o s 
- I E ̂ B"!-^ K2 
3 ca g lo "g > ca 

.E 03 

_ > .S 
= o jD 03 > 55 
o co Z.rvj 

= co co co :g •— ta ~ 
- ^ E -g 3i 

co 
O S 

- 1 ; •ca . s — 03 o 03 co>co co 
o i n o o o a o o m o o a o o o«<»-ooocoocaT-ocooot f> 



OD TOD IN TAM 

TRNOVSKI VRH / BLAGOSLOVILI KAPELO ANTONA 
MARTINA SLOMŠKA IN FARNIH ZAVETNIKOV 

Mašo združili z 
blagoslovom kapele 
Natanko teden dni pred obis
kom papeža Janeza Pavla II. v 
Mariboru in razglasitvijo 
škofa Antona Martina 
Slomška za blaženega so se v 
Trnovskem Vrhu sredi Slo
venskih goric že spomnili tega 
pomembnega slovenskega 
škofa. Po njem so namreč poi
menovali kapelo, ki jo je v 
nedeljo dopoldne blagoslovil 
pomožni mariborski škof dr. 
Jože Smej . 

Verniki , ki so zanjo prispevali 
sredstva in prostovoljno delo, 
so jo posvetili še farnima zavet
nikoma sv. Urbanu, po katerem 
nosi ime destrniška župnija, in 
sv. Bolfenku, zavetniku 
Trnovske vasi. Škof dr. Jože 
Smej pa je na Trnovskem Vrhu 
še vodil mašo. V pridigi je ver
nike spomnil na pomen Antona 
Mart ina Slomška za slovensko 
katoliško cerkev. 

Še pred s lovesnim blagoslo
vom kapele sta ve rn ike nago
vorila duhovn ika obeh 
sosednjih župni j Mihae l 
Valduber in Jože Rainer, 
pozdravi la pa tud i des t rn išk i 
župan Franc Pukšič in 
t rnovskovaški Kari Vurcer. 

Tekst in foto: 
AK 

P o m o ž n i m a r i b o r s k i š k o f d r . J o ž e S m e j j e p r e j š n j o n e d e l j o 
b l a g o s l o v i l n o v o k a p e l o A n t o n a IVIartina S l o m š k a i n f a r n i h za 
v e t n i k o v s v . U r b a n a in s v . B o l f e n k a v T r n o v s k e m V r h u 

O b b l a g o s l o v u s e j e z b r a l o v e l i k o l j u d i 

SP. KUUČAROVCI PRI ORMOŽU / BLAGOSLOVITEV 
PRENOVLJENE KAPELE 

Skopal smo močne/ši 
V soboto, 4. septembra, sta župnik in prior luižniškega reda iz 
Velike Nedelje Albin Zidar in župnik od Sv. Tomaža Stanko 
Matjašec blagoslovila obnovljeno, 120 let staro kapelo v Sp. 
Ključarovcih. 

Pobudnika za gradnjo kapele 
sta bila kmeta Jakob Rudolf in 
Matija Žnidar ič . Vaščani so jo s 
skupnimi močmi postavili leta 
1880, posvečena pa je lurdski 
Mariji, materi Božji. V tistih 
hud ih časih je bilo v Sp. 
Ključarovcih veliko neurja in 
poplav. Vaščani so bili pogosto 

prikrajšani, saj jim je voda 
uničila pridelke. Kapelo so gra
dili z velikim veseljem, saj so 
vedeli, da bo služila dobremu 
namenu in kraju, v katerem bo 
stala. V času II. svetovne vojne 
so kapeli odvzeli zvon. Leta 
1949 je Mart inek Majcen daro
val novi zvon, s katerim še 

vedno zvonijo, če je v bližini 
smrtn i pr imer . V kapeli zvoni 
Stanko Pevec. Za vzdrževanje je 
dolga leta skrbela Frančiška 
Majcen. Kapelo je krasila, mo-
lila rožne vence in vodila šmar-
niče. 

Sčasoma je klub manjšim pop. 
ravilom marsikaj propadalo in 
kapela je bila potrebna večje 
prenove. Novi predsednik 
vaškega sveta Milan Krabonja 
se je z neverjetno vnemo lotil 
temeljite prenove. Kapela je 
bila v kratkem času lepo 
obnovljena, za kar so mu vsi 
vaščani zelo hvaležni. Obnovo 
je v celoti financirala krajevna 
skupnost Ormož, posebna zah
vala pa gre predsedniku kra
jevne skupnosti Antonu Šala
m u n u za vsa finančna sredstva. 
Vsa gradbena in zaključna dela 
je opravil Franc Škorjanec z 
Zvaba z ekipo. Zahvala velja 
vsem vaščanom, ki so pomagali 
pri gradnji in čiščenju kapele. 

Ob koncu blagoslovitve kape
le so vaščani pripravili prijetno 
pogostitev, ki se je je udeležilo 
okrog 200 ljudi, naj končam z 
mislijo velikonedeljskega žup
nika, ki je ob blagoslovitvi de
jal, da človek ni samo za delo, 
da se mora tudi poveseliti v 
družbi svojih sokrajanov, iz
menjati mnenja - vse to nas po
vezuje, skupaj smo tudi 
močnejši ob vseh težavah v 
življenju. 

C$ 


